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شــرایط برای خط دفاع سپاهان به گونه ای پیش 
رفته که سیاوش یزدانی به یکی از بازیکنان کلیدی 

مورایس تبدیل شده است. 

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان از تعطیلی مدارس 
و دانشگاه های اصفهان و ۹ شهر استان و برگزاری غیر حضوری 
کلاس ها  امروز شنبه ۱۱ آذرماه به علت تشدید آلاینده های جوی 

خبر داد.
منصور شیشه فروش اظهار داشت: باتوجه به تداوم شرایط 
سکون و پایداری مطلق جو و افزایش غلظت آلاینده ها، جلسه 

کارگروه شرایط اضطرار آلودگی هوای استان برگزار شد.
وی ادامه داد: باتوجه به اینکه شرایط آلودگی هوا تا پایان هفته 
پیش رو با شدت و ضعف ادامه خواهد داشت؛ امروز یازدهم آذرماه، 
تمام مقاطع تحصیلی آموزش و پرورش در نواحی شش گانه 
شهر اصفهان و مناطق آموزش و پرورش فلاورجان، پیربکران، 
نجف آباد، خمینی شهر، شاهین شهر، برخوار، مبارکه، زرین شهر 
و فولادشهر به صورت غیرحضوری برگزار خواهند شد. همچنین 
مهدهای کودک، پیش دبستانی و مدارس استثنایی در مناطق یاد 

شده تعطیل است.
شیشه فروش ادامه داد: کلاس های دانشگاه ها و مراکز آموزش 
عالی نیز به صورت غیرحضوری و مراکز فرهنگی، ورزشی و 

مسابقات ورزشی نیز تعطیل خواهند بود.
وی ادامه داد: مادران شاغلی که دارای فرزند دانش آموز مقطع 
ابتدایی هستند نیز می توانند با موافقت مدیران خود به صورت 

دورکاری فعالیت کنند.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان خاطرنشان کرد: 
همچنین مقرر شد امروز شنبه یازدهم آذر ماه، طرح زوج و فرد از 
درب منزل و از ساعت ۸:۰۰ تا ۱۳:۰۰ و ۱۶:۰۰ تا ۲۱:۰۰ در شهر 

اصفهان اجرایی شود.
شیشه فروش با اشاره به تشدید برخورد با واحدهای آلاینده، 
گفت: هرگونه فعالیتی که منجر به آلودگی هوا شود از جمله 
خاکبرداری، آتش زدن بقایای گیاهی و … ممنوع است و با 

متخلفان بشدت برخورد خواهد شد.

وی اظهار کرد: پلیس نیز با خودروهای دودزا و فاقد معاینه فنی 
بطور جدی برخورد خواهد کرد.

شیشه فروش ادامه داد: در این کارگروه تأکید شد اداره کل 
محیط زیست استان همچنان نسبت به تداوم پایش واحدهای 
آلاینده اقدام و همچنین بر توزیع سوخت پاک در جایگاه ها نظارت 

نماید.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان از هم استانی ها و 
همشهریان اصفهانی خواست تا با کاهش سفرهای غیرضروری به 

کاهش آلایندگی منابع متحرک کمک کنند.

با افزایش آلودگی هوا 

مدارس و دانشگاه های اصفهان و ۹ شهر استان امروز تعطیل شد
آگهی مناقصه عمومی 

به شماره 3287-1  مورخ 1402/09/08

بدینوسیله به اطلاع میرساند شرکت فرآورده های نسوز آذر )سهامی عام(در نظر 
دارد نسبت به عملیات ترمیم و بازسازی حدود 50 عدد اتاق استراحت پرسنل خود از 

طریق مناقصه عمومی اقدام نماید .
لـذا از افـراد و شـرکت هـای واجد شـرایط دعوت به عمـل می آید در صـورت تمایل 
 اسناد مناقصه را از طریق سایت شرکت به آدرس www.Azarref.ir دریافت نموده 
و پیشـنهاد قیمت خود را پس از مهر و امضاء در پاکت دربسـته حداکثر تا سـاعت 14 
 روز یکشـنبه مورخ 1402/09/19 به آدرس: اصفهان-خیابان شـیخ صدوق شـمالی

سـینا  بوعلـی  کوچـه  جنـب  کارگـران-  نظامی)شـماره 63(-کـوی  حکیـم   کوچـه 
پلاک 15-کدپسـتی: 8163935671-واحد خرید و پشـتیبانی ارسـال و تحویل خانم 

گردد.  شرکت فرآورده های نسوز آذر )سهامی عام(مطلق 

آگهی مناقصه عمومی شماره 2002092943000003 
)شماره مناقصه مرجع ۶191(  

شـهرداری کهریزسـنگ در نظـر دارد تکمیل پـارک بزرگ شـهر را از طریق مناقصه عمومـی و با جزئیات منـدرج در اسـناد مناقصه ،با 
بهـره گیری از سـامانه تدارکات الکترونیکی دولـت )www.setadiran.ir( و با شـماره مناقصـه 2۰۰2۰929۴3۰۰۰۰۰3 به صورت 

الکترونیکـی واگذار نماید.
زمان انتشار در سایت: 1۴۰2/۰9/۰9

مهلت دریافت اسناد مناقصه عمومی: 1۴۰2/۰9/18 ساعت 1۴:3۰
آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت: 1۴۰2/۰9/28 ساعت 1۴:3۰

زمان بازگشایی: 1۴۰2/۰9/29 ساعت 1۴:3۰
شرایط عمومی و توضیحات برگزاری مناقصه عمومی دستگاه اجرایی

ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی است:
1- برگـزاری مناقصـه صرفـا از طریـق سـامانه تـدارکات الکترونیکـی دولـت می باشـد و کلیـه مراحل فرآینـد مناقصه شـامل خرید و 
دریافـت اسـناد مناقصـه )در صورت وجـود هزینه مربوطه(، پرداخت تضمین شـرکت در مناقصه )ودیعه(، ارسـال پیشـنهاد قیمت و اطلاع 

از وضعیـت برنـده بـودن مناقصه گـران محتـرم از این طریـق امکان پذیر می باشـد. 
2- کلیه اطلاعات شامل مشخصات، شرایط در برد اعلان عمومی سامانه مناقصه، قابل مشاهده، بررسی و انتخاب می باشد. 

۳- علاقـه منـدان بـه شـرکت در مناقصـه می بایسـت جهت ثبت نـام و دریافت گواهـی الکترونیکی )توکـن( با شـماره های ذیل تماس 
نمایند: حاصل 

مرکز پشتیبانی و راهبری سامانه: ۰21-۴193۴
اطلاعـات تمـاس دفاتـر ثبـت نـام اسـتانها، در سـایت سـامانه )www.setadiran.ir( بخش »ثبت نـام / پروفایل مناقصه  گـر« موجود 

است.
م الف: 1615137 سید حسین حجازی -شهردار کهریزسنگ
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     ادامه در صفحه 2

تغییر کاربری به موزه شهرداری تصمیمی درست است؟

   صفحه5

فروریختن تزئینات سقف عمارت باغ زرشک باعث شد بار دیگر این موضع مغفول مانده در رسانه ها مطرح شود که تغییر کاربری این عمارت به موزه شهرداری تا چه اندازه اصولی و 
کارشناسی بوده و مهم تر از همه بهترین کاربری که می توان برای این عمارت در نظر گرفت، چیست؟

باغ زرشک زیر بار ایده های اشتباه
 میراث اصفهان متولی ندارد

اتفـاق  چنـد  گذشـته  روزهـای   در 
افتـاد.  اصفهـان  تاریخـی  بناهـای  در 
حوادثـی که بیش از گذشـته نشـان داد 
میـراث اصفهـان متولـی نـدارد. آتـش 
تاریخـی،  پل هـای  زیـر  روشـن کردن 
قیروگونـی کردن پـل شهرسـتان و فروریختن سـقف باغ 
زرشـک. در خبرهـا کـه دقـت کنیـم می بینیـم در چنیـن 
حوادثی هیچ کس مسـئولیت اتفاقی که می افتـد را یا قبول 
نمی کنـد یـا اگـر پذیرفـت آن را غیرقابل اجتنـاب دیـده و 
اصولـی می داند. جالب آنجاسـت که حتی بین کارشناسـان 
و  مسـئولان حـوزه میـراث اصفهـان اختـلاف نظرهـای 
زیـادی وجـود دارد. موضـوع مرمت هـا در آثـار تاریخـی 
اصفهـان هم که سال هاسـت مـورد نقد قرار گرفته اسـت. 
از مرمت گنبدهای مسـجد جامع عباسـی و مسـجد شـیخ 
لطـف الله گرفته تـا مرمت هـای صورت گرفته در کوشـک 
بـاغ زرشک. شـاید هـر کجا آثـار تاریخی با غنـای بناهای 
اصفهان وجود داشـت برای هر مرمتی شناسـنامه پروژه ای 
تعریـف می شـد و نـوع مرمـت، سـازمان مسـئول، مرمت 
کننـده و زمـان و هزینـه آن مشـخص می شـد؛ امـا اینجا 
مـا هیچ گاه شـاهد یک تابلـو بـرای کاری که بـر روی آثار 
تاریخـی اصفهـان انجـام می شـود نیسـتیم و هیچ کـس 
نمی دانـد اگـر اتفاقـی افتـاد یا مرمـت غیراصولی بـود باید 

یقـه چـه کسـی را گرفت.

با افزایش آلودگی هوا 

   صفحه  4
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تا اطلاع ثانوی
نفس عمیق ممنوع

 مدارس و دانشگاه های اصفهان 
و ۹ شهر استان امروز تعطیل شد
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در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
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نبض کند اقتصاد نشر                                     
خـدا کند که از کلام معصومان غافل 
نشـویم زیـرا سـعادتمندی دوعالم را 
بـه همـراه دارد و وقتـی بـه روایتـی 
تـا  برمی خوریـم  آموختـن  پیرامـون 
بنـده و آموزنـده آن شـویم، افکارمان 
سـوق  کتـاب  یعنـی  آموزش هـا  منبـع  به سـوی  را 
می دهـد تـا خـود را غـلام ابـدی ایـن وجود ارزشـمند 
سـاخته بشـر فـرض کنیـم و حـالا اگـر شـخص یـا 
نهـادی متولـی ابـزار بی زبانـی چـون کتـاب باشـد اما 
بـه آن توجهـی نکند معلوم نیسـت زمان پاسـخگویی 
چـه جـواب قانع کننـده ای در محضر الهـی ارائه خواهد 
داد؟! کتـاب در ایـران سـابقه ای دیرینـه دارد و حتـی 
در زمـان برهـوت بی سـوادی جوامـع، بودنـد کسـانی 
کـه شـب های سـرد زمسـتان را در زیـر کرسـی ها به 
خوانـدن نظـم و نثرهایـی به جامانـده بـرای دیگـران 
می پرداختنـد تـا مصحفـی کـه دربرگیرنده آن هاسـت 
همچنـان محتـرم باقی بماند و دست به دسـت و نسـل 
به نسـل بگـردد و البتـه این تکریـم هنوز هـم در این 
محافـل کـه قـدر و ارزش آن را می دادنـد حضـور دارد 
اگرچـه عمـده آن بـه بخـش مجازی سـپرده شـده تا 
دیگـر صدای تورق برگ ها به گوش مشـتاقان نرسـد؛ 
امـا تا آنجا که حافظـه یاری می کند آخرین شـمارگان 
چـاپ ایـن ابـزار روح بخـش بـه هزار جلـد نـزول پیدا 
کـرده و در ادامـه ایـن سـال ها ایـن نسـخ بـه صد هم 
رسـید و تأسـف بار آنکـه همیـن امسـال مدیـر یکی از 
چاپخانه هـای در حـال تعطیـل شـهر اقـرار کـرد برای 
یـک نفـر از علاقه مندان نشـر، کتابی به تعـداد ده جلد 
چـاپ و صحافـی کرده اسـت تا میـزان تأسـف و تألم 
را بـه نهایت برسـاند که تصمیم داشـت ایـن مجلدات 
محـدود را بیـن چنـد علاقه منـد و عاشـق بـه کتـاب 
تقسـیم کند تا برای نسـل های آینـده در کتابخانه های 
شـخصی و خانگـی و میراثی خود نگهـداری کنند! که 
ایـن امـر می تواند برای کشـوری چون ایـران که یکی 
از شـهرهایش پایتخـت فرهنـگ و تمـدن نـام گرفته، 
تأسـف بار باشـد؛ امـا چـرا ایـن اتفـاق در سـال های 
اخیـر حـادث می شـود درحالی که تا همین سـی سـال 
پیـش هنـوز هـم شـمارگان کتـاب در مـرز پنـج هزار 
جلـد بـود و بعضـی از آن هـا بـه چاپ های بعـدی هم 
می رسـید؟ عجیب اسـت اگر بشـنویم فعالان سـودجو 
در حـوزه نشـر همچون موریانـه در حال خـوردن بدنه 
اصلـی فرهنـگ کشـور هسـتند زیـرا کتابـی کـه بـا 
هـزاران مـرارت به واسـطه نویسـنده و یـا مترجمی به 
مرحلـه چـاپ و توزیـع می رسـد خیلـی آسـان توسـط 
افرادی نویسـنده نما تغییر محتوا داده شـده و از همان 
مراجـع در وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی کسـب 
مجـوز می شـود و به صـورت گسـترده چـاپ و توزیـع 
می گـردد کـه شـاید از ضعـف قوانیـن دقیق و روشـن 
بـرای حوزه نشـر در این سـال ها بـود و از نگاهی دیگر 
بعضـی کوتاهی هـا در قانون گذاری متقـن و حمایت از 
نویسـندگان، مترجمان و ناشـران اسـت که وضعیت را 
وخیم تـر از گذشـته می کند. متأسـفانه به نظر می رسـد 
بـه سـینما و هنرهـای  بیشـتر  ارشـاد  توجـه وزارت 
نمایشـی اسـت و جشـنواره هایی کـه بـرای گروه هایی 
خـاص هم نـان دارد و هـم آب درحالی که پیش از تولد 
همـه این هـا کتـاب بـوده تـا رهنمود آحـاد جامعـه در 
همـه زمینه ها باشـد؛ اما چرا کتاب همچنـان در غربت 
جـا خـوش کرده اسـت کـه پیداسـت اقتصاد در بسـتر 
آن نقـش سـازنده ای نـدارد زیـرا نه تنها نویسـنده بلکه 
ناشـر و فروشـنده هم با تردید به آینده انتشـار آن نگاه 
می کننـد. ایـن امـر وظیفه دولـت را پیرامون تنهـا ابزار 
بدون نیاز به انرژی برای اسـتفاده فرهنگی و آموزشـی 
دوچنـدان می کنـد تـا این وسـیله را هم به گونـه ای در 
زمـره معیشـت های یارانـه ای قلمـداد نماینـد و حتـی 
قیمتـش را بـه پایین ترین میـزان تنزل دهنـد و تفاوت 
آن را همچـون یارانـه اهدایـی بـه نانوایـان در اختیـار 
نویسـنده، ناشـر و فروشـنده بگذارند تا آحـاد جامعه به 
بهانـه ارزان بـودن به اسـتقبال و مطالعـه بروند. اگرچه 
صدهـا نمایشـگاه بـرای عرضـه محصـولات متنـوع 
به صـورت زنجیـره ای در اقصـا نقـاط کشـور تأسـیس 
شـده امـا هنوز ایـن محصـول معرفتـی و چندمنظوره 
صاحب مکان دائمی و مناسـب نمایشـگاهی در بیشتر 
کلان شـهرها نیسـت تا معضـل انتخـاب موقت مصلا 
و شـهر آفتاب همچنان جریان داشـته باشـد و همیشه 
کاغـذ یکـی از دیگـر نگرانی هـا باقی بماند و یکسـال 
از پرداخـت پول پیش توسـط ناشـران سراسـر کشـور 
بگـذرد امـا همچنـان ایـن کالای فرهنگی و بـاارزش 
در گمـرک بـه بهانه هـای واهـی خـاک بخـورد! البته 
بایـد اذعـان کـرد نه تنهـا مصلای تهـران بلکـه دیگر 
مکان هـا چـون شـهر آفتـاب و نمایشـگاه بین المللـی 
سـاختارهای لازم بـرای عرضـه کتـاب و مخاطبـان 
حساسـی کـه دارد را ندارند که این محصول ارزشـمند 
نیازمند مکان های دائمی در سراسـر کشور و بخصوص 
عمق بوسـتان های شـهر اسـت که فرهنگ با طبیعت 
عجیـن باشـد و خریـدار بتواند در همـان محل فضایی 
مناسـب را بـرای مطالعـه آزاد انتخـاب کنـد. اگرچـه 
شـهرداری پایتخـت ارقام کلانی برای مجموعه شـهر 
آفتـاب هزینـه کـرده امـا بازهـم متولیـان فرهنـگ و 
ارشـاد اسـلامی هسـتند کـه تمایل بـه برگـزاری این 
رویـداد در مصـلا دارنـد کـه گویـا همـه ایـن مصائب 
دسـت در دسـت هـم گذاشـته اند تـا مـرگ تدریجـی 
کتـاب را در سـکوتی مطلق رقم بزننـد و نه تنها جامعه 
را از خوانـدن آن منصـرف و محـروم کننـد بلکـه ده ها 
هزار نویسـنده، ناشـر و فروشـنده را نیـز همانند صنف 
لوازم التحریـر در بسـتر حـذف کتاب هـای درسـی از 
پیشـخوان و دکه هایشـان از نان حلال خوردن سـاقط 
نماینـد و مـرگ کتاب در بسـتر ابـزار نوین رقـم بزنند!
ادامه دارد

حسن روانشید

   بی توجهی تاکی؟! قسمت 2464

رویداد
  سرمقاله

 میراث اصفهان متولی ندارد
ادامـه از صفحـه یک :  متأسـفانه هـر بنـای تاریخی 
اصفهـان حتـی آنهـا کـه ثبـت جهانـی و ملـی هسـتند 
به جـای اینکـه مسـتقیم زیـر نظـر میراث فرهنگـی بـرود 
و یـک دسـتگاه وظیفـه حفـظ و حراسـت آن را بـه عهده 
بگیـرد شـاهد آنیـم که هر کـدام آنها دسـت یـک ارگان، 
اوقـاف،  اسـت.  مختلـف  اشـخاص  حتـی  یـا  سـازمان 
شـهرداری، بانک هـا و بسـیاری از نهادهـای دیگـر هـر 
کـدام تکه ای از لکه هـای باقی مانده تاریخی در این شـهر 
را در اختیـار دارنـد. بناهایـی کـه در یـک زمانـی بـه آنهـا 
رسـیده اسـت. برخـی از ایـن بناها رها شـده اند و هـر روز 
گوشـه ای از آنهـا تخریـب می شـود. برخی از آنهـا هم که 

بـه تابلوهـای آزمون وخطـا در شـهر تبدیـل شـده اند.
 از سـوی دیگـر وقتـی ایـن میـراث ارزشـمند دسـت هر 
شـخص و سـازمانی باشـد اوسـت کـه بـرای بقـای آن 
تصمیـم می گیـرد. میراثـی کـه واجـد ارزش بـودن یـا 
نداشـتن ارزش تاریخـی آن را نـه ثبـت ملـی و جهانی که 
سـلیقه مدیـران و تصمیم سـازان آنهـا مشـخص می کند. 
ریسـبافی کـه سال هاسـت در دسـت بانـک ملی اسـت و 
هـر بـار تصمیمی برای ایجـاد یک موزه منطقـه ای در آن 
شـده با شکسـت مواجه شـده اسـت و حالا بخش هایی از 
آن به خاطـر تعطیلـی چندین سـاله رو به تخریب گذاشـته 
اسـت. چندیـن بنـای تاریخـی شـهر کـه زیر تیغ توسـعه 
شـهر رفته انـد و بـه بهانه سـاخت پارکینـگ، خیابـان یا... 
تخریـب شـده اند. بناهایـی بـاارزش تاریخـی کـه نه تنهـا 
فرونشسـت آنهـا را تهدیـد می کنـد کـه امروز عبـور مترو 
از چندمتـری آنهـا لـرزه بـر اندامشـان انداختـه اسـت یـا 
ایسـتگاه های متـرو درسـت از میـان بافـت تاریخـی سـر 
بیـرون مـی آورد که آثار ارزشـمندی در آن می تـوان یافت. 
مسـجد سـید یا مسـجد کازرونی کـه به خاطـر بی توجهی 
متولـی آن بـا خطـر نابـودی مواجـه شـده یـا هیئت امنـا 
تصمیـم بـه زدن تیشـه بـه ریشـه های تاریخـی آن دارد. 
حتـی واجـد ارزش بـودن یـا نبـودن بافت هـای تاریخـی 
شـهر و آثـار نهفتـه در آن هـم بـا یـک امضـا یـا توافـق 
زیـر سـؤال می رود. تـا زمانـی کـه اوضـاع به این شـکل 
باشـد و بـرای میـراث کشـور و اصفهـان یـک متولـی و 
دسـتگاه مسـئول مشـخص نشـود و هـر اثـر تاریخی که 
ثبـت ملی یا جهانی می شـود از دسـت کسـانی کـه آن را 
در اختیـار دارنـد؛ امـا به آنهـا بی توجه اند خارج نشـده و به 
دسـتان یـک سـازمان مسـئولیت پذیر نیفتـد خطـر آنها را 
تهدیـد می کنـد. سـازمانی کـه دیگر نبـود بودجـه را بهانه 
بـرای بی توجهـی بـه ایـن آثـار نکنـد و در قبال هـر گونه 

خدشـه ای کـه بـه آنهـا می افتـد خـود را پاسـخگو بداند.

به گفته وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی بیش از 
چهار هزار محصول سلامت محور در پارک های علم و فناوری 
کشور تولید می شود. به گزارش مهر، بهرام عین اللهی در حاشیه 
سفر به دو شهرستان کاشان و آران و بیدگل در جمع خبرنگاران 
اظهار داشت: بیمارستان شهید بهشتی کاشان با ظرفیت ۷۰۰ 
تخت دومین مجموعه بهداشتی و درمانی بزرگ استان اصفهان 
است که باید با توجه به قدمت آن توجه بیشتری به آن کرد. 
او ابراز داشــت: باید برای بهسازی و مناسب سازی تأسیسات 
بیمارستان بهشــتی مســاعدت و فضایی برای گسترش و 
استانداردسازی اورژانس این بیمارستان در نظر گرفته شود. وزیر 
بهداشــت در ادامه با اشاره به سفر به آران و بیدگل و بازدید از 
مراکز مختلف بهداشتی و درمانی این شهرستان تصریح کرد: 
پیشرفت فیزیکی و ساختمانی بیمارستان امام حسن مجتبی 
)ع( آران و بیدگل که قرار اســت ۱۱۲ تخت داشــته باشد در 
حال اتمام اســت. او خاطرنشان کرد: با تأمین تجهیزات برای 
بیمارستان امام حسن )ع( از سوی وزارت بهداشت، این مرکز در 
دهه فجر امسال به بهره برداری کامل می رسد. عین اللهی افزود: 
بیمارستان ۹۶ تخت خوابی تازه تأسیس ثامن الحجج آران و 
بیدگل نیز که در حال حاضر فعال است، نیاز به نیروی انسانی 

دارد که دانشــگاه علوم پزشکی کاشان باید با تأمین پزشک 
متخصص و فوق تخصص برای این مرکز به صورت چند روز 
در هفته، مشکل آن را حل نماید. او افزود: با فعالیت کامل دو 
بیمارستان امام حسن و ثامن الحجج )ع( در آران و بیدگل، بیش 

از ۲۰۰ تخت به منطقه اضافه می شود که بخشی از مشکلات 
درمانی منطقه حل می شود. وزیر بهداشت خاطرنشان کرد: ۷۵ 
هزار نیرو از سازمان امور استخدامی کشور تقاضا کرده بودیم 
که با ۲۵ هزار نفر موافقت شــد و آخر مهر آزمون استخدامی 

در سراسر کشــور برگزار و نتایج آن هفته گذشته اعلام شد 
که ۱۴ هزار نفر از این نیروهای جدید الاســتخدامی، پرسنل 
پرستار و اتاق عمل هستند. او در بخش دیگری از سخنان خود 
اظهار داشت: در دولت مردمی در حوزه پژوهش پیشرفت هایی 
داشــته ایم که از جمله آنها ایجاد و تأسیس ۱۱ پارک علم و 
فناوری در کشور است. عین اللهی افزود: در این پارک ها بیش 
از چهار هزار محصول ســلامت محور تولید شده و ۴۰ درصد 
نیاز تجهیزات پزشــکی در داخل کشور تولید می شود. او ابراز 
داشت: در این دولت بیش از ۱۶ هزار تخت افتتاح کردیم که 
عمده تجهیزات پزشکی و درمانی موردنیاز این تخت ها، تولید 
داخلی است. وزیر بهداشت گفت: برنامه ما این است که در همه 
استان ها، تولید دارو و تجهیزات پزشکی افزایش پیدا کند و به 

همه استاندارها در این خصوص توصیه کرده ایم.
او تصریح کرد: اگر همه استان ها در این زمینه فعال شوند 
به جای اینکه واردکننده تجهیزات پزشکی باشیم، صادرکننده 
خواهیم بود. او خاطرنشان کرد: هم اکنون ۸۶۰ مرکز تحقیقاتی 
در دانشگاه های علوم پزشکی کشور داریم که همه می توانند در 
زمینه تولیدات دانش بنیان کمک کنند تا نیاز خودمان و منطقه 

را تأمین کنیم.

وزیر بهداشت در حاشیه سفر به کاشان و آران و بیدگل مطرح کرد

وجود ۸60 مرکز تحقیقاتی در دانشگاه های علوم پزشکی کشور

عملیات آمریکایی زدای طوفان الاقصی ادامه دارد

روابط عمومی سازمان ها ضعیف هستند

ساخت 2600 خانه؛ سهم پلیس اصفهان

معدوم سازی 2 تن گوشت 
غیربهداشتی در اصفهان

به گفته رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان اصفهان 
بازرسان واحد نظارت بر بهداشت عمومی و مواد غذایی 
این شــبکه از یک فروشگاه بزرگ سطح شهر، هزار و 
۹۱۱ کیلوگرم گوشــت گوســفندی به دلیل دارا بودن 

علائم فساد و بوی نامطبوع کشف کردند.
سید اکبر حسینی، رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان 
اصفهان به فــارس گفت: پیرو بازدید بازرســان واحد 
نظارت بر بهداشت عمومی و مواد غذایی این شبکه از 
یک فروشگاه بزرگ سطح شهر، هزار و ۹۱۱ کیلوگرم 
گوشت گوسفندی به دلیل دارا بودن علائم فساد و بوی 
نامطبوع کشــف و برای انجام نمونه برداری و بررسی 

بیشتر به یکی از سردخانه های شهرستان منتقل شد.
او افزود: پــس از اعلام نتیجــه آزمایش مبنی بر 
غیرقابل مصرف بودن گوشت های توقیفی و با اخذ دستور 
مقام قضائی، محموله مذکور به یکی از واحدهای تبدیل 
ضایعات استان برای تبدیل به پودر گوشت منتقل و از 

چرخه مصرف انسانی خارج شد.
حسینی گفت: بازرسان نظارت بر بهداشت عمومی 
و مواد غذایی این شبکه، کلیه واحدهای عرضه گوشت 
قرمز، ســفید، طباخی و رستوران ها را در همه ایام سال 

رصد و مورد بازرسی قرار می دهند.
 رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان اصفهان از مردم 
خواست در صورت مشاهده هرگونه تخلف بهداشتی در 
حوزه دامپزشکی موضوع را از طریق شماره تلفن ۱۵۱۲ 
)سامانه سازمان دامپزشکی کشور( به شبکه دامپزشکی 

شهرستان اطلاع رسانی کنند.

تحویل 17 دستگاه وسیله 
نقلیه مسروقه به مالباختگان

گروه رویداد: فرمانده انتظامی شهرستان اصفهان از 
کشف ۱۷ دستگاه انواع وسیله نقلیه مسروقه در راستای 
اجرای طرح امنیت محله محور در این شهرستان خبر 

داد.
سرهنگ حسین بساطی بیان داشت: مرحله دیگری 
از طرح امنیت محله محور با هدف دستگیری سارقان و 
کشف انواع وسیله نقلیه مسروقه در سطح این شهرستان 

عملیاتی شد.
او در ادامــه گفت: در طی اجــرای این طرح که با 
انجام تحقیقات گســترده و گشت زنی های میدانی و با 
هماهنگی مرجع قضائی انجام شــد  ۳۲ سارق و متهم 
متواری شناسایی و در چند عملیات منسجم و هماهنگ 

دستگیر شدند.
فرمانده انتظامی شهرســتان اصفهان با اشــاره به 
کشــف ۱۵ دستگاه انواع خودرو ســواری و ۲ دستگاه 
موتورســیکلت مسروقه در راســتای اجرای این طرح 
تصریح کرد: مالباختگان این دســت اموال مســروقه 
شناسایی شده و اقدامات لازم برای تحویل این وسایل 

نقلیه مکشوفه به آنان در دست اقدام است.

   خبر کوتاه

گروه رویداد| فرمانده کل انتظامی کشــور با اشــاره به 
کمبود منازل سازمانی پلیس گفت: در برنامه هفتم توسعه 
به این موضوع توجه ویژه ای شده و امیدواریم دغدغه مسکن 

کارکنان فراجا برای همیشه برطرف شود.
ســردار احمدرضا رادان در حاشیه بازدید سرزده از پروژه 
۷۵۰ واحدی منازل ســازمانی فرماندهی انتظامی اســتان 
اصفهان اظهار کرد: مأموران زحمت کش و ایثارگر پلیس با 
وجود تلاش ها و زحماتی که شبانه روز برای تأمین امنیت و 
آرامش جامعه می کشند از وضعیت معیشتی مناسبی برخوردار 

نیستند.
او به کمبود منازل سازمانی پلیس در سطح کشور اشاره 
کرد و افزود: به همین دلیل بســیاری از کارکنان فراجا که 
فاقد مسکن هســتند مجبورند بخش قابل توجهی از درآمد 
ماهیانه خود را صرف اجاره منزل کنند که اگر این مشــکل 
برطرف شــود کمک بسیار زیادی در زمینه ارتقای معیشت 

آنان خواهد شد.
فرمانده کل انتظامی کشور با اشاره به تأکیدات مقام معظم 
رهبری در خصوص توجه به معیشت و منزلت کارکنان پلیس 
گفت: در برنامه هفتم توسعه علاوه بر ارتقای سطح معیشت 
و منزلت کارکنان فراجا به موضوع رفع مشــکل مســکن 
آنان نیز توجه ویژه ای شــده و امیدواریم با همکاری دولت 
و دستگاه های متولی این دغدغه برای همیشه برطرف شود.

ســردار رادان با بیان اینکه زیرســاخت های لازم برای 

ساخت ۱۰۰ هزار منزل ســازمانی پلیس در سراسر کشور 
فراهم شده گفت: امیدواریم با همکاری و تلاش شبانه روزی 
و جهادی در درون ســازمان و همکاری سایر دستگاه های 
برون سازمانی نهایتا تا دو سال و نیم آینده تمامی این منازل 

سازمانی تکمیل و به بهره برداری برسد.
فرمانده کل انتظامی کشــور بیان کــرد: برای اینکه از 
عقب ماندگی در این پروژه جلوگیری کرده و یک پیشتازی 

داشته باشیم سهم هر اســتان را در ساخت منازل سازمانی 
مشــخص کردیم که سهم استان اصفهان بالغ بر ۲ هزار و 
۶۰۰ واحد اســت و در فاز اول بایستی هزار و ۱۰۰ واحد آن 
ساخته شود. او با بیان اینکه انتظامی اصفهان جزو رده هایی 
بود که عقب ماندگی زیادی در حوزه تأمین مسکن سازمانی 
کارکنان خود داشت تصریح کرد: در بازدیدی که امروز انجام 
شد پیشــرفت های خوبی را در زمینه ساخت بیش از ۷۵۰ 

واحد منزل سازمانی شاهد بودیم به گونه ای که گودبرداری ها 
انجام یافته، تعدادی از ساختمان ها پی ریزی شده و یک یا دو 
تا از ساختمان ها هم به غیر از پی ریزی، ستون های آنها هم 
ایجاد شده است. عالی ترین مقام انتظامی کشور خاطرنشان 
کرد: با همتی که ســردار »علینقیان پور« فرمانده انتظامی 
استان اصفهان دارند و اقدام جهادی که مهندسی فرماندهی 
و مهندســی فراجا انجام می دهند امیدوار هستیم که منازل 
ســازمانی این پروژه کمتر از ۲ سال آینده آماده و در اختیار 

همکاران عزیز در این استان قرار گیرد.
ســردار رادان افزود: در این پروژه عــلاوه بر واحدهای 
مسکونی، ســاخت یک مجتمع پردیس رفاهی، یک دی 
کلینیک مجهز و یک مجموعه انتظامی شــامل ساختمان 
پلیس فتــا و کلانتری نیز پیش بینی شــده که همه این 
مجموعه به نام مجتمع فاطمیه )س( نام گذاری شــده و  به 
برکت این نام مقدس منشأ اثر خیر هم برای کارکنان پلیس 
و هم برای مردم خواهد بود. فرمانده کل انتظامی کشور در 
خاتمه ضمن تقدیر و تشکر از زحمات و تلاش های مدیران، 
مهندسان، پیمانکاران، کارگران و دست اندرکاران این پروژه 
گفت: مطمئناً کســانی که در ساخت این مجموعه فعالیت 
می کنند اجر و پاداشــی هم در نزد خداوند متعال دارند و هر 
خشــتی که در این جا بنا می نهند یک نوع باقیات صالحات 
برای آنان است و دعای خیر عده زیادی که در آینده از این 

مجموعه استفاده خواهند کرد، پشت سرشان خواهد بود

امام جمعه موقت اصفهان گفت: مجلس طراز انقلاب اسلامی 
زورگویی های دشمنان  مقابل  است که  مجلس مدرس محور 
با اقتدار بایستند و مصالح ملت را دنبال کند. به گزارش ایمنا، 
حجت الاسلام احمد محمودی، در خطبه های نماز جمعه این 
هفته در اصفهان اظهار کرد: درخواست توفیق انجام وظیفه و ترک 
از گناه از خداوند، از جمله مسائلی که برای رسیدن به تقوای الهی 
بسیار مورد اهمیت است، در این راستا امام زمان )عج( می فرمایند 
که از خداوند بزرگ برای انجام واجبات و ترک گناهان توفیق 
بخواهید. او افزود: دوری از معصیت و گناه از جمله موضوعاتی 
است که ضرورت دارد انسان از خداوند درخواست کند، خداوند 
در قرآن نسبت به انجام برخی گناهان می فرماید که از این 
معصیت ها دوری کنید، زیرا در صورت نزدیکی دچار وسوسه 
شیطان خواهید شد، در این راستا ضرورت دارد از محیط های که 
نزدیک به معصیت و گناه است دوری کنیم؛ حفظ حرمت از جمله 
مسائلی است که در این راستا لازم است انسان از خداوند توفیق 
حفظ حرمت برخی از موضوعات، اشخاص و روزهای مقدس را 
درخواست کند. امام جمعه موقت اصفهان ادامه داد: الحاق ناوشکن 
تمام ایرانی دیلمان به دست دلاورمردان نیروی دریایی به ناوگان 
دریایی ارتش جمهوری اسلامی، از جمله تمرین دستاوردهای این 

روزها است؛ در مسیر قله با اقتدار گام بر می داریم.
Á  عملیات آمریکایی زدای طوفان الاقصی ادامه

خواهد داشت

محمودی گفت: رژیم کودک کش صهیونیستی آتش بس را 
نقض و مجددا جنایات خود در غزه را آغاز کرده است، در این 
راستا شاهدیم برخی از دولتمردان کشورهای غربی نسبت به این 
جنایات بی توجه هستند، در این راستا رهبر معظم انقلاب در جمع 
بسیجیان، فرمودند که عملیات طوفان الاقصی ادامه خواهد داشت، 
زیرا این طوفان گرچه علیه رژیم صهیونیستی، اما در راستای 
آمریکازدایی بود، زیرا آمریکا خواب های آشفته ای برای منطقه 

غرب آسیا دیده بود که تعبیر نشده و نخواهد شد.
او خاطرنشان کرد: امروز منطقه غرب آسیا علیه اهداف آمریکا 
از ویژگی های  این موضوع یکی  و رژیم صهیونیستی است، 
پیامدهای  الاقصی  طوفان  عملیات  است،  الاقصی  طوفان 
متعددی را در عرصه های مختلف برای رژیم منحوس در پی 
داشته است و ضربات سنگین اقتصادی، سیاسی و اجتماعی را به 
دولت این رژیم کودکش وارد شده است، بر همین اساس شاهدیم 
مهاجرت های معکوس در سرزمین های اشغالی آغاز شده است. 
امام جمعه موقت اصفهان تصریح کرد: رژیم صهیونیستی پیش از 
عملیات طوفان الاقصی شروع به جسارت علیه مسجدالاقصی 
کرده بود، اما طوفان الاقصی به تمام این جنایات پاسخ داد و 
عزت را برای مردم فلسطین به ارمغان آورد و امروز در سراسر 
جهان مردم جهان برای آزادی فلسطین فریاد می زنند. محمودی 
افزود: امیدواریم دولتمردان مقابل کودک کشی رژیم جنایتکار 
جهان  سراسر  در  مقاومت  تفکر  امروز  بایستند،  صهیونیستی 

گسترش یافته است. او با اشاره به سالروز شهادت آیت الله مدرس 
ادامه داد: مجلس طراز جمهوری اسلامی مجلس مدرس محور 
است که مقابل زورگویی های دشمنان با اقتدار بایستند و مصالح 
ملت را دنبال کند، از جمله ویژگی های نمایندگان مجلس طراز 
انقلاب اسلامی تدین، کارآمدی و شجاعت در مقابل دشمنان 
مدرس  آیت الله  از  دارد  ضرورت  مجلس  نمایندگان  است، 

الگوبرداری کنند.
Á  نوسازی و بهینه سازی تجهیزات از مهمترین

اقدامات نیروی دریایی بعد از جنگ تحمیلی بود
امیر دریادار دوم علیرضا محمدی معاون پشتیبانی کل نیروی 
دریایی ارتش در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه امروز 
اصفهان اظهار کرد: نیروی دریایی با شروع جنگ تحمیلی شروع 
به تشکیل نیروی رزمی و چند قرارگاه رزمی در بندرعباس، 
آبادان، جزیره خارک و بندر بوشهر کرد و همین موضوع باعث 
شد که از هرگونه صدمات دشمن به تجهیزات نیروی دریایی 
جلوگیری کند. او افزود: بعد از گذشت ۶۷ روز از جنگ تحمیلی 
با عملیات های پی درپی نیروی دریایی شاهد بودیم که بیش 
از ۷۰ درصد از توان دریایی دشمن از بین رفت به طوری که تا 
پایان جنگ نیروی دریایی ارتش عراق نتوانست اقدام جدی علیه 
مواضع ایران داشته باشد، در طول دفاع مقدس دلاوران مردان 
نیروی دریایی با رشادت های خون خود اقتدار برای این نیروی 
مقدس آفریدند. معاون پشتیبانی کل نیروی دریایی ارتش تأکید 

کرد: قطع خطوط مواصلاتی و شریان اقتصادی عراق از سمت 
دریا در زمان جنگ تحمیلی از جمله اقدامات شاخص نیروی 
دریایی است که این صدمات فراوانی به عراق وارد کرد، زیرا 
اکثر تجهیزات نظامی و صادرات نفت دشمن از سمت دریا انجام 
می شد، همچنین یکی از مهم ترین وظایف نیروی دریایی در زمان 
جنگ تحمیلی اسکورت و حفاظت از کشتی های تجاری ایرانی در 
دریاها بود. محمدی تصریح کرد: نوسازی و بهینه سازی تجهیزات 
از جمله مهمترین اقدامات نیروی دریایی بعد از جنگ تحمیلی 
بود، این روند حدود دو دهه طول کشید و نهایتا نخستین ناوشکن 
به دست فرمانده معظم کل قوا رونمایی شد و بعد از الحاق این 
ناوشکن دوران طلایی نیروی دریایی راهبردی آغاز شد و با همت 
دلاوران نیروی دریایی مأموریت های این نیرو از دریای داخلی به 
آب های دور دست برای حفاظت کشتی های تجاری و نفت کش 

ایرانی توسعه پیدا کرد.
او خاطرنشان کرد: به وسیله ناوگروه های نیروی دریایی ارتش 
از سال ۸۸ تا امروز اسکورت بیش از ۵ هزار کشتی تجاری و 
نفت کش توسط دلاورمردان نیروی دریایی انجام شد، ناو گروه 
پرافتخار ۸۶ در ۸ ماه دریانوردی بدون وابستگی لجستکی با همت 
جوانان ایرانی دور دنیا را درنوردیدند، امروز با افتخار اعلام می کنیم 
نیروی دریایی از ظرفیت بالایی برخوردار است و طبق فرمان 
رهبر معظم انقلاب، مأموریت امروز نیروی دریایی توسعه اقتصاد 

دریامحور است.

گروه رویداد: به گفته امام جمعه اصفهان کارهای زیادی انجام 
شــده است اما تبلیغات آن کم بوده و به خصوص در زمینه های 
مختلف اعم از برق رسانی، جاده سازی، تأمین آب و پیشرفت های 
صنعتی و نظامی کارهایی که انجام شده با هیچ یک از کشورهای 
اطراف قابل مقایسه نیست. آیت ا... سید یوسف طباطبایی نژاد در 
دیدار با اســتاندار اصفهان و معاونان استانداری با اشاره به ضعف 
تبلیغات در اطلاع رسانی خدمات و اقدامات انجام شده در دولت ها 
گفــت: حرف را باید گفت و کاری که انجام شــده را باید اعلام 
کــرد، اما روابط عمومی های ما ضعیف هســتند و کارهایی که 
انجام می شــود را به مردم نمی گویند. او با بیان ضعف تبلیغات 
در اطلاع رسانی خدمات و اقدامات انجام شده در دولت ها گفت: 
کارهای زیادی انجام شــده اســت اما تبلیغات آن کم بوده و به 
خصوص در زمینه های مختلف اعم از برق رســانی، جاده سازی، 
تأمین آب و پیشرفت های صنعتی و نظامی کارهایی که انجام شده 

با هیچ یک از کشورهای اطراف قابل مقایسه نیست. امام جمعه 
اصفهان افزود: در حوزه نظامی در شــرایطی بودیم که در زمان 
جنگ تحمیلی آمریکا می ترسید ما از کشوری اسلحه خرید کنیم 
اما امروز می ترسد که به کشورهای دیگر اسلحه بفروشیم. نماینده 
ولی فقیه در استان اصفهان قضاوت های کودکانه را سبب ندیدن 
پیشرفت ها دانست و گفت: این که قران کریم می فرماید »اکثرهم 
لایعقلون« یعنی بیشتر افراد تفکر نمی کنند و تنها قسمت خالی 
لیوان را می بینند و این فکر نکردن بسیار خطرناک است. آیت ا... 
طباطبایی نژاد خاطرنشان کرد: این که رهبر معظم انقلاب می فرماید 
باید پیشرفت ها و نقاط رشد را برای مردم بگویید از این جهت است 
که این روحیه در بشر وجود دارد و باید مرتب و دائم کارهای انجام 
شده توسط دولت ها را برای مردم بیان کرد.  در این دیدار هم چنین 
سید رضا مرتضوی استاندار اصفهان به بیان برخی از اقدامات انجام 
شده در این دوره از استانداری پرداخت و اظهار داشت: در ارزیابی 

سالیانه عملکرد، استانداری اصفهان جز استان های عالی کشور قرار 
گرفته است. او افزود: این در شرایطی است که واحدهای اقتصادی 
راکد در اســتان اصفهان و در شــروع دولت سیزدهم ۹۴۱ مورد 
بوده و در شاخص کسب و کار رتبه ۲۱ کشور را داشته ایم که در 
کارگروه های اقتصادی استانداری به دلیل تسهیل گری که انجام 
شــد این رتبه به رتبه ۵ ارتقا یافت و امروز نزدیک به ۴۸۰ واحد، 
به گردش کار بازگشته اند. مرتضوی با تأکید بر برگزاری جلسات 
مختلف در زمینه مباحث زیرساختی تصریح کرد: در حوزه های 
زیرســاختی هر هفته در بخش های مختلف جلســاتی برگزار 
می شود؛ از جمله موضوع ماده ۵ که از جمله موضوعاتی است که 
به شهرداری ها و دستگاه های خدمات رسان کمک می کند تا امور 
خود را پیگیری کنند. استاندار اصفهان هم چنین به تشریح برخی 
از اقدامات انجام شده استانداری به ویژه در خصوص مسائل مربوط 
به مشــکلات آبی استان پرداخت و گفت: در موضوعات مرتبط 

با آب، از همان ابتدا حضور در اســتانداری، قرارگاه آب تشکیل 
داده و پروژه های مرتبط با آن پیگیری شــد و بخشی از این که 
گزارشات این اقدامات اطلاع رسانی نمی شود ازآن جهت است که 
حواشــی اجتماعی ایجاد نشود و البته تا پایان دوره اول برخی از 
پروژه های آبی را به نتیجه می رسانیم. گفتنی است در این دیدار 
معاون سیاسی امنیتی استانداری اصفهان به اقدامات و موضوعات 
مرتبط با انتخابات پیش رو اشاره کرد و اظهار داشت: در این دوره 
از انتخابات اشکالی به وجود آمد این بود که قانون انتخابات نزدیک 
بــه تاریخ فرایند برگزاری ابلاغ شــد و اصولی در این قانون بود 
که اگر درایت دولت نمی بود مسئله دشوار می شد. او افزود: اخیرا 
شورایی به نام شورای نظارت بر تبلیغات انتخاباتی برای نخستین 
بار تشکیل شده است و ۴۴ قشر نیز شناسایی شده که می توانند بر 
انتخابات تأثیرگذار باشند و برای هر یک شورای قشر تشکیل داده 

و متناظر با آن در شهرستان ها نیز این شورا تشکیل شده است.

زیرساخت های لازم برای ساخت 100 هزار منزل سازمانی پلیس در سراسر کشور فراهم شده است
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اصفهان

پارک های شهری فضای مهم چندمنظوره عمومی است و 
برای اینکه بتواند انواع مزایای فضای سبز را برای افراد فراهم کند، 
نیاز به مساحت زیادی دارد، اما پارک های جیبی یا مینی پارک ها 
در زمینی با وسعت کمتر می تواند با یک طراحی مناسب، از سایر 
پارک های بزرگ تر کارآمدتر باشــد و خواسته های شهروندان را 

برآورده کند.
به گزارش  ایمنا، با توجه به مشکلات صنعتی شدن شهرها، 
فضاهای سبز شــهری ازجمله پارک ها می تواند عامل مهمی 
برای برطرف ســاختن بخش عظیمی از این مشکلات باشد، 
از طرفی آپارتمان نشــینی و نیاز افراد به داشتن فضای سبز و از 
سوی دیگر کمبود فضای کافی برای ایجاد اینگونه فضاها، افراد 
را از برخورداری از مزایای آن ها محروم می کند؛ بااین حال برای 
بهره مندی از مزایای فضاهای ســبز در زندگی مردم، نیازی به 
وجود فضاهایی با مساحت زیاد و انواع گوناگونی از امکانات نیست.

Á  مینی پارک ها، فضاهای کوچک آرامش بخش
میان خیابان های شلوغ شهر است

وحید مهدویان، معاون شهرسازی و معماری شهردار اصفهان 
اظهار می کند: فضاهای شهری را به لحاظ مدیریتی می توان به 
دو دسته فضاهای شهری با مدیریت پایین و فضاهای شهری با 
مدیریت بالا دسته بندی کرد؛ درواقع فضاهای گمشده، فضاهای 
عمومی بوده که نیازمند طراحی دوباره است و اگرچه فضاهای 
عمومی اغلب برای فعالیت های خاصی طراحی می شــود، اما 
به نظر می رسد وجود فضاهای غیر برنامه ریزی شده )فضاهای 
رها شده( با منظر شهری آمیخته شــده است. او با بیان اینکه 
در نظر گرفتن محل های متعدد و بهینه، کمک به تصمیم گیری 
و طراحی منطقی، افزایش کارایی در طراحی و انتظام بخشی به 
مراحل مختلف طراحی در حیطه فرایند طراحی منظر شــهری 
مطرح می شــود، می افزاید: هدف اصلی چنین فرایندی، ارتقای 
کیفیت های محیطی در فضاهای شهری است و مینی پارک ها، 
به عنوان فضاهای کوچک شــهری می تواند فضاهای کوچک 
آرامش بخشی را میان خیابان های شلوغ شهر و مکان هایی برای 
استراحت یا معاشــرت ایجاد کند. معاون شهرسازی و معماری 
شهردار اصفهان با اشاره به اینکه محیط شهرها جزئی از زندگی 
ساکنان است که کیفیت آن تأثیر زیادی بر درک افراد از محیط 
دارد، تصریــح می کند: امروزه می توان منظر را به عنوان یکی از 
اصلی ترین مؤلفه ها در ایجاد ارتباط میان محیط و کاربران چه 
از لحــاظ بیولوژیکی یا فیزیکی و چه از لحاظ ادراکی و رفتاری 
برشــمرد، از این رو مطالعه ادراک افــراد از منظر دارای اهمیت 
خاصی خواهد بود. مهدویان می گوید: صرف نظر از کیفیت مکانی، 
فضاهای باقی مانده فرصتی برای تعادل و تثبیت شهرها از طریق 
احیای شهر است و منظر شهر می تواند منبع رضایت مردم باشد، 
شــکل دادن دوباره شهر باید به وسیله برنامه ای بصری هدایت 
شود که این برنامه شامل مجموعه ای از ضوابط و توصیه های 
مربوط به فرم بصری در مقیاس شهر خواهد شد. او ادامه می دهد: 
به منظور چگونگی درک کاربران از منظر، دســتیابی به چنین 
برنامه ای ضروری اســت، به این وسیله می توان منابع را از نظر 
درجه دوست داشتن یا نداشتن محیط های مختلف شهر با هم 
مقایسه کرد. معاون شهرسازی و معماری شهردار اصفهان با بیان 
اینکه بهره مندی مناسب از فضاهای شهری مستلزم ترجیحات 
کاربران آن فضا است، می گوید: گاهی اوقات اندک زمانی پس 
از طراحی فضاهای رها شده و تبدیل به فضاهایی قابل استفاده، 
دوباره به مکان هایی بدون استفاده و جرم خیز تبدیل می شود، از 
این رو فراهم کردن امکانات در محیط های شهری، هرچند مطابق 
با قواعد علمی و نظریه های ارائه شــده اســت، اما اگر بدون در 

نظر گرفتن ترجیحات کاربران محیط باشد، رضایت آن ها را به 
دنبال نخواهد داشــت. مهدویان با اشاره به نحوه شکل گیری و 
هدف از دسته بندی پارک های جیبی می گوید: افزایش توانایی 
مردم برای تفکر درباره فضاهایی است که در زندگی روزمره خود 
با آن ها مواجه می شــوند و می تواند آن ها را قادر سازد که به طور 
خلاقانه تری دربــاره راه های بهبود این فضاهای مفید و حیاتی 
فکر کرده و تصمیم گیری کنند. او خاطرنشان می کند: هر پارک 
دارای یک هویت مستقل است و درواقع هیچ دو پارکی مشابه 
یکدیگر نیست، ازاین رو به طورکلی پارک های جیبی را می توان به 

سه گروه جداگانه پارک های فعال، منفعل و پاداشی تقسیم کرد.
معاون شهرسازی و معماری شــهردار اصفهان با اشاره به 
پارک های فعال می گوید: به استفاده کنندگان این امکان را می دهد 

تا در فعالیت های تخصصی شرکت کنند.
مهدویان با بیــان اینکه این پارک ها می تواند به عنوان یک 
زمین بازی، یک زمین کوچک بسکتبال یا برای فعالیت دیگری 
نظیر آن ها خدمت رسانی کند، اضافه می کند: پارک های جیبی با 
در نظر گرفتن یک کاربرد مشخص و زمین بازی یا یک فعالیت 
از پیش تعیین شــده طراحی شده است، معمولا به عنوان نقطه 
کانونی عمل و افراد علاقه مند را به ســمت خود جذب می کند 
که این فعالیت ها در پارک های فعال وابســته به خواسته های 
استفاده کنندگان است. او با اشاره به اینکه اگرچه کارکرد اصلی 
این پارک ها نشستن نیست، اما بااین حال باید در این پارک ها برای 
افرادی که بین فعالیت خود اســتراحت می کنند، محل مناسبی 
برای نشســتن در نظر گرفته شود، تأکید می کند: این پارک ها 
معمولا برای کودکان فراهم می شــود و پارک های مخصوص 
زمین های کوچک بسکتبال، زمین های بولینگ و باغ های داخل 
شهر هم می تواند در دسته بندی پارک های فعال قرار گیرد. معاون 
شهرسازی و معماری شهردار اصفهان با تأکید بر اینکه پارک های 
فعال احتمالا سخت ترین نوع پارک های جیبی از لحاظ ساخت 
و توسعه اســت، می افزاید: این پارک ها نســبت به دیگر انواع 
پارک های جیبی به میزان مشــارکت جمعی بیشتری نیاز دارند 
و درعین حال که باید به جمعیت محلی خدمت رسانی کنند، نیاز 
به بیشترین میزان پیوستگی با پارک های بزرگ تر و فضاهای باز 
دارد و نکته حائز اهمیت این است که هر پاک فعال در یک زمینه 

بزرگ تر، ایفای نقش می کند.
Á  پارک های جیبــی مؤثر در کاهش آلودگی و

سوخت های فسیلی است

فریاد پرهیز، کارشناس ارشد جغرافیا و برنامه ریزی شهری 
با اشــاره به پارک های منفعل می گوید: این پارک ها برای یک 
استفاده خاص طراحی نشده است و به عنوان مکانی برای آمدن 
و نشستن مردم از قبل به عنوان یک پارک برنامه ریزی و طراحی 

می شوند.
او با بیان اینکــه این پارک ها دارای زمین بازی یا تجهیزات 
ورزشی نیست، اما ممکن است دارای یک فواره یا نقاط کانونی 
دیگری باشد، می افزاید: پارک های منفعل می تواند برای رهایی 
از شلوغی های شهر و زندگی شهری، استراحت، بیرون رفتن و 
دیدن و لذت بردن از جاذبه های دیدنی مانند مجســمه یا فواره، 
افراد را به خود جذب کنند. کارشناس ارشد جغرافیا و برنامه ریزی 
شهری با تأکید بر اینکه این فضاها برای بازی ها و ورزش های 
گوناگون طراحی نشده است و آن ها را پشتیبانی نمی کند، تصریح 
می کند: اما این به این معنا نیســت که مردم نمی توانند در این 
فضاها ورزش کرده یا بازی های کوچک انجام دهند، بلکه تنها 
به این معنا است که این فعالیت ها هدف اولیه طراحی این گونه از 
پارک ها نیست. پرهیز ادامه می دهد: فضاهایی با یک نقطه کانونی 
و یک نشیمنگاه می تواند این امکان را برای مردم فراهم کند تا از 
زندگی تکراری روزمره خود به مکانی آرام روند، از این رو نخستین 
گام طراحی یک پارک منفعل، تصمیم گیری برای بهترین نقطه 
کانونی پارک اســت و این فضاها باید دارای یک پشتیبان باشد 
که بتواند به سایر فضاهای اطراف متصل شود و برای این هدف 
نیاز به یک عنصر طراحی درون خود پارک نیست، زیرا می تواند 
به طور مثال در محلی بین رستوران ها و کافه ها در نظر گرفته شود.

او می گوید: پارک های پاداشی نیز در تقاطع ها ایجاد می شوند 
و از ابتدا برای پارک برنامه ریزی نشده اند که تعدادی نیمکت یا 
حتی یک سکو برای نشستن، مردم را جذب کرده و به مرورزمان 
به یک پارک تبدیل می شــود. کارشــناس ارشــد جغرافیا و 
برنامه ریزی شهری می گوید: این فضاها گرایش به مساحت های 
بسیار کوچک دارد، گاهی کوچک تر از یک دهم جریب و معمولا 
افرادی که نیاز به مکانی برای نشستن و استراحت دارند به سمت 
آن ها جذب می شــوند که به عنوان مقصد انتخاب نشده است، 
بلکه مردم به محض برخورد با این پارک ها به سمت آن کشیده 
می شوند و در نهایت موفق ترین این پارک ها ممکن است تبدیل 
به یک مقصد شــوند. پرهیز با بیان اینکه برخلاف پارک های 
فعال و منفعل، پارک های پاداشــی از پیش به عنوان یک پارک 
برنامه ریزی نشده است، می گوید: آن ها فضاهایی است که طی 

گذر زمان به شکل پارک درآمده است و پیش از اینکه فضا تبدیل 
به پارک شود، مردم شروع به جمع شدن دور نیمکت ها یا حتی 
نشستن روی لبه ها و سکوها کرده اند؛ این فضاها در نهایت تبدیل 
به پارک شده یا به عنوان فضای جانبی پارک ها و مناطق تفریحی 
باقی خواهد ماند. او با اشاره به مردمی بودن این دسته از پارک ها 
خاطرنشــان می کند: این پارک ها توســط نهادهای مردمی و 
نهادهای خصوصی و با کمک و نظارت سازمان های دولتی مرتبط 
احداث و در جذب مشارکت مردمی مؤثر بوده و بعد مشارکتی آن 
تا حدی است که گاهی در صورت عدم وجود داوطلب ایجاد آن به 
تأخیر خواهد افتاد، بنابراین وجود چنین فضاهایی برای دستیابی به 
محله های شهروند گرا قابل توجه است. کارشناس ارشد جغرافیا و 
برنامه ریزی شهری ایجاد فضایی برای رویدادهای کوچک به ویژه 
رویدادهای محله ای، فرار از شلوغی نواحی پیرامون شهر، ارائه 
فرصت هایی برای افزایش میزان نفوذپذیری سطوح در سراسر، 
بهبود منظر فضاهای بدمنظر در شــهر و استفاده و به کارگیری 
فضاهای بلااستفاده و رها شده شهری را ازجمله اهداف طراحی 
پارک های جیبی می داند و می گوید: زمان رسیدن به پارک های 
جیبی نباید بیش از ۵ تا ۱۰ دقیقه طول بکشــد و ازآنجایی که 
این گونه پارک ها توسط دوچرخه و برای افراد پیاده در دسترس 
است، نیاز به پارکینگ ماشین ندارد، بنابراین طراحی پارک های 
جیبــی در تلاش برای خدمت به نیازهای جامعه محلی بوده و 
باید در مکان هایی واقع شود که رفت وآمد افراد پیاده زیاد است تا 
سهولت دسترسی و استفاده از آن آسان و ممکن باشد. پرهیز با 
بیان اینکه این پارک ها می تواند در گوشه بلوک ها، میانه بلوک یا 
در حاشیه پیاده روها احداث شود، می گوید: ایجاد پارک های جیبی 
در سرتاسر فضای شهر به نفع محیط زیست شهری است، زیرا 
شــهروندانی که پیاده روی برای آن ها بسیار کوتاه تر از رانندگی 
برای رسیدن به مقصدی یکسان است، می توانند در مسیرهایی 
که پارک های جیبی واقع شــده، تردد کنند که در این صورت از 
میزان آلودگی، ترافیک و استفاده از سوخت های فسیلی کاسته 
می شــود. نبود فضای کافی در شهرها از یک سو و اثربخشی 
بیشتر پارک های جیبی از سوی دیگر مدیران را به توسعه هرچه 
بیشتر این فضاهای ســبز کوچک در شهرها سوق داده است؛ 
در واقع، وجود پارک های جیبی به توزیع برابر فضاهای سبز در 
شهرها برای مبارزه با مشکلات سلامت روانی همچون نگرانی 
و افسردگی منجر می شود و به همین دلیل، نقش مهمی در رفاه 

تمام ساکنان ایفا می کند.

بنا به گفته مدیر منطقه هفت شهرداری اصفهان مرحله 
نخست عملیات عمرانی طرح توسعه و بهینه سازی باغ فدک 
آغاز شده و خاک برداری و خاک ریزی دریاچه سوم و جزایر 
آن در حال اجرا است که با زمان بندی انجام شده تا پایان سال 

جاری تکمیل خواهد شد.
مهدی سلطان آقایی با اشاره به اینکه مرحله نخست 
عملیات عمرانی طرح توسعه و بهینه سازی باغ فدک آغاز 
شده است، به ایمنا گفت: با تأیید طرح و صدور مجوز کمیته 
عالی باغ فدک، عملیات عمرانی پیاده سازی طرح اولیه دریاچه 

سوم باغ فدک آغاز شده است.
او افزود: طبق طرح پیشنهادی مصوب، خاک برداری و 
خاک ریزی دریاچه سوم و جزایر آن در حال اجرا است که با 
زمان بندی انجام شده تا پایان سال جاری تکمیل خواهد شد.

به  اشاره  با  اصفهان  شهرداری  هفت  منطقه  مدیر 
درخواست های مکرر شهروندان در خصوص به روزرسانی و 
بهینه سازی مجموعه فدک گفت: این مرحله، فاز نخست 
طرح تحول باغ فدک خواهد بود که با تکمیل بخش های 
نهایی آن این مجموعه به عنوان قطب گردشگری شمال 

شهر ویژه تمام شهروندان اصفهانی، شناخته خواهد شد. 
سلطان آقایی تصریح کرد: برای بتن ریزی دریاچه جدید باغ 
فدک، برای نخستین بار با استفاده از تخصص شرکت های 
دانش بنیان، به صورت بتن ریزی با قابلیت آب بندی و با هدف 

جلوگیری از هدررفت آب، اجرا خواهد شد. او با بیان اینکه 
از جزایر  پیاده روی اطراف دریاچه ها و استفاده  محورهای 
دریاچه از دیگر اقدامات در فاز اول خواهد بود، ادامه داد: 
ساخت تعداد محدودی از آلاچیق های بوم گردی در قالب 

کلبه های سنتی نیز در باغ آغاز شده است که تا پایان سال 
جاری پنج آلاچیق آماده و در اختیار گردشگران قرار خواهد 

گرفت.
مدیر منطقه هفت شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: در 
طرح توسعه فرهنگی باغ فدک طرح های مختلفی مصوب 
شده است که می توان به ساخت گالری های هنری و ایجاد 
و  تفریحی ورزشی  ایستگاه های  ایجاد  آموزشی،  فضاهای 

گذرهای مختلف اجتماعی در باغ اشاره کرد.
 سلطان آقایی تصریح کرد: ایجاد آب نمای موزیکال و 
مجموعه آمفی تئاتر روباز دوهزارنفره در باغ با هدف ترویج 
و گسترش حضور خانواده های اصفهانی در این مجموعه از 
دیگر طرح های مصوب است که سال آینده به بهره برداری 

خواهد رسید.
 او گفت: ورودی فاز سوم مجموعه تفریحی فدک و 
دریاچه جدید از جنوب مجموعه )خیابان سردار کمالی( و 
با تأمین پارکینگ جانمایی خواهد شد، به گونه ای طراحی 
می شود که تداخلی با ورودی شمالی و خیابان فرزانگان و 

کمپ گردشگری مسافران نوروزی نداشته باشد.

حمایت خیران سلامت از 
تکمیل پروژه های بهداشتی 

درمانی
رئیس دانشگاه علوم پزشکی کاشان از نقش مؤثر خیران 
سلامت در تکمیل پروژه های نیمه تمام بهداشتی و درمانی 

آران و بیدگل خبر داد.
به گزارش  مهر، کوروش ساکی به بهره برداری از فاز اول 
بیمارستان امام حســن )ع( آران و بیدگل اشاره کرد و اظهار 
داشــت: فاز اول این بیمارستان در دو طبقه و با بخش های 
تصویربرداری )سی تی اســکن و رادیولوژی(، آزمایشــگاه، 
آسیب شناسی، بانک خون و فیزیوتراپی به بهره برداری رسیده 

است.
او ابراز داشــت: فاز اول بیمارستان امام حسن )ع( آران و 
بیدگل در زیربنای دو هــزار و ۴۰۰ متر مربع و با ۲۰ تخت 

راه اندازی شده است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی کاشان با اشاره به احداث این 
بیمارستان به همت دانشگاه علوم پزشکی کاشان و خیران 
سلامت تصریح کرد: آغاز ساخت بیمارستان امام حسن )ع( 
آران و بیدگل از ســال ۱۳۸۸ در زیربنای ۱۵ هزار و ۷۰۰ متر 
مربع آغاز شــد و ساخت بخش های مختلف این بیمارستان 
ادامه دارد. او ادامه داد: ۹۶ تخت برای این بیمارســتان پیش 
بینی شده اســت که با کمک خیران و مردم این منطقه در 
آینده ای نزدیک تکمیل شود و خدمات با کیفیتی را به مردم 
این منطقه ارائه خواهد داد. ساکی خاطرنشان کرد: بیمارستان 
ثامن الحجج نیز با زیربنایی به متراژ هفت هزار و ۸۰۰ مترمربع 
در چهار طبقه و بــا ۶۴ تخت در بخش های زنان و زایمان، 
رادیولــوژی و تصویربرداری، اورژانس ســرپایی، کلینیک 
تخصصی و آزمایشگاه احداث شده و در حال خدمت رسانی 

به مردم است.
او با اشاره به آغاز عملیات عمرانی این بیمارستان در سال 
۸۸ گفت: بیمارستان ثامن الحجج آران و بیدگل نیز از محل 
اعتبارات دانشگاه علوم پزشکی کاشان و با مشارکت خیرین 

سلامت شهرستان آران و بیدگل احداث شده است.

دستگیری زورگیر طلاجات با 
اقدام ضربتی پلیس

گروه استان: فرمانده انتظامی شهرســتان فلاورجان از 
دستگیری سارق زورگیر طلاجات شهروندی با هوشیاری و 
اقدام ضربتی مأموران گشت پلیس خبر داد. سرهنگ مرتضی 
هادیان بیان داشت: مأموران گشت انتظامی کلانتری ۱۵ شهر 
پیربکران  این فرماندهی در حین گشت زنی هدفمند در یکی 
از محلات ســطح شهرستان، سارقی را که در یکی از معابر 
فرعی با تهدید سلاح سرد در حال سرقت طلاجات شهروندی 
بود شناســایی کرده و بلافاصله وارد عمل شدند.  او در ادامه 
گفت: در نهایت متهم در حین زورگیری در یک اقدام ضربتی 
و منســجم پلیسی در محل دستگیر و برای بررسی دقیق تر 
به مقر انتظامی منتقل می شود. فرمانده انتظامی شهرستان 
فلاورجان تصریح کرد: متهم در تحقیقات تکمیلی پلیس به 
فعالیت مجرمانه خود اعتراف کرد که از سارق دو حلقه الگنو 
سرقتی کشف و به مالباخته تحویل داده شد. این مقام انتظامی 
با اشــاره به اینکه متهم پس از تشکیل پرونده برای انجام 
اقدامات قانونی به مرجع قضائی تحویل داده شد خاطرنشان 
کرد: شهروندان به توصیه های پلیس برای پیشگیری از سرقت 
توجه کرده و در صورت مشــاهده هرگونه مورد مشکوک، 

مراتب را به مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ اطلاع دهند.

همایش فرهنگیان بصیر در 
بویین میاندشت

به همت کانون بسیج فرهنگیان بویین میاندشت، همایش 
فرهنگیان بصیر در محل کانون شهید مطهری برگزار شد.

به گزارش خبرگزاری صداوســیما، عضو هیأت علمی 
دانشگاه اصفهان در این همایش با اشاره به اهمیت و جایگاه 
معلمان در رشــد و تعالی جامعه گفت: اگر معلمی نباشــد 
جهان دچار بحران می شود. مجتبی سپاهی افزود: معلم باید 
باور های اصیل، احساس به درســتی و راستی، نوع دوستی، 
نیک اندیشی و توانمندی را به دانش آموزان یاد دهد و ضعف ها 
را شناسی و برای رفع آن ها تلاش کند. مجتبی نجفی مدیر 
آموزش وپرورش بویین میاندشت هم در این همایش گفت: 
امروز جوان و نوجوان ما بیش از هر زمان دیگری به کمک و 
راهنمایی نیاز دارد چرا که از هر طرف با هجمه های گسترده 
فضای مجازی مواجه هستند که می تواند آن ها را به بیراهه 
بکشاند بنابراین معلمان باید دلسوزتر از همیشه از سرمایه های 

آینده مراقبت کنند. 

خدمت جهادی دامپزشکی 
استان به عشایر ایل عرب 

جرقویه
اردوی جهادی دامپزشــکی اســتان در مراتع قشلاقی 

جرقویه برای عشایر ایل عرب برگزار شد.
به گزارش خبرگزاری صداوســیما، مسئول هماهنگی 
اردو های جهادی دامپزشکی استان گفت: این اردوی جهادی 
با همکاری اداره کل امور عشــایری، فرمانــداری و ناحیه 
مقاومت بسیج شهرســتان به مدت دو روز برگزار و خدمات 
واکسیناســیون، ضدعفونی و معاینه دام و آموزش دامداران 
برگزار شــد. عبدالرضا رنجبر با بیان اینکــه تمام خدمات 
دامپزشــکی ارائه شده در این طرح رایگان اجرا شد افزود: در 
این اردوی جهادی بیش از ۳۰ هزار رأس دام سبک واکسینه 
و جایگاه دام در سطح مراتع شهرستان نیز با همکاری نیرو های 

بسیج شهرستان ضدعفونی شدند.
ایل عرب جرقویه متشکل از ۱۵۱۶ خانوار عشایری است 
که از این تعداد فقط ۶۰۰ خانوار کوچ رو هســتند و در حال 

حاضر ۱۲۰ هزار دام سبک دارند.

  شهر   استان

گشایش 10 گره ترافیکی در 
منطقه ۸ اصفهان

گروه اصفهان: به گفته مدیر منطقه ۸ شهرداری اصفهان 
بیش از ۱۰ گره اصلی ترافیکی این منطقه به منظور روان سازی 
عبور و مرور باز شد، همچنین نقاط حادثه خیز با اعتباری بالغ بر 

۵۰ میلیارد ریال رفع شده است.
علی باقری با اشاره به گره ترافیکی موجود در خیابان شهید 
باهنر اظهــار کرد: وجود دوربرگردان در مجاورت پمپ بنزین 
حاشیه خیابان باهنر موجب می شد خودروهای موجود در صف 
پمپ بنزین با خودروهایی که قصد دور زدن داشتند، برخورد 
کنند که این مسئله به ویژه در ساعات پیک ترافیک، موجب 
اختلال در رفت وآمد مسیر غرب به شرق خیابان باهنر می شد.
او افزود: با بررسی های به عمل آمده، دوربرگردان موردنظر 
مسدود شد و طبق طراحی کارشناسان و تصویب کمیته های 
فنی مرتبط، احداث دوربرگردان جدید در دستور کار این منطقه 

قرار گرفت که تا چند روز آینده به بهره برداری می رسد.
مدیر منطقه ۸ شــهرداری اصفهان با اشاره به اعتبار ۵۰ 
میلیارد ریالی اصلاحات هندسی سطح منطقه در سال جاری 
تصریح کرد: یکی از اهداف مهم اجرای این پروژه ها، علاوه بر 
حذف گره های ترافیکی و روان سازی عبور و مرور، رفع نقاط 
حادثه خیز سطح منطقه است که در این راستا پروژه هایی در 

برنامه این منطقه تا پایان سال جاری قرار داده شده است.
باقری خاطرنشــان کرد: اصلاح هندسی اتصال خیابان 
ابونعیم شمالی به خیابان جابر انصاری، اصلاح اتصال خیابان 
بهارســتان به خیابان شهید احمد فروغی و اصلاح هندسی 

میدان نوبهار، سال جاری انجام می شود.
او خاطرنشان کرد: احداث راست گرد مستقل تقاطع امام 
خمینی )ره( به خیابان شهید خلیفه سلطانی، اصلاح هندسی 
و احداث دوربرگردان خیابان جابر انصاری، احداث میدان در 
تقاطع بلوار گل محمدی و بلوار مطهری، اصلاح و تعریض 
ورودی معابر متصل به کندروهای شمالی و جنوبی بزرگراه 
شــهید ردانی پور، اجرای طرح هندســی تقاطع حادثه خیز 
شریعتی-میرعماد و اصلاح ورودی معبر مجاور گلزار شهدای 
مارچین از جمله پروژه های منطقه هشت در سال جاری است 

که تا پایان ۱۴۰۲ انجام خواهد شد.

صدور 2۵00 پروانه ساختمانی 
در سایه سامانه اصنو

مدیر پروژه شهرسازی الکترونیک معاونت شهرسازی و 
معماری شــهرداری اصفهان با اشاره به کاهش زمان صدور 
پروانه ساختمانی و غیرحضوری شدن فرایند صدور آن گفت: از 
ابتدای سال جاری تاکنون ۲۵۰۰ پروانه ساختمانی در سامانه 

اصنو صادر شده است.
امید علی اصغری با اشــاره به گزارش عملکرد مدیریت 
شهرســازی الکترونیک در هشت ماهه ۱۴۰۲ به ایمنا گفت: 
اهداف این طرح شامل کاهش زمان صدور پروانه ساختمانی، 
غیرحضوری شــدن فرایند صدور پروانــه، حذف امضاهای 
طلایی، شفافیت در هزینه های پرداختی و پرداخت الکترونیک 

هزینه های پروانه ساختمان است.
او با اشــاره به آمار صدور پروانه ســاختمانی در مناطق 
پانزده گانه شــهرداری اصفهان افزود: در سامانه سرا ۸ تعداد 
۴۳۰ و در ســامانه اصنو تعداد ۲۵۰۰ پروانه ساختمانی صادر 

شده است.
مدیر پروژه شهرسازی الکترونیک معاونت شهرسازی و 
معماری شهرداری اصفهان تصریح کرد: آمار نقل وانتقال دفاتر 
پیشخوان شامل استعلامات ثبت شده به تعداد ۲۷ هزار و ۸۷۵ 

و استعلامات صادر شده ۲۳ هزار و ۱۸۹ است.
علی اصغری ادامه داد: آمار پشــتیبانی فنی شهروندان در 
سامانه اصنو چهار هزار نفر، اخبار درج شده در رسانه های ویژه 
این سامانه ۲۸ خبر و آمار پاسخگویی برخط ۶۸۰۰ مورد بوده 

است.
او با اشــاره به برگزاری جلســات فنی و تخصصی در 
این خصوص گفت: این جلســات شامل حضور در جلسات 
کمیسیون عمران شورای اسلامی شهر، برگزاری ۱۲ جلسه 
کمیته اجرایی شهرسازی الکترونیک، ۲۰ جلسه حذف فیزیکی 
پرونده در مناطق پانزده گانه و ســتاد، ۱۴ جلســه پیرامون 
موضوعات سازمان آتش نشــانی و ۱۶ جلسه هماهنگی با 
اداره درآمد شــهرداری است. او خاطرنشان کرد: در برگزاری 
دوره های آموزشی ویژه کاربران در مناطق پانزده گانه شهرداری 
اصفهان، حذف فیزیکی پروانه ها، آموزش گام به گام کاربران 
آتش نشــانی، آموزش کارشناســان بازدید دفاتر پیشخوان، 
پیش نویس، اسکن و بایگانی و آموزش نیروهای جدید دفاتر 

پیشخوان انجام شده است.

جایگاه برتر ترمینال های 
اصفهان در کشور

مجری طرح و نخســتین مدیرعامل سازمان پایانه های 
مسافربری شهر اصفهان با بیان اینکه نه تنها ترمینال کاوه، 
بلکه ترمینال صفه نیز به خطوط مترو دسترسی دارد، گفت: 
ترمینال های اصفهان در ســطح کشــور بی نظیر است و با 
فرودگاه های کشــور رقابت می کند. بــه گزارش ایمنا، علی 
امامی اظهار کرد: ارتباط پایانه های اصفهان به مترو یکی از 
آرزوهای مدیران پایانه های مسافربری بود و زحمات زیادی 
برای این موضوع کشیده شد. او با بیان اینکه نه تنها ترمینال 
کاوه بلکه ترمینال صفه نیز به خطوط مترو دسترســی دارد، 
افزود: ترمینال های اصفهان در سطح کشور بی نظیر است و 
با فرودگاه های کشور رقابت می کند. مجری طرح و نخستین 
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهر اصفهان تأکید 
کرد: با دقت و مراقبت زیادی از این پایانه نگه داری می شود، 
همچنین معماری داخلی و تجهیزات اینجا بسیار باسلیقه بوده 
اســت. امامی گفت: پایانه های کاوه و صفه از نظر جانمایی 
در بهترین نقطه های شهر قرار دارد و نزدیک به دروازه های 
خروجی شهر است، از این رو می توانیم تا سالیان سال از این 

پایانه ها استفاده کنیم.

طرح توسعه باغ فدک آغاز شد

حوزه نت نیازمند تمرکز اعتبار است
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان:

پارک های جیبی در خدمت جامعه محلی
به کارگیری فضاهای بلااستفاده و رها شده شهری از اهداف طراحی مینی پارک ها است

رئیس شـورای اسـلامی شـهر اصفهـان جزئیـات موارد 
مطرح شـده در جلسـه این هفته کمیسـیون تلفیق شـورای 

اسـلامی این کلان شـهر را تشـریح کرد.
محمـد نورصالحـی بـا اشـاره بـه مـوارد مطرح شـده در 
جلسـه این هفته کمیسـیون تلفیق شـورای اسـلامی شـهر 
اصفهـان بـه ایمنا گفـت: مهم ترین موضوعی که در جلسـه 
این هفته مطرح شـد، نگهداری ابنیه و تجهیزات شـهر بود.

تجهیـزات شـهرداری همچـون  از  بخشـی  افـزود:  او 
برق رسـانی  سیسـتم های  انـواع  و  پارک هـا  روشـنایی 
از  یکـی  دارد کـه  و آب رسـانی، جنبـه خدمـات شـهری 
مدیریت های مهم شـهرداری با عنـوان مدیریت نگهداری و 

تعمیـرات ذیـل حـوزه خدمـات شـهری قـرار می گیـرد.
رئیس شـورای اسـلامی شهر اصفهان خاطرنشـان کرد: 

همچنیـن نگهداری و تعمیـرات ابنیه فنی نیـز ذیل معاونت 
عمـران شـهری شـهرداری قـرار دارد کـه روی مـواردی 
همچون سـازه های حجیم و سنگین شـهر از جمله پله های 

برقـی، آسانسـورها، پارکینگ هـا و پل هـا کار می کند.
او اضافـه کـرد: در حـوزه عمـران و خدمات شـهری این 
وظیفـه بـه نحـو مطلـوب انجـام می شـود، امـا در جلسـه 
کمیسـیون تلفیـق مطرح شـد که این حـوزه سـاختار جامع 

و کامل تـری نیـاز دارد.
نورصالحـی اضافه کـرد: حوزه نت، نیازمنـد تمرکز اعتبار 
اسـت، زیرا ابنیه و سـازه ها در سـطح شـهر گسـترده است و 
بـه نوعـی قرار اسـت کیفیت و نحـوه اجرای ایـن فعالیت ها 
بهبود پیدا کند، در همین راسـتا مقرر شـد مدیریت شـهری 
تا دو ماه آینده سـاختاری جامع و دسـتورالعملی کافی در این 

خصـوص ارائـه دهـد. او اضافـه کـرد: بر اسـاس بنـد »ت« 
تبصره ۶ بودجه ۱۴۰۲، اگر تخلف انجام شـده در سـاختمان 
متخلف اصول سـه گانه فنی، بهداشـتی و شهرسازی رعایت 
و تجـاوز بـه امـلاک و معابـر مجـاور، پیش آمدگـی و تغییر 
کاربـری باغـات و فضـای سـبز اتفاق نیفتـاده اسـت و رأی 
قطعی کمیسـیون ماده ۱۰۰ تا سـال ۱۴۰۰ صادر شده باشد، 

قابلیـت تبدیل به جریمـه را دارد.
رئیس شـورای اسـلامی شهر اصفهان خاطرنشـان کرد: 
بـا توجـه بـه اینکـه تصویـب بنـد »ت« تبصـره ۶ بودجـه 
۱۴۰۲ اقدامـی بـود که با عجله انجام شـد، شـهروندان برای 
بهره منـدی از این قانون باید تا پایان شـهریور صورتحسـاب 
خـود را دریافـت می کردنـد و جریمـه آن را تـا پایـان دی ماه 
پرداخت کنند؛ با توجه به اینکه تسـهیلاتی توسـط شـورای 

اسـلامی شـهر اصفهان بـرای پرداخـت مبالغ سـنگین این 
جریمه وضع شـده بـود، به صـورت کامـل روی این موضوع 

بحث شـد.
نورصالحی ادامه داد: البته کلان شـهرها درخواست تمدید 
این موضوع را تا پایان سـال مالی ۱۴۰۲ داشـتند که مصوبه 
مجلـس بـرای تحقـق آن نیـاز اسـت و در حال حاضـر این 

زمـان تا پایان دی در نظر گرفته شـده اسـت.
او ادامه داد: در رابطه با مسـائل مربوط به قطار شـهری با 
توجـه به اینکه یکـی از پروژه های مهم شـهرداری اصفهان 
خط دو متروی این کلان شـهر اسـت، در جلسـاتی همچون 
اجـلاس سـازمان های قطار شـهری حضـور یافتـه و از این 
فرصـت اسـتفاده می کنیم تا سـرعت تکمیـل این پـروژه را 
بیشـتر کنیم و هر چه زودتر در اختیار شـهروندان قرار دهیم.
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جامعه

آگهی تحدید حدود اختصاصی
۲۷۱۳- ۱- شماره نامه: ۱۴۰۲۸۵۶۰۲۰۲۴۰۰۹۴۵۷ نظر به اینکه به موجب رای شماره ۱۷۱۳ مورخ 
۱۴۰۲/۰۵/۱۴ هیات قانون تعیین تکلیف اراضی فاقد سند ثبت جنوب اصفهان ششدانگ یکباب خانه 
پلاک ۴۴۸۳/۵۳۶۵ مجزی شده از ۴۴۸۳/۱۳۱ واقع در بخش ۵ ثبت اصفهان به مساحت ۲۵۱/۷۵ 
متر مربع به نام عباس سلیمانی فرزند محمد علی مفروز شده است طبق گواهی بایگانی تاکنون تحدید 
حدود نگردیده است. لذا به استناد ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی فاقد سند و طبق تقاضای مالک 
تحدید حدود ملک مرقوم در روز شنبه مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۰۲ ساعت ۹ صبح در محل شروع و به عمل 
خواهد آمد و به موجب این آگهی به کلیه مالکین و مجاورین اعلام میگردد تا در روز و ساعت مقرر در 
محل حضور یابند و اعتراضات مالکین و مجاورین مطابق ماده ۲۰ قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت 
مجلس تحدید حدود و فقط تا )۳۰( روز پذیرفته خواهد شد و معترض طبق ماده ٨٦ آئیننامه قانون 
ثبت باید از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره، ظرف یکماه دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی 
تسلیم و گواهی تقدیم دادخواست را اخذ و به این واحد ثبتی ارائه نماید، در غیر اینصورت متقاضی ثبت 
یا نماینده قانونی وی میتواند به دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی عدم تقدیم دادخواست را دریافت و 
به اداره ثبت تسلیم نماید و اداره ثبت بدون توجه به اعتراض عملیات ثبتی را با رعایت مقررات ادامه 
میدهد. تاریخ انتشار: ۱۴۰۲/۰۹/۱۱ مهدی شبان- رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان 

۱۶۱۳۵۹۵/م الف 
آگهی تحدید حدود اختصاصی

شماره  رای  بموجب  اینکه  به  نظر   ۱۴۰۲۸۵۶۰۲۲۱۰۰۰۷۴۵۴ نامه:  شماره   -۱  -۲۷۱۴
اراضی و  ثبتی  تعیین تكلیف وضعیت  قانون  ۱۴۰۲۶۰۳۰۲۲۱۰۰۰۲۱۳۱ - ۱۴۰۲/۰۶/۱۹ هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی ششدانگ یکقطعه زمین کشاورزی با کاربری کشاورزی بمساحت ۸۸۹ 
متر مربع پلاک ثبتی ۲۰۳ فرعی از ۲۲۷۱ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ثبتی ۲۲۷۱/۱ واقع 
در بخش ۶ حوزه ثبتی جنوب شرق اصفهان، در مالکیت شرکت شیمیا بتن کاسپین به شناسه ملی 
۱۰۲۶۰۳۸۲۵۴۲ مستقر گردید و بلحاظ اینکه پرونده ثبتی مربوط به پلاک اولیه فاقد سابقه تحدید 
حدود میباشد لذا به استناد تبصره ذیل ماده ۱۳ قانون فوق الذکر و طبق تقاضای مالک تحدید حدود 
ملک مرقوم در روز سه شنبه مورخه ۱۴۰۲/۱۰/۰۵ ساعت ۱۰ صبح در محل شروع و به عمل خواهد 
آمد و به موجب این آگهی به کلیه مالکین و مجاورین اعلام میگردد تا در روز و ساعت مقرر در محل 
حضور یابند و اعتراضات مالکین و مجاورین مطابق ماده ۲۰ قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت مجلس 
تحدید حدود و فقط تا )۳۰( روز پذیرفته خواهد شد و معترض طبق ماده ۸۶ آئیننامه قانون ثبت باید از 
تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره، ظرف یکماه دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تسلیم و 
گواهی تقدیم دادخواست را اخذ و به این واحد ثبتی ارائه نماید، در غیر اینصورت متقاضی ثبت یا نماینده 
قانونی وی میتواند به دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی عدم تقدیم دادخواست را دریافت و به اداره ثبت 
تسلیم نماید و اداره ثبت بدون توجه به اعتراض عملیات ثبتی را با رعایت مقررات ادامه میدهد. تاریخ 
انتشار: ۱۴۰۲/۰۹/۱۱ حمیدرضا خسروی- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان 

۱۶۱۳۵۸۹/م الف
آگهی مزایده 

آگهی مزایده پرونده به شماره بایگانی 140103883
۲۷۲۴- ۱- شماره مزایده: ۱۴۰۲۰۴۳۰۲۰۰۲۰۰۰۳۱۷  تاریخ ثبت: ۱۴۰۲/۰۸/۲۲ تمامت سه دانگ 
مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی شماره ۹۵۶۰ فرعی از ۲۲۶۷ اصلی بخش ۰۶ به مساحت 
)۲۱۶( دویست و شانزده متر مربع با شماره دفتر بازداشتی الکترونیک ۱۴۰۱۰۵۸۰۲۲۱۰۰۰۱۵۱۲ با 
شماره مستند مالکیت ۵۲۶۱ تاریخ ۱۳۹۰/۰۳/۰۱. به آدرس: بهارستان - فاز۲ - خیابان اردیبهشت 
شماره  نامه  موجب  به  که  پلاك ۱۰۵۸   - بلوك ۱۲۴   - شیرازی  اكبر  شهید  كوچه   - غربی 
۱۴۰۱۸۵۶۰۲۲۱۰۰۰۵۱۳۳ - ۱۴۰۱/۷/۱۰ از اداره ثبت جنوب شرق اصفهان متعلق به مدیون آقای 
آقای علی اصغر محمدی سمیرمی شماره ملی ۵۴۱۹۵۷۵۵۸۲ میباشد ،به حدود:شمالا: پی به پی بطول 
)۹/۰۰( نه متر به شماره نه هزار وپانصد وسی فرعی شرقا: پی به پی بطول )۲۴/۰۰( بیست وچهار متر 
به شماره نه هزار وپانصد وشصت ویک فرعی جنوبا: پی است بطول )۹/۰۰( نه متر به خیابان به عرض 
ده متر غربا: پی به پی بطول )۲۴/۰۰( بیست وچهار متر به شماره نه هزار وپانصد وپنجاه ونه فرعی ،که 
طبق نظر کارشناس رسمی: ))محل به صورت خانه مسکونی ویلایی یک طبقه دارای نما به صورت 
آجری درب ورودی ماشین رو به صورت فلزی - حیاط با کف موزائیک و دیوارها آجری دارای سرویس 
بهداشتی در حیاط واحد مسکونی به صورت سه خوابه دارای کف ها سرامیک - دیوارها و سقف ها رنگ 
آمیزی آشپزخانه اپن کابینت فلزی درب های داخلی چوبی و چهارچوب ها فلزی سرویس بهداشتی 
و حمام دارای کف سرامیک و دیوارها کاشی انباری داخلی درب و پنجره های خارجی فلزی با شیشه 
سرمایش کولر آبی و گرمایش بخاری و مساحت ساخت ۱۴۸ مترمربع(( که بموجب مهریه مندرج در 
سند ازدواج شماره : ۴۲۶۴ تاریخ سند: ۱۳۸۶/۸/۱۴ دفترخانه صادر کننده : دفترخانه ازدواج شماره ۱۰۳ 

و طلاق شماره ۱۱۶ شهر مسجد سلیمان استان خوزستان درقبال طلب خانم زیبا بویری یكائی و حقوق 
دولتی بازداشت گردیده از ساعت ۹ الی ۱۲ روز شنبه مورخ ۱۴۰۲/۹/۲۵ در اداره اجرای اسناد رسمی 
اصفهان واقع در خیابان تالار میدان هفت تیر شعبه مهریه برگزار می شود. مزایده جهت سه دانگ مشاع 
از شش دانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی شماره ۹۵۶۰ فرعی از ۲۲۶۷ اصلی بخش ۰۶ از مبلغ پایه 
۱۸،۸۰۰،۰۰۰،۰۰۰ ریال شروع و به هرکس خریدار باشد به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته می 
شود. لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به ملک در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد 
و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و پارکینگ و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی 
آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است ضمن آنکه پس از مزایده در صورت وجود مازاد 
، وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد می گردد ضمنا این آگهی 
یک مرتبه در سایت سازمان ثبت اسناد و املاک کشور و روزنامه اصفهان امروز در تاریخ ۱۴۰۲/۹/۱۱ 
چاپ و منتشر می گردد و درج در سایت سازمان به منزله انتشار در روزنامه کثیرالانتشار محلی می باشد 
و خریداران جهت شرکت در مزایده باید مبلغ ده درصد پایه مزایده را طی فیش سپرده به شماره حساب: 
IR ۰۹۰۱۰۰۰۰۴۰۶۱۰۱۳۲۰۷۶۷۰۱۹۲بنام تمرکز وجوه سپرده اداره کل ثبت اسناد و املاک کشور با 
شناسه واریز ۹۹۸۱۰۸۵۶۱۱۶۱۰۷۰۰۷۰۵۷۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰ نزد بانک مرکزی بابت پرونده کلاسه فوق 
پرداخت نمایند. برنده مزایده ملکف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده 
به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده 
ثبت واریز نکند مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد. لازم به ذكر است 
كلیه هزینه های قانونی تا تاریخ مزایده اعم از اینكه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده 
برنده مزایده است و در صورت وجود مازاد، وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده 
مزایده مسترد خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول می گردد. اداره اجرای اسناد ذمه)شعبه 

مهریه(اصفهان ۱۶۱۴۲۸۵/م الف
آگهی ابلاغ

۲۷۲۵- ۱- تاریخ: ۱۴۰۲/۰۹/۰۸ شماره: ۴۹۰۷۲ کارفرمای محترم شرکت افق مهر صفاهان با کد 
تامین اجتماعی کارگاه ۶۹۶۰۰۱۲۱۰۷ به اطلاع میرساند درخواست بازنشستگی پیش از موعد آقای 
علی عسکر خبیری از کارکنان آن کارگاه در کمیته بررسی مشاغل سخت و زیان آور استان اصفهان 
مطرح و شغل مورد درخواست نامبرده )کارگر بسته بندی( بر اساس رای کمیته بدوی استانی موضوع 
ماده ۸ آئین نامه اجرایی مشاغل سخت و زیان آور که در تاریخ ۱۴۰۲/۰۵/۱۹ برگزار گردیده، با اکثریت 
آراء در گروه الف سخت و زیان آور شناخته شد. این آگهی به منزله ابلاغ رای صادره است و مهلت 
اعتراض به تصمیم مذکور از تاریخ درج آگهی به مدت ۱۵ روز اداری میباشد. در صورت اعتراض جهت 
تکمیل فرم ۴ به دبیرخانه مشاغل سخت و زیان آور واقع در اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان 
اصفهان مراجعه گردد. میثم مداحی- مدیر کل- اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان 

۱۶۱۴۳۹۹/م الف 
آگهی مزایده اتومبیل

آگهی مزایده منقول پرونده 140200240 
۲۷۲۹- ۱- شماره آگهی: ۱۴۰۲۰۳۹۰۲۱۲۹۰۰۰۰۲۶ تاریخ آگهی: ۱۴۰۲/۰۹/۰۸ شماره پرونده: 
۱۴۰۲۰۴۰۱۷۰۶۳۰۰۰۲۸۹ به موجب پرونده اجرائی کلاسه فوق ، یک دستگاه خودرو ال ۹۰ 
مدل ۱۳۹۶ به رنگ سفید روغنی به شماره انتظامی ایران ۶۷ - ۳۹۲ ب ۶۴ به شماره شاسی 
NAPLSRALDH۱۲۹۹۰۱۳  و شماره موتورK۴MA۶۹۰ - R۱۸۹۰۸۸ متعلق به آقای علی 
سلیمانی كرتلائی كه در پارکینگ امین فولاد شهر متوقف می باشد و طبق نظر كارشناس رسمی 
به مبلغ ۵.۷۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال )پانصد و هفتاد میلیون تومان( ارزیابی شده است، از ساعت ۹ الی 
۱۲ روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۹/۲۱ در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لنجان - واحد اجرا 
واقع در زرین شهر ، خیابان کارگر از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده از مبلغ فوق شروع 
و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود. وضعیت بیمه نامشخص می باشد. در ضمن 
بدهی های مالیاتی و عوارض و خلافی های احتمالی تا تاریخ مزایده اعم از قطعی و غیر قطعی و 
سایر هزینه ها از جمله حق الحفاظه پارکینگ و غیره به عهده برنده مزایده می باشد. کسانی که 
مایل به خرید و شرکت در جلسه مزایده می باشند می توانند از مورد مزایده به آدرس پارکینگ امین 
فولاد شهر دیدن نمایند. شرکت در مزایده الزاما حضوری )خریدار یا نماینده قانونی وی( و منوط به 
پرداخت ده درصد از مبلغ پایه مزایده به حساب سپرده ثبت تا قبل از حضور در جلسه مزایده و ارائه 
تقاضای کتبی و کارت شناسائی معتبر می باشد. برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش 
را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورت استنکاف 
از واریز ما به التفاوت ظرف مهلت مقرر، مبلغ مذکور ) ده درصد مبلغ پایه ( قابل استرداد نبوده و به 
حساب خزانه واریز خواهد شد و عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط می گردد.   اداره ثبت اسناد و 

املاک شهرستان لنجان ۱۶۱۴۹۲۵/م الف 

دادنامه
 ۱۴۰۲/۰۶/۲۵ تنظیم:  تاریخ   ۱۴۰۲۰۹۳۹۰۰۰۷۷۲۵۲۷۸ دادنامه:  شماره   -۱  –  ۲۷۳۰
کلاسه  پرونده   ۰۲۰۰۳۸۸ شعبه:  بایگانی  شماره   ۱۴۰۰۰۹۹۲۰۰۰۱۱۱۰۴۸۰ پرونده:  شماره 
۱۴۰۰۰۹۹۲۰۰۰۱۱۱۰۴۸۰ شعبه ۸ دادگاه عمومی حقوقی شهرستان اصفهان )مجتمع شهید 
مطهری( تصمیم نهایی شماره ۱۴۰۲۰۹۳۹۰۰۰۷۷۲٥٢٧٨ خواهان: آقای مهدی کمالی پور فرزند 
عباس با وکالت خانم نفیسه صادقی فرزند محمد علی به نشانی استان اصفهان، شهرستان اصفهان، 
خ نیكبخت، روبروی دادگستری، نیکبخت ساختمان ماکان ٥ ، طبقه ۱، واحد ۱۷ . خواندگان: ۱. 
آقای علیرضا رهروسیچانی فرزند خسرو ۲. آقای اصغر محمدیان فرزند محمد با وکالت خانم آرزو 
پویان فرد فرزند علی به نشانی: استان اصفهان - شهرستان اصفهان - خیابان چهارباغ بالا -خیابان 
نیکبخت - رو به روی دادگستری، ساختمان دیبا، طبقه اول، واحد ۲ - ۳. دادسرای عمومی و 
انقلاب شهرستان شاهین شهر - دادستان به نشانی: استان اصفهان - شهرستان شاهین شهر 
-میدان امام حسین )ع( - خیابان شهید منتظری - دادسرای شاهین شهر. خواسته: صدور حکم 
ورشکستگی بسمه تعالی: با مداقه در جامع اوراق پرونده و استعانت از خدای تعالی ضمن اعلام ختم 
دادرسی به شرح آتی انشاء رای می نماید. رأی دادگاه در خصوص دادخواست آقای مهدی کمالی 
پور فرزند عباس با وکالت خانم نفیسه صادقی به طرفیت آقایان ۱( علیرضا رهرو سیچانی فرزند 
خسرو ۲( اصغر محمدیان فرزند محمد با وکالت ارزو پویان فرد به خواسته صدور حکم ورشکستگی 
نظر به اینکه از مفاد دادخواست تقدیمی - لوایح ارسالی – نظریه ی کارشناسی- تحقیقات مبسوط 
حسب جامع صورت مجالس دادرسی مضبوط از خواهان و خواندگان؛ مستخرج میگردد؛ تاجر بودن 
شخص خواهان بر مدار ماده ۱ قانون تجارت استوار و خواهان فاقد دارایی مثبت است و موکد 
طلبکاران او قادر به معرفی هیچ مالی نشده اند و صرفا بر مطالبات خود تکیه کرده اند و اموال 
باقیمانده نیز در مقام ادای دین به عده ای از آنان منتقل شده است. بدین رو اوضح است؛ بین دیون 
از یک سو و مطالبات و درآمد و دارایی مثبت از سوی دیگر، فاقد تناسب و تعادل می باشد. پس احق 
و اولی مراتب به ابتناء ماده ۴۱۲ قانون تجارت، مغیی به توقف و معطوف به توقف از تادیه بدهی 
می نماید. علیهذا این دعوی را مدلل تشخیص و مستندا به مواد فوق و مواد ۴۱۶- ۴۱۷- ۴۲۷ - 
۴۳۳- د ۴۴۰ همان قانون و ماده ۱۹۸ قانون آیین دادرسی مدنی حکم بر ورشکتگی با قید توقف 
به مورخ ۱۳۹۹/۲/۲۹ زیرا زمان وقفه در ادای دیون عجز واقعی از پرداخت دیون و تعهدات است 
که نظر به انجام فعالیت تجاری و نحوه فعالیت و تقدیم دادخواست در تاریخ مذکور ظهور دارد و با 
تاکید بر اجرای موقت آن صادر اعلام می نماید. رای صادره نسبت به خواندگان حضوری و ظرف 
۲۰ روز از ابلاغ قابل تجدیدنظر خواهی در دادگاه محترم تجدیدنظر استان اصفهان میباشد. ضمنا در 
مورد سایر طلبکاران احتمالی در راستای مواد ۵۳۷ و ۵۳۸ قانون تجارت مفاد رای از طریق روزنامه 
کثیر الانتشار آگهی گردد با قید اینکه شروع حق اعتراض از تاریخ اعلام است. نسبت به دادستان 
لهذا دعوی متوجه خوانده نیست. لذا به استناد ماده ۸۹ قانون دادرسی مدنی ناظر بند ۴ ماده ۸۴ 
همان قانون قرار رد دعوی صادر اعلام مینماید. این رای ظرف ۲۰ روز پس از ابلاغ قابل تجدیدنظر 
خواهی در دادگاه های تجدیدنظر اصفهان است. قاضی دادگاه حقوقی شعبه ۸ دادگاه عمومی 

حقوقی شهرستان اصفهان )مجتمع شهید مطهری( - سیدامید قاضی عسگر ۱۶۱۴۸۸۳/م الف 
آگهی تحدید حدود اختصاصی

شماره  رای  بموجب  اینکه  به  نظر   ۱۴۰۲۸۵۶۰۲۲۱۰۰۰۷۴۶۴ نامه:  شماره   -۱  -۲۷۲۷
۱۴۰۲۶۰۳۰۲۲۱۰۰۰۲۰۱۱ مورخ ۱۴۰۲/۰۵/۲۴ هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی ششدانگ یک قطعه دامداری بمساحت ۸۲۳/۵۵ متر مربع پلاک ثبتی 
۸۶۱ فرعی از ۴ اصلی مفروز و مجزی شده از شماره ۴ اصلی مزبور واقع در بخش ۲۰ حوزه ثبتی 
جنوب شرق اصفهان در مالکیت آقای حیدر علی اشرفی به ش ش ۵ک م ۱۲۹۱۹۱۵۵۰۸ فرزند 
خسرو مستقر گردید و بلحاظ اینکه پرونده ثبتی مربوط به پلاک اولیه فاقد سابقه تحدید حدود میباشد 
لذا به استناد تبصره ذیل ماده ۱۳ آیین نامه قانون فوق الذکر و طبق تقاضای مالک تحدید حدود ملک 
مرقوم در روز یکشنبه مورخه ۱۴۰۲/۱۰/۱۰ ساعت ۸/۳۰ صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد 
و به موجب این آگهی به کلیه مالکین و مجاورین اعلام میگردد تا در روز و ساعت مقرر در محل 
حضور یابند و اعتراضات مالکین و مجاورین مطابق ماده ۲۰ قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت مجلس 
تحدید حدود و فقط تا )۳۰( روز پذیرفته خواهد شد و معترض طبق ماده ۸۶ آئیننامه قانون ثبت باید از 
تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره، ظرف یکماه دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تسلیم و 
گواهی تقدیم دادخواست را اخذ و به این واحد ثبتی ارائه نماید، در غیر اینصورت متقاضی ثبت یا نماینده 
قانونی وی میتواند به دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی عدم تقدیم دادخواست را دریافت و به اداره ثبت 
تسلیم نماید و اداره ثبت بدون توجه به اعتراض عملیات ثبتی را با رعایت مقررات ادامه میدهد. تاریخ 
انتشار: ۱۴۰۲/۰۹/۱۱ حمیدرضا خسروی- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان 

۱۶۱۴۰۹۵/م الف 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
شماره  رای  بموجب  اینکه  به  نظر   ۱۴۰۲۸۵۶۰۲۲۱۰۰۰۷۴۶۸ نامه:  شماره   -۱  -۲۷۲۸
۱۴۰۲۶۰۳۰۲۲۱۰۰۰۲۱۱۶ مورخ ۱۴۰۲/۰۶/۰۹ هیات قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی ششدانگ یک قطعه زمین کشاورزی بمساحت ۲۱۳۵/۵۳ متر مربع 
پلاک ثبتی ۸۶۰ فرعی از ۴ اصلی مفروز و مجزی شده از شماره ۴ اصلی مزبور واقع در بخش ۲۰ حوزه 
ثبتی جنوب شرق اصفهان در مالکیت آقای حیدر علی اشرفی به ش ش ۵ک م ۱۲۹۱۹۱۵۵۰۸ فرزند 
خسرو مستقر گردید و بلحاظ اینکه پرونده ثبتی مربوط به پلاک اولیه فاقد سابقه تحدید حدود میباشد 
لذا به استناد تبصره ذیل ماده ۱۳ آیین نامه قانون فوق الذکر و طبق تقاضای مالک تحدید حدود ملک 
مرقوم در روز یکشنبه مورخه ۱۴۰۲/۱۰/۱۰ ساعت ۸/۳۰ صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد و 
به موجب این آگهی به کلیه مالکین و مجاورین اعلام میگردد تا در روز و ساعت مقرر در محل حضور 
یابند و اعتراضات مالکین و مجاورین مطابق ماده ۲۰ قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدید 
حدود و فقط تا )۳۰( روز پذیرفته خواهد شد و معترض طبق ماده ۸۶ آئیننامه قانون ثبت باید از تاریخ 
تسلیم اعتراض به این اداره، ظرف یکماه دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تسلیم و گواهی 
تقدیم دادخواست را اخذ و به این واحد ثبتی ارائه نماید، در غیر اینصورت متقاضی ثبت یا نماینده قانونی 
وی میتواند به دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی عدم تقدیم دادخواست را دریافت و به اداره ثبت تسلیم 
نماید و اداره ثبت بدون توجه به اعتراض عملیات ثبتی را با رعایت مقررات ادامه میدهد. تاریخ انتشار: 

۱۴۰۲/۰۹/۱۱ اداره ثبت اسناد و املاک جنوب شرق اصفهان ۱۶۱۴۰۹۴/م الف 

آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص ایمن آسانبر چهلستون 

بشناسه ملی 10260475376 و بشماره ثبت 26801

به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ ۱۴۰۲/۰۸/۲۲ محمد علی کاظمی 

بشــماره ملی ۱۲۸۳۲۵۷۵۳۱ بســمت رئیس هیئت مدیره - امین کاظمی 

بشماره ملی ۱۲۹۰۸۴۷۸۸۶ بسمت مدیرعامل - ایمان کاظمی بشماره ملی 

۱۲۹۲۰۱۹۸۷۵ بســمت نایب رئیس هیئت مدیره تــا تاریخ ۱۴۰۴/۰۸/۲۲ 

انتخاب گردیدند . همه اوراق مالی و اسناد و تعهدات شرکت با امضای رئیس 

هیات مـــدیره و در غیاب رئیس هیات مدیره با امضای مدیرعامل و با مهر 

شرکت معتبر است . مدیرعامل مجری مصوبات هیات مدیره خواهد بود. اداره 

کل ثبت اســناد و املاک اســتان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری اصفهان )۱۶۱۴۹۶۳(

آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص ایمن آسانبر چهلستون 

بشناسه ملی 10260475376 و بشماره ثبت 26801

به اســتناد صورتجلســه مجمع عمومی عادی مورخ ۱۴۰۲/۰۸/۲۲ محمد 

علی کاظمی بشــماره ملــی ۱۲۸۳۲۵۷۵۳۱ - امین کاظمی بشــماره ملی 

۱۲۹۰۸۴۷۸۸۶ - ایمان کاظمی بشماره ملی ۱۲۹۲۰۱۹۸۷۵ بعنوان اعضای 

اصلی هیئت مدیره تا تاریخ ۱۴۰۴/۰۸/۲۲ انتخاب گردیدند . حســن عبادت 

بشماره ملی ۱۲۸۲۷۱۴۸۴۸ بسمت بازرس اصلی - شیما سادات سید معلمی 

بشماره ملی ۱۲۹۲۱۰۰۱۵۱ بســمت بازرس علی البدل تا پایان سال مالی 

انتخاب گردیدند . روزنامه اصفهان امروز برای چاپ آگهیهای شرکت تعیین 

گردید. اداره کل ثبت اســناد و املاک استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری اصفهان )۱۶۱۴۹۶۴(

تا اطلاع ثانوی   کوتاه از اصفهان   کوتاه از کشور

نفس عمیق ممنوع
افزایش غلظت آلاینده های جوی در اثر سکون و پایداری هوا 
تــا پایان هفته آتی در اصفهان ادامــه دارد و آلودگی هوا در روز 
جمعه و شــنبه تشدید می شود. به گزارش فارس، بازهم آلودگی 
هوای اصفهان تشــدید شده اســت. پاییز امسال آسمان شهر 
اصفهان با آلودگی دســت و پنجه نرم می کند تا مجال تنفس را 
ســخت تر از قبل کند. کیفیت هوا کاهش پیدا کرده و ساعت به 
ساعت بر غلظت آلاینده های افزوده می شود که جز خطر برای 
سلامت شهروندان، هیچ کارکرد دیگری ندارند. گویا آلودگی هوا 
دست بردار نیست و به دنبال آن اغلب شهروندان را دچار اختلالاتی 
مثل سردرد، سرگیجه، تنگی نفس، ناراحتی های قلبی، احساس 

خستگی و بی حالی کرده است.
Á لطفا نفس عمیق نکشید، هوا آلوده است

 آلودگی هــوا در اصفهان همچنان ادامه دارد و این شــهر 
و شــهرهای اطراف آن در وضعیت بغرنجی گرفتار هســتند. 
شهرهای خاکستری که کوه های اطراف آن هم دیده نمی شوند 
و مسئولان کماکان در حال بازی با تعطیلی و بازگشایی مدارس 
و محدودیت های ترافیکی برای کاهش آلودگی هوا هستند؛ اما به 

واقع علت این حجم از آلودگی هوا چیست؟
نباید آلودگی هوا را تقصیر عوامل محیطی و هواشناســی و 
پایداری هوا و وارونگی هوا انداخت. تمام دنیا وارونگی هوا وجود 
دارد از جمله نقاطی که فصول سرد دارند، بنابراین آنچه مهم است 
مدیریت تولید آلاینده اســت که به نظر می رسد در این قسمت 
خوب عمل نکردیم و این عمل نکردن  باعث شــده آلودگی در 

اصفهان به این وضعیت برسد.
به عقیده کارشناسان، تعطیلی مدارس و اعمال محدودیت های 
ترافیکی راه حل های مقطعی برای مقابله با آلودگی هوای اصفهان 

است و باید با شناسایی منشأ آلودگی هوا اقدامات اساسی شود.
هر بار با تشدید آلودگی هوای اصفهان، مدارس به تعطیلی 
کشیده شده و محدودیت های ترافیکی و طرح زوج و فرد گستره 
بیشــتری پیدا می کند اما با بهبود وضعیت، اوضاع به روال قبل 
بازگشته و چند روز بعد دوباره آلودگی هوا، نفس اصفهانی ها را تنگ 
می کند.  امروز ضربات آلودگی هوا و تعطیلی مدارس بر اقتصاد 
و ســلامت مردم غیرقابل انکار است، موضوعی که هزینه های 
گزاف را روی دست برنامه ریزان و مسئولان می گذارد، درحالی که 
می توان با برنامه ریزی منطقی و اصولی از بسیاری از این هزینه ها 
جلوگیری کرد.  در هفته های گذشته هم زمان با تشدید آلودگی هوا 
در اصفهان، کمیته شرایط اضطرار تشکیل شد و تصمیماتی برای 
کاهش انتشار آلاینده های جوی ناشی از منابع متحرک گرفته شد 
که مهم ترین آن ها ممنوعیت تردد موتورسیکلت ها و خودرو های 
دودزا و فاقد معاینه فنی است و در مدارس نیز برای چند روز تعطیل 
شــد. در این بین خیلی ها دلیل آن را نمی دانند و فقط به سراغ 

مسکن می روند؛ این در حالی است که رعایت نکات بهداشتی و 
تغذیه سالم در این زمان می تواند بهترین راه باشد.

Á  چند راهکار تغذیه ای در هوای آلوده می تواند 
به ما کمک کند

دریافت مواد خوراکی غنی از آنتی اکسیدان ها در زمان آلودگی 
هوا مؤثر اســت. ازجمله منابع خوراکی دارای آنتی اکسیدان های 
طبیعی انواع میوه ها، سبزی های برگی و غیر برگی، مغزها، دانه های 
روغنی، سیر و پیاز و حبوبات هستند که در خود مواد مغذی کلیدی 
همچون ویتامین های C ، E، سلنیوم، رنگ دانه های کاروتنوئیدی و 

فلاونوییدی و همچنین ترکیبات پلی فنلی دارند.
در کل اســتفاده از آنتی اکســیدان های طبیعــی به عنوان 
 ،B برخی ویتامین های  گروه ،C و E محافظ بدن ویتامین های
سلنیوم، روی، رنگ دانه های گیاهی کاروتنوییدی و فلاونوییدها 
و پلی فنل هــای موجود در چای و قهــوه ازجمله عوامل اصلی 
آنتی اکســیدانی در مواد خوراکی هستند. کدوتنبل، انواع فلفل، 
اسفناج و کلم سرشار از بتاکاروتن هستند. سلنیوم مواد خوراکی 
بســته به میزان آن در خاک منطقه و در غذا های دریایی، مرغ، 
آجیل و غلات کامل یافت می شود. کلم بروکلی، کرفس، اسفناج، 
گوجه فرنگی، لیمو شــیرین، نارنج، مرکبــات، کاهو و جعفری 
به صورت تازه از منابع غنی از ویتامین C هستند. در روز هایی که 
آلودگی هوا بیشتر است، شیر، ماست و لبنیات کم چرب مصرف 
شود. پروتئین و کلسیم موجود در شیر می تواند جذب سرب را در 
بدن کاهش دهد و تأثیر نامطلوب آلودگی هوا را کم کند. نوشیدن 
آب و مایعــات به میزان لازم در روز به کلیه ها کمک می کند تا 

ذرات آلودگی مدت کمتری در بدن باقی بمانند. 
Á  ادامه آسمانی غبارآلود، کاهش دید و کاهش 

کیفیت هوا      
لیلا امینی، رئیس اداره پیش بینی و مخاطرات جوی اداره کل 
هواشناسی اصفهان اظهار داشت: بررسی نقشه های هواشناسی 
بیانگر استقرار جوی پایدار از جمعه تا اواسط هفته آینده روی استان 

است.
او افزود: بر این اســاس در این مدت وضعیت جوی در اکثر 
مناطق اســتان به صورت صاف تا کمی ابــری گاهی وزش باد 
پیش بینی می شود. امینی بیان کرد: در مناطق مرکزی، صنعتی و 
کلان شهر اصفهان آسمانی غبارآلود، کاهش دید و کاهش کیفیت 
هوا به ویژه نیمه اول روز انتظار می رود که در این خصوص هشدار 

سطح نارنجی نیز صادر شده است.
رئیس اداره پیش بینی و مخاطرات جوی اداره کل هواشناسی 
اصفهان گفت: دما در اکثر مناطق استان یک تا ۲ درجه افزایش 

خواهد داشت.
Á  نارنجی اصفهان هشدار سطح  هواشناسی   

صادر کرد
شاخص کیفی هوای کلان شهر اصفهان بر اساس داده های 
۱۵ ایســتگاه سنجش منتهی به ساعت هشت صبح  پنجشنبه 
نهم آذر با میانگین ۱۳۴ وضعیت نارنجی و ناسالم برای گروه های 
حساس را نشــان می داد و جمعه شرایط بسیار بدتر شده است 
به طوری که از منظر تماشایی دیگر اثری از کوه صفه دیده نمی شود 
و همه صلابتش در آلودگی هوا محو شــده است. بر این اساس 
اداره کل هواشناسی استان اصفهان با صدور هشدار سطح نارنجی 
اعلام کرد که از روز جمعه تا شــامگاه یکشنبه  ۱۲ آذر به سبب 
سکون جوی و افزایش انباشت غلظت آلاینده ها، وضعیت کیفی 
هوا در مناطق مرکزی و صنعتی به ویژه کلان شــهر اصفهان در 
شرایط ناسالم خواهد بود. در این اطلاعیه آمده است که تا یکشنبه 
افزایش محسوس شاخص کیفیت هوا توأم با رشد پتانسیل غلظت 
آلاینده ها تا شرایط ناسالم برای تمامی گروه های سنی وجود دارد 
و در صــورت رعایت نکردن و عدم کنترل منابع آلاینده احتمال 
شرایط بسیار ناسالم به ویژه در مناطق پرتردد و صنعتی دور از انتظار 
نیست. بنا بر اعلام اداره کل هواشناسی استان اصفهان آلودگی هوا 
در چند آینده در مناطقی چون کلان شهر اصفهان، لنجان، مناطق 
صنعتی اصفهان، فلاورجان، کوهپایه، لنجان )زرین شهر(، مبارکه، 

مورچه خورت، شاهین شهر و میمه، نجف آباد پیش بینی می شود.
اداره کل هواشناســی استان اصفهان بر لزوم مدیریت منابع 
آلاینده از جمله کاهش تردد خودروها و کنترل فعالیت واحدهای 
صنعتی تأکید و توصیه کرده است که عموم شهروندان طی این 
مدت تردد غیرضــروری را کاهش دهند و از فعالیت فیزیکی و 

ورزشی در فضای باز خودداری کنند.
Á  تشــدید آلودگی هوای اصفهان در روزهای 

جمعه و شنبه

منصور شیشــه فروش، مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
اصفهان گفت: افزایش غلظت آلاینده های جوی در اثر سکون و 
پایداری هوا تا پایان هفته آتی در اصفهان ادامه دارد و آلودگی هوا 
در روز جمعه و شنبه تشدید می شود. او با تأکید به رعایت نکات 
بهداشتی و سلامت و عدم انجام فعالیت های ورزشی در فضاهای 
باز و کاهش سفرهای غیرضروری تصریح کرد: کارگروه شرایط 

اضطرار آلودگی هوا متناسب با شرایط اتخاذ تصمیم خواهد کرد.
شیشــه فروش بیان کرد: تیم های گشت و نظارت اداره کل 
محیط زیست استان نیز همچنان فعال خواهند بود و با هرگونه 
اقدامی که منجر به افزایش آلودگی هوا گردد برخورد خواهند کرد.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان تصریح کرد: بر 
اساس مصوبات کارگروه شرایط اضطرار آلودگی هوا روزانه و شبانه 
۱۰ تیم گشــت و نظارت به صورت مستمر واحد های آلاینده را 

بازدید و رصد می کنند.
Á  برای 4۸ کوره آجرپزی غیرمجاز حکم قضائی

صادر شده است و تعدادی از این کوره ها تعطیل 
شدند

او اضافه کرد: برای ۳۰۴ واحد آلاینده اخطاریه صادر شــده 
است همچنین ۲۷ واحد به مراکز قضائی معرفی شدند و ۱۰ واحد 
متخلف نیز توسط اداره کل محیط زیست استان مهروموم شده 
است. شیشــه فروش ادامه داد: برای ۴۸ کوره آجرپزی غیرمجاز 
حکم قضائی صادر شــده است و تعدادی از این کوره ها تعطیل 
شدند. مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: همچنین 
نظارت مستمر بر توزیع سوخت پاک در جایگاه ها همچنان ادامه 
دارد. او تصریح کرد: مطابق با بازرسی های صورت گرفته، تاکنون 
اداره کل محیط زیست استان گزارشی مبنی بر استفاده از سوخت 

مازوت در واحد های تولیدی و صنعتی استان ارائه نکرده است.

توزیع شیر رایگان در مدارس 
اصفهان از 13 آذرماه

معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع اداره کل 
آموزش وپرورش استان اصفهان از آغاز طرح توزیع ۱۱۰ هزار 
بسته شیر رایگان از ۱۳ آذرماه جاری در مدارس اصفهان خبر 
داد. به گزارش ایرنا، سید علی مدینه  در نشست توجیهی 
توزیع شیر دانش آموزی اظهار کرد: جلسات متعددی تاکنون 
در خصوص تولید و توزیع شیر دانش آموزی برگزار شده 
است که آخرین مورد آن با یکی شرکت های اصفهان بود و 
توافقاتی حاصل شد و برنامه  توزیع شیر در میان دانش آموزان 
طبق آن پیگیری خواهد شد. او افزود: تأمین این میزان شیر 
در توان شرکت های لبنی استان نیست، در جلسات برگزار 
شده با کارگروه شیر استانداری، مقرر شد تا در شروع این 
طرح، شیر دانش آموزی هفته ای یک بار شیر در مدارس توزیع 

شود و در ادامه هفته ای دو نوبت محقق شود. 

اعزام 1۵0 دستگاه اتوبوس 
دانش آموز دختر به اردوی 

راهیان
کل  اداره  هنری  فرهنگی  اداره  رئیس  گفته  به  بنا   
آموزش وپرورش اصفهان از ابتدای آبان ماه ۱۵۰ دستگاه 
به  اصفهان  استان  از  متوسطه  مقطع  دختران  اتوبوس 
اردوهای راهیان نور اعزام شدند. مرتضی شکری در مورد 
اعزام دانش آموزان به اردوهای راهیان نور به ایرنا گفت: 
این اردوها از یک آبان ماه آغاز شده و تعداد ۱۰ دستگاه 
اتوبوس یک روز در میان دختران مقطع متوسطه دوم را 
به اضافه شش نفر )سرپرست، مربی، روحانی و...( همراه 
به اردوی راهیان نور اعزام می کند. او افزود: تاکنون ۱۵۰ 
دستگاه اتوبوس به محل اردوی راهیان نور اعزام شده است 
و تا دهم آذرماه این اردو برای دانش آموزان دختر ادامه 
دارد. رئیس اداره فرهنگی هنری اداره کل آموزش وپرورش 
اصفهان تصریح کرد: اردوی راهیان نور دانش آموزان را به 
مناطق عملیاتی کربلای چهار و پنج، شلمچه، خرمشهر و 
طلاییه اعزام می کند که تا پیش از امتحانات دی ماه این 
اردو برای دختران برقرار و اعزام پسران نیز از بهمن ماه آغاز 
می شود. او در مورد مراکز بازدید تفریحی و علمی مدارس و 
اینکه چه ملاکی برای انتخاب مراکز در نظر گرفته می شود، 
بیان داشت: بیش از ۴۰ مرکز داوطلبانه به آموزش وپرورش 
درخواست بازدید دانش آموزی داده بودند که برخی از این 
اماکن تا بیش از ۵۰ درصد تخفیف دانش آموزی در نظر 
گرفته اند و ایجاد شادی و نشاط، داشتن جنبه های علمی، 
آموزشی و مکان های سینمایی بخشی از ملاک های این 

مکان های بازدید است. 

برخورد با تبدیل خودروهای 
شهری به آفرود

رئیس پلیس راهور فراجا گفت: تبدیل وســایل نقلیه با 
کاربری شــهری به خودروهای آفرود خلاف مقررات است و 
با آن برخورد خواهد شــد. سردار سید کمال هادیانفر با تأکید 
بر اینکه خودروهای آفرود در دنیا دارای استاندارد مخصوص 
به خود هستند، به ایرنا گفت: این خودروها برای فعالیت خارج 
جاده ای ساخته شده  که می توان خریداری و استفاده کرد. او با 
بیان اینکه تبدیل ماشین ها شهری به آفرود خلاف قانون است 
و از لحــاظ معاینه فنی هم نباید تأییدیه دریافت کنند، افزود: 
طبق استاندارد خودروهای آفرود قابلیت استفاده شهری ندارند 
ولی به دلیل گرانی این خودرو و ممنوعیت واردات، علاقه مندان 
به این حوزه دست به تغییر و تبدیل ماشین هایی می زنند که 
شهری هستند و برای شهر پلاک شده اند. به گفته رئیس پلیس 
راهور فراجا تبدیل این ماشین ها به آفرود خلاف قانون است 
و از لحــاظ معاینه فنی نیز نباید تأییدیه دریافت کنند و حتی 
نباید شماره گذاری شوند. سردار هادیانفر ساماندهی خودروهای 
آفرودی را به دلیل افزایش استقبال یک ضرورت عنوان کرد 
و گفت: می توان این مجموعه را نیز همانند موتورسیکلت های 
سنگین زیرمجموعه فدراسیون اتومبیلرانی ساماندهی و برای 
آنان مجوز تردد صادر کرد. او یادآور شــد: حضور خودروهای 
آفرودی در حوادث طبیعی و غیرمترقبه برای تردد در مسیرهای 
صعب العبور همواره در بخش خدمات امداد و نجات مؤثر بوده 
اســت و نمی توان همراهی آفرودسواران را در بحران ها مانند 

سیل و زلزله نادیده گرفت.

ثبت نام 32 هزار دانش آموزان 
اتباع در سایت سهما

گروه جامعه: مدیرکل روابط عمومی سازمان ملی مهاجرت 
از احتمال تمدید مجدد سامانه سهما برای ثبت نام دانش آموزان 
اتباع خبر داد.  محمد جلالی فرد گفت: طبق اطلاع رســانی 
از قبل در بازه زمانی ۲۲ آبان تا اول آذر ســایت سامانه سهما 
بــرای افراد بازمانده از ثبت نام باز شــد. در این بازه زمانی ۳۲ 
هزار نفر از دانش آمــوزان اتباع موفق به ثبت اطلاعات خود 
برای نام نویســی در مدارس شدند. جلالی افزود: اما علی رغم 
اطلاع رسانی گسترده هنوز هم تعدادی از دانش آموزان اتباع 
در این بازه زمانی به هر دلیلی نتوانستند ثبت نام کنند. به همین 
دلیل وزارت آموزش وپرورش و خانواده های دانش آموزان اتباع 
درخواست بازگشایی مجدد سامانه را به سازمان ملی مهاجرت 
ارسال کردند. مدیرکل روابط عمومی سازمان ملی مهاجرت 
اعلام کرد: احتمالا در آینده ای نزدیک دسترســی ثبت نام در 

سامانه سهما مجددا برای این افراد باز خواهد شد.
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فرهنگ و هنر
گفتگو

باغ زرشک زیر بار ایده های اشتباه
ماه گذشته بود که کرم میرزایی،رئیس موزه باستان شناسی 
و هنر دوران اسلامی موزه ملی ایران، در گفت وگو با یکی 
از رسانه های استان اصفهان تبدیل عمارت باغ زرشک به 
موزه را یک ایده ایده آل و مرهمی بر زخم های میراث 
فرهنگی دانست و یا مرتضی بخردی، داور مسابقه طراحی 
مسئول  که  گفت وگویی  در  اصفهان  شهرداری  موزه 
رسانه ای این پروژه انجام داد، اعلام کرد: ساختمان باغ زرشک تاریخی و 
ارزشمند است و درهمه نقاط دنیا تبدیل چنین ساختمان هایی به موزه مسبوق 
به سابقه است اما فضای داخل آن برای موزه شهرداری کافی نیست و باید 
اطراف آن نیز برای این کار آماده شود پس پیشنهاد می شود برای اینکه به 
معماری ساختمان لطمه ای وارد نگردد چیزی روی سطح زمین الحاق نشود و 
این فضا و هرگونه بنای الحاقی به زیرزمین برده شود و با امکانات روز نیازهای 
موزه را در یک یا دوطبقه زیرین پیش بینی کنیم. و نمونه مشابه دیگر که 
بسیاری از خبرنگاران میراث فرهنگی به اهمیت تبدیل شدن این مکان به موزه 
شهرداری پرداختند، اما در میان این حجم اخبار،چهارشنبه هشتم آذرماه خبر 
مبنی بر فروریختن بخشی از سقف عمارت باغ زرشک در شبکه های اجتماعی 
منتشر شد و ساعتی بعد محمدعلی ایزدخواستی، مدیرعامل سازمان نوسازی و 
بهسازی شهر اصفهان در گفت وگو با یکی از رسانه ها اعلام کرد که حدود سه 
سال قبل بازدیدی از باغ زرشک داشته و مشاهده کردیم که سقف عمارت خیز 
برداشته و این موضوع نشان دهنده آن بود که سازه مشکلی پیداکرده است.در 
حال حاضر شاهد ریزش تزئینات سقف بودیم زیرا چسبندگی خود را از دست 
داد و از سه سال قبل امکان ریزش تزئینات وجود داشت، از سمتی اگر ریخته 
هم نمی شد در پایان مرمت به دلیل ناپایداری باید قسمت هایی که بیشترین 
خیز را برداشته بود از سقف جدا می کردیم زیرا خطر ریزش گچ بری ها در زمان 

بهره برداری وجود داشت.
فروریختن تزئینات سقف عمارت باغ زرشک باعث شد بار دیگر این 
موضع مغفول مانده در رسانه ها مطرح شود که تغییر کاربری این عمارت به 
موزه شهرداری تا چه اندازه اصولی و کارشناسی بوده و مهم تر از همه بهترین 

کاربری که می توان برای این عمارت در نظر گرفت، چیست؟
Á  باغ زرشــک بهترین مکان برای تبدیل شدن به موزه

شهرداری نیست
محمدعلی ایزدخواستی، مدیرعامل سازمان نوسازی 
بودن  صحیح  درباره  اصفهان  شهر  بهسازی  و 
تبدیل کاربری عمارت باغ زرشک به موزه بلدیه 
به اصفهان امروز می گوید: به طورقطع عمارت باغ 
زرشک می تواند کارکرد موزه ای داشته باشد، زیرا 
بنایی دارای زیبایی منحصربه فرد بوده که در نقطه 
جغرافیایی ویژه قرارگرفته است، دارای روایت تاریخی است و قدرت بیانی 
خوبی دارد. همه این عوامل باعث می شود که  این بنا را به  مکانی با کارکرد 

موزه ای تبدیل کند.
او ادامه می دهد: در پاسخ به این پرسش که آیا عمارت باغ زرشک برای 
تبدیل شدن به موزه شهرداری مناسب است؟ باید گفت این بنا می تواند کارکرد 
موزه بلدیه و یا شهرداری را داشته باشد زیرا این بنا حدود  ۹۰ سال قدمت 
دارد، که ۲۰ سال آن یعنی نزدیک به یک چهارم عمر آن به عنوان بنایی با 
کارکردهای شهرداری اصفهان بوده است، پس درنتیجه این بنا می تواند 
کارکرد موزه شهرداری به خود بگیرد، به ویژه اینکه در یک زمانی عمارت باغ 
زرشک دبیرخانه شورای شهر اصفهان بوده است و این امر مسئله رابطه بنا و 

شهرداری را منطقی می کند.
مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی شهرداری اصفهان  تصریح می کند: 
پرسش دیگر که مطرح می شود این است که آیا عمارت باغ زرشک بهترین 
مکان برای تبدیل شدن به موزه شهرداری است؟ که پاسخ من به این پرسش 
منفی است، زیرا بهترین مکان برای موزه عمارت شهرداری)ساختمان مرکزی 
شهرداری اصفهان( واقع در میدان امام حسین)ع( است ضمن اینکه عمارت 
شهرداری اصفهان در طی دهه های گذشته بارگذاری زیادی بر روی آن 
صورت گرفته است اما امروزه این بنا می تواند به عنوان دفتر شهردار و مشاوران 
شهردار اصفهان همچنان باقی بماند اما بیش از نیمی از بنا از کارکرد اداری 

تخلیه شود و کارکرد موزه ای به خود بگیرد.
او تأکید می کند: به طورقطع عمارت شهرداری اصفهان، که از روز اول برای 
ساختمان شهرداری تأسیس شده یک بنای تاریخی ارزشمند است که برای 
موزه شدن بسیار مناسب تر از عمارت باغ زرشک است که در ابتدا برای کارخانه 
صنایع پشم تأسیس شده است. امتیاز بالایی که عمارت شهرداری اصفهان 

برای تبدیل شدن به موزه می گیرد قابل قیاس با عمارت باغ زرشک نیست.
ایزدخواستی ادامه می دهد: طی مطالعاتی که من در سال های اخیر درباره 
مکان مناسب برای موزه شهرداری انجام دادم، به این نتیجه دست یافتم 
که به طورقطع بهترین مکان برای تبدیل شدن موزه شهرداری خود عمارت 
شهرداری اصفهان است زیرا علاوه بر فاخر بودن، این بنا مربوط به دوره های 
ارزشمندی از حیات مدنی شهر در صدسال اخیر است و مهم تر از همه امکان 
تخصیص آن وجود دارد یعنی به همین مقدار که امکان تخصیص عمارت باغ 
زرشک به موزه شهرداری وجود دارد، عمارت شهرداری امکان تبدیل شدن به 
موزه برای آن فراهم است.شاید تحقق تبدیل شدن عمارت شهرداری به موزه 
در کوتاه مدت غیرقابل دسترس باشد اما در میان مدت این امر امکان پذیر است. 
بی شک حافظه تاریخی ضبط شده در عمارت شهرداری آنقدر چشمگیر است 

که توجه به سایر گزینه ها برای موزه را منتفی می کند.
Á  تغییر کاربری عمارت باغ زرشک به موزه تصمیم اشتباه و

فاقد استدلال علمی است
لیلا پهلوان زاده، دكترای تخصصی معماری و عضو 
امروز می گوید:  به اصفهان  هیئت علمی دانشگاه 
اینکه گفته شود، به دلیل اینکه عمارت باغ زرشک 
برای مدتی کاربری آن دست شهرداری اصفهان 
بوده باید تبدیل به مکانی به موزه بلدیه یا شهرداری 
اصفهان شود، استدلال اشتباهی است، ساختمان ها 
و بناهای متعددی در اختیار شهرداری اصفهان است که قدمت آن از عمارت 
باغ زرشک بیشتر بوده و می توان هرکدام از آن ها را تبدیل به موزه شهرداری 

کرد.
او ادامه می دهد: متاسفانه ما تاریخ چهارباغ بالا که بخشی از تاریخ شفاهی 
کارخانه های اصفهان بوده را فراموش کرده و در حال نابودی این هویت 
هستیم، فراموش نکنیم عمارت باغ زرشک قبل از اینکه در اختیار شهرداری 
قرار گیرد بیش از پنج دهه به عنوان ساختمان اصلی و مدیریت کارخانه پشم 
اصفهان بوده است و این مکان بخشی از هویت صنعتی شهر اصفهان است 
که با بی تدبیری و نظر غیر کارشناسی و سلیقه ای در حال حذف این بخش از 

حافظه تاریخی شهر اصفهان هستیم.
این معمار تصریح می کند: متاسفانه از زمانی که موضوع تبدیل شدن 
عمارت باغ زرشک به موزه مطرح شد، طرح ها و استدلال های درستی از 

سوی متولیان امر به جامعه علمی و معماری اصفهان ارائه نشد و حتی وقتی ما 
خواستیم بررسی کنیم که دوستان بر اساس چه طرح و استدلالی قرار است این 
بنا را تبدیل به موزه کنند، با جو امنیتی و محرمانه روبه رو شدیم و هیچ کدام از 
متولیان امر که در شهرداری اصفهان تصمیم گرفته بودند این عمارت را تبدیل 

به موزه کنند، پاسخ شفاف و درستی به ما ارائه نکردند.
او اضافه می کند: من با ماهیت موزه مخالف نیستم و تأسیس موزه در شهر 
را مهم می دانم اما پرسش اصلی که مطرح می شود موزه شهرداری چه اندازه 
برای شهروندان اصفهان به ویژه گردشگران داخلی و خارجی جذاب است؟ در 
اصفهان موزه های وجود دارد که افراد تمایل به حضور و بازدید از آن ندارند 
چون ماهیت و نوع موزه برای عموم شهروندان و گردشگران جذاب نیست، 
پس چگونه انتظار داریم یکی از بناهای ارزشمند تاریخی و معماری اصفهان را 

به موزه ای با کمترین اقبال عمومی تبدیل کنیم؟
پهلوان زاده ادامه می دهد: حتی اگر عمارت باغ زرشک ازلحاظ مرمت 
عالی پیش رفته و مستحکم شود بازهم تبدیل شدن آن به موزه تصمیم اشتباه 
است، افرادی که به عنوان صاحب نظر این ایده را به شهرداری اصفهان ارائه 
کردند که این عمارت بهترین مکان برای تبدیل شدن موزه شهرداری اصفهان 
است، فراموش کردند مقابل این عمارت در ساختمان کارخانه ریسباف قرار 
است بزرگ ترین موزه منطقه ای کشور تأسیس شود، مقابل بزرگ ترین موزه 
منطقه ای کشور قرار است یک موزه کوچک تأسیس شود که با کمترین 
استقبال مخاطب مواجه است؟ همه این موارد و نمونه های مشابه حاکی از آن 
است که تغییر کاربری عمارت باغ زرشک به موزه شهرداری تصمیم فوق العاده 

اشتباه است.
او ادامه دهد: به نظر من با توجه به ساختار کالبدی و معماری که این 
عمارت دارد بهترین کاربری که می توان برای این مکان در نظر گرفت، 
ساختمانی برای برگزاری نشسته ای تشریفاتی و جلسات رسمی و مهم شهر 
اصفهان است این کاربری علاوه بر اینکه کمترین آسیب را به بنا وارد می کند 

با ماهیت تزئینات، معماری و فضای این بنا ارتباط دارد.
Á  تکرار دیدگاه منسوخ شــده در دنیا برای تبدیل شدن

عمارت باغ زرشک به موزه 
دانشگاه  از  شهرسازی  دکترای  تیموری،  محمود 
سوربون فرانسه به اصفهان امروز می گوید: امروزه 
موزه ها نسبت به گذشته معنا و کارکرد متفاوت تری 
برای  پیداکرده اند، در عصر حاضر موزه ها محلی 
تعامل بین مخاطب و موضوع هستند و درنهایت 
این دو عنصر اصلی هستند که برای موزه نقش ایفا 
می کنند.او می افزاید: هرجایی را می توان به عنوان موزه دید، ممکن است یک 
دیوارنگاره و یا حتی یک خیابان شلوغ هم بتواند نقش موزه را برای ما  ایفا 
کند، اما در کشورمان نگاه کلاسیکی بر موزه ها قالب است درواقع هر آن 
چیزی که اثر تاریخی است را به موزه تبدیل کرده و بالای آن بنای تاریخی 
عمارت موزه را درج می کنند و قابل تأمل تر و یا بهتر بگویم تأسف بارتر این که 
متولیان امر فکر می کنند هر کاری که در این بنای تاریخی انجام دهند، اسم 
موزه به خود می گیرد در صورتیکه این نوع نگاه به موزه اشتباه و در دنیای 

امروز منسوخ شده است.
ادامه می دهد: مثال های زیادی در شهرها و کشورهای  این شهرساز 
بلی موزه هایی  ندادند،  تاریخی قرار  اثر  را در  مختلف دنیا است که موزه 
کلاسیکی که در دوران تزارها در روسیه و یا در ادوار مختلفی تاریخی در 
کشورهای اروپایی همچون  دوران رنسانس شکل گرفته است که نمونه بارز 
آن موزه لوور فرانسه است که یک اثر تاریخی با وسعت بالا را  تبدیل به موزه 
کرده اند، اما امروزه دیگر این رویکرد در تولید و تولد این چنین موزه هایی صورت 
نمی گیرد، دنیا امروز به سمتی حرکت می کند که موزه ها را با رابطه بلافصلی و 
تعاملی خوب بین موضوع و مخاطب تأسیس می کنند، پس اینکه ما همچنان 
دنبال یک بنای تاریخی می گردیم که تبدیل به موزه کنیم، اشتباه است و باعث 
تأسف است درزمانی که این نوع نگاه برای ایجاد موزه ها در دنیا منسوخ شده 
است،افرادی در شهر اصفهان به دنبال این هستند که عمارت تاریخی به نام 

باغ زرشک را تبدیل به موزه بلدیه یا شهرداری کنند.
او تأکید می کند: امروزه ثابت شده است که تبدیل کردن مکان های تاریخی 
به موزه یک پروژه شکست خورده است و تجاربی که ما در کشورمان به ویژه 
در شهر اصفهان در رابطه با این موزه ها که زمانی بنای تاریخی بودند، تجربه 
موفقت آمیزی ازلحاظ جذب مخاطب نبوده است و به نظر می رسد شیوه 
مطلوب این است که ما موزه را با تکیه دو پارامتر مخاطب و موضوع در شهر 
گسترش دهیم، حال ممکن است یک ساختمان امروزی هم بتواند این وظیفه 

را بر گردن بگیرد.
تیموری اظهار می کند: یک اثر تاریخی بر اساس کارکردش و بازه زمانی 
که شکل گرفته، فرم پیدا می کند درواقع در این فرم گرفتن مواردی همچون 
تزئینات، نقشه بنا، دسترسی ها و سایر موارد نقش ایفا می کند، آن وقت بر اساس 
چه منطق و استدلال معماری و شهرسازی عمارت باغ زرشک که فرم آن بر 
اساس یک کوشک عمارتی برای مجموعه کارخانه بوده ، قرار است تبدیل 

به موزه شهرداری شود؟ عمارت باغ زرشک بر اساس اینکه یک ساختمان 
مدیریتی برای استقبال و میزبانی میهمانان کارخانه باشد، تأسیس شد و این 
کارکرد را می توان به خوبی در تزئینات این سالن، نقشه بنا، راهروها، اتاق ها و 
معماری و فضای آن مشاهده کرد، پس باید در مرمت و مهم تر از همه در حفظ 
کارکرد این بنا امانت دار بود و نباید آن را تبدیل به کارکردی غیر از ساختمان 

تشریفات و پذیرایی از مهمانان کرد.
او ادامه می دهد: اگر بنای عمارت باغ زرشک را به درستی بررسی کنیم، 
درخواهیم یافت این بنا نمی تواند کارکرد موزه ای به خود بگیرد زیرا اتاق ها و 
راهروهای این عمارت به گونه ای طراحی شده است که برای جمعیت انبوه 
نیست و اگر این بنا تبدیل به موزه شود، راهروهای آن جوابگوی تردد افراد 
متعدد نیست، درواقع  وقتی دست به طراحی موزه در این عمارت می زنیم و 
می خواهیم در لابه لای این راهروها جمعیت وارد کنیم که حتما در وهله اول 
اتاق الف را بازدید و  بعد به سراغ اتاق ب رفته و این ترتیب بازدید از اتاق ها 
ادامه داشته باشد، ازلحاظ عبور جمعیت که می خواهد از لابه لای این اتاق ها  
عبور کنند، با مشکل روبرو خواهیم شد و در عمل آسیب هایی جدی به این 

بنا وارد می شود.
این مدرس دانشگاه تأکید می کند: باید این نکته مهم را در نظر داشت 
که فضای عمارت باغ زرشک به گونه ای نیست که بتواند دسترسی ها عمومی 
برای همه فراهم کند، پس بهتر است مکانی که برای تأسیس موزه بلدیه و یا 
شهرداری اصفهان در نظر گرفته می شود در مکان دیگر به غیراز عمارت باغ 

زرشک باشد ودست از سر این سازه و معماری نحیف برداریم.
او می گوید: مورد دیگر که باید در صحیح بودن یا نبودن کاربری موزه 
برای  عمارت باغ زرشک مطرح کرد، این است که موزه بلدیه چگونه مخاطبی 
را دارد و آیا موزه بلدیه همچون موزه ایران باستان است که مردم از اشیایی 
تاریخی کشورشان که مربوط به فرهنگ وزندگی خود درگذشته است بازدید 
می کنند و یا موزه ای اشیایی است که انتصاب به شهرداری دارد؟ به طورقطع 
موزه شهرداری برای عموم مردم جذاب نیست که تمایل برای بازدید از آن 
داشته باشند پس با تغییر کاربری عمارت باغ زرشک به موزه شهرداری، در 

عمل داریم یک بنای تاریخی فاخر را تبدیل به بنای خالی سکنه می کنیم 
که در طول سال کمترین حضور بازدیدکنندگان را در آن شاهد خواهیم بود 
و فقط مخاطب آن در طول ایام سال تعدادی از مهمانان شهرداری اصفهان 

خواهند بود.
تیموری با اشاره به اهمیت حفظ و حراست از کارکرد خیابان چهارباغ 
بالا به عنوان بخش مهمی از چهارباغ صفوی، می گوید: تغییر کاربری عمارت 
باغ زرشک به موزه شهرداری به دلیل اینکه این موزه اقبال عمومی ندارد، 
اقدامی اشتباه است، این عمارت به دلیل اتصال در خیابان چهارباغ بالا که 
به عنوان شاهرگ حیاتی و اجتماعی از دوره صفوی تاکنون شناخته می شود، 
نقش مهمی در کاهش و یا افزایش کارکرد چهارباغ صفوی دارد و با تأسیس 
این موزه عملا کارکرد چهارباغ صفوی از خیابان چهارباغ بالاگرفته می شود.اگر 
عمارت باغ زرشک به موزه ای غیر از موزه شهرداری که کارکرد مردمی داشته 
همچون موزه مینیاتور، موزه تاریخ عکاسی اصفهان و تبدیل شود به دلیل اینکه 
موزه مردمی بود و اقبال عمومی بالایی دارد، می تواند تأثیر مثبتی در تقویت 
کارکرد خیابان چهارباغ بالا به عنوان چهارباغ صفوی داشته باشد اما اگر این 

مکان تبدیل به موزه شهرداری شود، اقبال چندانی از آن صورت نمی گیرد.
او در پاسخ به اینکه حضور برخی از معماران و کارشناسان فرهنگی، هنری 
شهر و کشور به عنوان داور و یا مجری برای طرح تبدیل عمارت باغ زرشک 
به موزه، حاکی از تائید عملی و صحیح بودن کاربری این مکان به عنوان 
موزه نیست؟، اظهار می کند:معمارها و داورهایی که برای پروژه موزه شهرداری 
دعوت شده اند، تصمیم نگرفتند عمارت باغ زرشک تبدیل موزه شهرداری شود، 
بلکه افراد دیگر تصمیم گرفتند این مکان تبدیل به موزه شود و فقط از تعداد 
معمار خواستند که طرح هایشان را برای موزه شدن این مکان ارائه دهند و از 
تعدادی معمار و صاحب نظر هم درخواست کردند که به عنوان داور، طرح ها 
را داوری کنند پس مسئله تصمیم گیری توسط معماران و یا داوران صورت 
نگرفته است و نکته مهم تر این که گفته شود بزرگ ترین معماران، طراحان و 
اندیشمندان جهان برای موزه شهرداری در باغ زرشک طرح دادند و یا طرح ها 
را داوری کردند، موضوع اولیه که همان تصمیم اشتباه و غیر کارشناسی است 

را پاک نمی کند و نمی توان بر اساس حضور این افراد گفت تبدیل عمارت باغ 
زرشک به موزه تصمیم درست و کارشناسی بوده است.

Á  عمارت باغ زرشک گرفتار پروپاگاندا رسانه ای برای موزه
شدن

مهدی تمیزی، هنرمند هنرهای تجسمی و عضو 
ایکوموس، که امسال از سوی ایکوم، تقدیرنامه ای به 
پاس سال ها موزه داری و موزه پردازی و پاسداری از 
میراث فرهنگی دریافت کرد، درباره کاربری امروزی 
عمارت باغ زرشک و ماجراجویی برای تبدیل آن 
عمارت به موزه بلدیه به اصفهان امروز می گوید: اگر 
قرار باشد در یک شهر و یا منطقه ای، موزه ای برای یک کانسپت، ایده پردازی 
و ساخته شود، بهتر است که کالبد آن موزه، ربط مستقیم یا حتی غیرمستقیم 
با کانسپت موزه داشته باشد. البته اگر میسر نبود، به گزینه دوم باید رسید. 
به طور مثال، برای تأسیس موزه مشروطه، اگر عمارتی مرتبط با مشروطه باشد، 
آن عمارت گزینه نخست است و رفتن به سراغ بنایی غیرمرتبط، صحیح 
نیست؛ مانند موزه مشروطیت در اصفهان یا تبریز. درزمینه ارتباط کانسپت 
موزه و کالبد، دیگر نمونه های خوب، موزه دفاع مقدس در خرمشهر است 
که در بنایی جگرسوز شده از جنگ جای گرفته و نه مانند موزه دفاع مقدس 
تهران و اصفهان، که در مکان هایی بی ربط هستند. موزه مردم شناسی ارامنه 
اصفهان نیز که نمونه ای موفق است، در دل کلیسای جامع یعنی وانک طراحی 
و ایجادشده است. از نمونه های مرتبط بین کانسپت و کالبد بسیار است. البته 
تأکیددارم که اگر کالبدی مرتبط با کانسپت موزه در شهر نباشد، چاره ای جز 

رجوع به بنایی غیرمرتبط نیست.
او ادامه می دهد: حالا تصمیم گیران در شهر برآن شده اند تا موزه ای برای 
شهر و شهرداری با عنوان بلدیه راه اندازی کنند. ابتدا باید واژه بلدیه را نقد کرد 
که چرا شار و شهر و شهرداری که واژگانی درخور است را کنار گذاشته اند و 
به بلدیه رسیده اند! دوم باید گزارش داد که این ایده، سال هاست که در ذهن 
مدیران شهری اصفهان است. اما کالبدی برای ایجاد این موزه نیافته اند و 
همتی نیز نبوده، پس مسیری طی نشده است. البته سال هاست که ایده تغیر 
کاربری عمارت شهرداری اصفهان به موزه در صحبت ها و نظرها بوده، اما 
نتیجه ای حاصل نشده است. به یقین، عمارت شهرداری اصفهان دیگر تحمل 
آمدوشدهای نهاد شهرداری را ندارد و قامت ارجمند این عمارت، ازنظر کاربری، 
ازنظر موقعیت مکانی اش در شهر و در دولت خانه صفوی و نیز ازنظر معماری 
شاخص و آمادگی معماری برای کاربری به جایی که دوباره مانند قبل، پذیرای 
خیل جمعیت باشد، بهترین گزینه برای موزه شهر و شهرداری یا همان واژه 

عجیب بلدیه! است.
این صاحب نظر فرهنگی تصریح می کند: نمونه ای موفق موزه ای برای 
شهر و شهرداری ، تبریز است که خرد جمعی، شهرداری تبریز را برآن داشت 
تا عمارت تاریخی و باشکوه شهرداری تبریز را به موزه تبدیل کنند. تبریزی ها 
برای پویایی موزه شهرداری تبریز و وجود بخشی نمادین از کل شهرداری، 
سالن عظیم طبقه دوم موزه را با همان دکوراسیون و مبلمان تاریخی، به 
صحن شورای شهر تبریز تبدیل کرده اند و بعضاً ملاقات های دیپلماتیک نیز 
در همین سالن برقرار می شود. این کار، یعنی اندیشه موزه پردازی پیش از 
عملیات اجرایی. دقیقاً آن نکته که در اصفهان نبوده و کار موزه شهرداری، 
امروز به جایی رسیده که عمارتی را بی سبب و بدون بررسی های ساختاری 
سازه و بررسی تاب و تحمل سازه در برابر بارگذاری اشیاء و به ویژه انسان ها 
که حفظ جان بازدیدکنندگان باید در اصل بررسی ها جای می گرفت به عنوان 
موزه شهرداری عنوان کرده اند و صرفاً برای اینکه کاری در دوره ای افتتاح شود، 

عملیات آغازشده است.
او اضافه می کند: به جای آنکه عمارت شهرداری به موزه شهر و شهرداری 
تبدیل شود، به سراغ عمارت باغ زرشک رفته اند. عمارتی که اگر به سبب 
تنگی شرایط، بخواهد تغییر کاربری به موزه دهد، بهتر است موزه ای باشد 
برای صنعت نخ و نساجی و اگر نظر شخصی ام را بخواهم عنوان کنم این 
مکان باید  به موزه ای برای کارآفرینی تبدیل شود.بر اساس بررسی هایی که 
در چهارسال گذشته  بر روی عمارت باغ زرشک انجام شده است، این عمارت 
تحمل بار گران تجهیزات و اشیاء و به ویژه تحمل جمعیت بازدیدکننده را ندارد. 
چراکه غیر از فرسودگی بنا و آسیب های جدی که بر تیرهای سقف واردشده 
و فرار برخی از جداره های سازه، از سوی سوداگرانِ رانت خوارِ ثروت اندوز که 
برای تخریب فوری این عمارت و تبدیل زمین اش به آپارتمان، لگدهای 
جبران ناپذیری بر پیکرش وارد کرده اند، تاب و تحمل تبدیل شدن به مکانی پر 
رفت وآمد را ندارد. اگر هم قصد بر چنین ماجراجویی باشد، باید با اصول صحیح 
مرمتی و متعهدانه، بهسازی و مرمت شود.تمیزی می افزاید: بهترین کاربری 
برای این عمارت، همان بود که در چهارسال پیش برایش تعریف شد. زمانی 
که معاون وقت فرهنگی شهرداری اصفهان )محمد عیدی( تصمیم گرفت تا 
برای حفظ عمارت از آسیب هایی که رفت وآمدهای بی شمار اداری بر عمارت 
وارد می کنند، دفتر مدیریتش را از این عمارت به جایی دیگر منتقل کند و سپس 
مدیرکل وقت روابط عمومی شهرداری اصفهان )ایمان حجتی(، عمارت را برای 
جلسه هایی با تعداد محدود افراد و به ویژه دیدارهای رسمی و دیپلماتیک محیا 
کرد.او ادامه می دهد:  اینجا این پرسش مطرح می شود که چه نسبتی بین کالبد 
عمارت باغ زرشک با موزه شهر و شهرداری یا به قول مذکور، موزه بلدیه است؟ 
و اینکه چرا پیش ازاین تصمیم ماجراجویانه، سازه و ساحت موردبررسی قرار 
نگرفته است. به واقع، امروز اگر بخشی از سقف عمارت باغ زرشک فروریخته، 

هشداری کوچک برای دوری از فاجعه ای بزرگ بوده است.
این هنرمند تأکید می کند: بارها و بارها، دغدغه مندان و کارشناسان حوزه 
فرهنگ و هنر، به عواقب تغییر کاربری عمارت باغ زرشک از فضایی برای 
دیدارهای دیپلماتیک با رفت وآمدی محدود به فضایی موزه ای یا اداری با 
رفت وآمدی زیاد، هشدار داده بودند؛ اما گویا همیشه سلیقه و سلیقه ای رفتار 
کردن کار خودش را پیش می برد. برایش هزینه می کنند و پروپاگاندا ایجاد 
می کنند! اینکه فلان معمار یا فلان کارشناس یا فلان مدیر موزه موافق بوده 
است! واضح است که وقتی تصمیم برای انجام کاری گرفته می شود، در هر 
صنف و لایه اجتماعی، افرادی هستند که در کنار پروژه قرار می گیرند. اما آیا 
خرد جمعی و اندیشه و عملکرد اصولی نباید در صدر یک عملیات قرار گیرد؟

او در پاسخ به اینکه حضور برخی از معماران و کارشناسان فرهنگی، هنری 
شهر و کشور به عنوان داور و یا مجری برای طرح تبدیل عمارت باغ زرشک 
به موزه، حاکی از تائید عملی و صحیح بودن کاربری این مکان به عنوان موزه 
نیست؟، می گوید: پیش تر اشاره کردم که قرار گرفتن برخی در کنار پروژه ای، 
حتی پروژه ای که ممکن است درست نباشد، بدیهی است و آیندگان و تاریخ 
است که نظر و داوری درست را خواهد دید و بیان خواهد کرد. ضمن آنکه 
بحث داوری یا همکاری با پروژه ای که جای ایراد دارد، با بحث تصمیم گیری 
اولیه متفاوت است. آن هایی که تصمیم می گیرند برای رقم زدن یک پروژه، 
بیش از هر فردی که پس از آن ها به تیم اضافه می شوند، سهم در درستی یا 
نادرستی پروژه دارند. در این نقطه است که حضور عقلا و اندیشمندان به عنوان 

تیم تصمیم گیرنده های نخستین، مهم جلوه می کند.

تغییر کاربری به موزه شهرداری تصمیمی درست است؟
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اقتصاد

نصب 160 سامانه نظارت 
تصویری در استان های مرکزی 

کشور 
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان، 
از آغاز پروژه نصب و ارتقا ۱۶۰ ســامانه نظارت تصویری در 
استان های مرکزی کشور خبر داد. به گزارش اصفهان امروز، 
فرزاد دادخــواه، از آغاز پروژه نصب جدید و ارتقای ســامانه 
نظارت تصویری در راه های اســتان های مرکزی کشــور، 
شامل استان های منطقه مرکزی از جمله اصفهان، مرکزی، 
قم، چهارمحال بختیاری، ســمنان و یزد خبر دارد.  او با اشاره 
به اینکه در این مرحله در اســتان های مرکزی کشــور ۱۰۸ 
ســامانه نظارت تصویری موجود، ارتقا و ۵۲ سامانه جدید در 
محورهای مواصلاتی این استان ها به ویژه در مناطق خاص به 
لحاظ شرایط جوی و ترافیکی نصب و مورد بهره برداری قرار 
می گیرند، افزود: بدین ترتیب تعداد سامانه نظارت تصویری در 
۶ استان مرکزی کشور به ۲۳۴ سامانه خواهد رسید.  مدیرکل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان تصریح کرد: 
پــروژه ارتقا و نصب جدید ســامانه های نظارت تصویری در 
سراسر کشور و به اهتمام مرکز مدیریت راه های کشور در حال 
انجام بوده و در منطقه مرکزی کشــور با اعتبار بیش از ۶۰۰ 
میلیارد ریال در حال پیگیری است.  دادخواه ابزار امیدواری کرد: 
با تجهیز حداکثری راه های کشور به سامانه های حمل و نقل 
هوشــمند جاده ای و ارتقا ایمنی در راه های کشور و همکاری 
بیشــتر مردم در رعایت جوانب ایمنی تردد در راه های برون 
شهری شاهد کاهش تصادفات و تلفات رانندگی باشیم.  او با 
اشاره به هدف سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور 
در نصب سامانه های حمل و نقل هوشمند جاده ای به منظور 
ارتقای ایمنی سفر و اطلاع رسانی به موقع از وضعیت ترافیک 
در محورهای بین شــهری تصریح کــرد: با نصب و ارتقای 
کیفیت سامانه های نظارت تصویری علاوه بر اطلاع مجموعه 
راهداری از وضعیت جوی و ترافیکی گردنه ها به منظور انجام 
اقدامات راهداری، عموم مردم نیز می توانند تصاویر سامانه های 
مذکور را به منظور مدیریت سفر خود به صورت برخط از طریق 
ســایت و اپلیکیشن ۱۴۱ دریافت کنند.  او تاکید کرد: سامانه 
نظارت تصویری با هدف بهبود رصد شــرایط جوی و روانی 
ترافیک در گلوگاه های ترافیکی، گردنه ها و نقاط برفگیرکشور 

نصب می شود.

صف انتظار کارت سوخت 
برچیده شد

مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی گفت: 
صف انتظار کارت سوخت برچیده شد و مشکلی برای صدور 

کارت سوخت نداریم.
 به گزارش تسنیم، جعفر سالاری نسب اظهار کرد: در حال 
حاضر هیچ فردی در صف انتظار برای ثبت درخواست صدور 
کارت سوخت قرار ندارد و هر فردی اقدام به ثبت درخواست 
صدور کارت ســوخت می کند، ۴۸ ساعت بعد، اطلاعات وی 
برای صدور کارت سوخت ارســال می شود. او افزود: در حال 
حاضر روزانه ۱۵ هزار نفر درخواست صدور کارت سوخت شامل 
کارت المثنی و نوشماره می کنند، در حالیکه ظرفیت ایجاد شده 
برای صدور ۴۵ هزار کارت سوخت در روز است؛ از این رو صف 
انتظار کارت سوخت برچیده شد و مشکلی برای صدور کارت 
ســوخت نداریم. مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی با اشــاره به وجود حدود ۴۵۰ هزار کارت ســوخت در 
باجه های معطله پست در ماه های ابتدایی سال جاری، گفت: 
این تعداد با مراجعه مردم و رســیدن کارت های صادر شده به 
دست مالکان وسایل نقلیه کاهش یافته است و هم اکنون حدود 
۳۰۰ هزار کارت سوخت در باجه های معطله پست وجود دارد 
که نیاز است متقاضیان، برای پیگیری کارت های صادرشده به 
ادارات پست منطقه خود مراجعه کنند. او درباره سامانه برخط 
ثبت درخواست کارت سوخت، گفت: حداکثر تا دو ماه دیگر این 
سامانه برای استفاده عموم مردم راه اندازی و در دسترس قرار 
خواهد گرفت و با راه اندازی این سامانه، دیگر نیازی به مراجعه 
حضوری به دفاتر پلیس ۱۰+ برای ثبت درخواست صدور کارت 
سوخت وجود ندارد و مردم می توانند این درخواست را برخط 
ثبت و پیگیری کنند، اما همچنان دفاتر پلیس۱۰+ نیز اقدام 
به ثبت درخواســت خواهند کرد و مردم این امکان را خواهند 
داشت که به صورت برخط یا حضوری، درخواست های خود 

را ثبت کنند. 

دیدار مدیرعامل نمایشگاه 
اصفهان با مسئولان سفارت 

ایران در ازبکستان 
مدیرعامل شرکت نمایشــگاه اصفهان و مدیر ارتباطات 
شهرداری اصفهان در ادامه رایزنی  و بررسی های خود در  کشور 
ازبکستان با سفیر، رایزن بازرگانی و رایزن اقتصادی کشورمان 

دیدار و گفتگو کردند. 
به گزارش اصفهان امروز، محمدعلی اســکندری، سفیر 
کشورمان با استقبال از پیشنهاد شرکت نمایشگاه و شهرداری 
اصفهان مبنی بر سازمان دهی و برگزاری نمایشگاه اختصاصی 
توانمندی های اصفهان و ایران در سمرقند، در راستای تحقق 
اهداف پیشــنهادی هیات اصفهانی قول هرگونه همکاری و 
همیاری داد. او فضای اقتصادی و رویکردهای مسئولان کشور 
ازبکستان در برقراری روابط تجاری و فرهنگی فی مابین دو 
کشــور را بسیار مساعد عنوان کرد. همچنین پرورش؛ رایزن 
اقتصادی و خرمالی رایزن بازرگانی ایران با ارائه توضیحات و 
اطلاعات تاثیرگذار در مورد شرایط سیاسی و اقتصادی حاکم 
بر ازبکســتان تصمیم اتخاذ شده با هدف برگزاری نمایشگاه 
در ســمرقند را گامی مهم در راستای گسترش روابط تجاری 
میان دو کشور دانستند.  همچنین از سفیر ایران در ازبکستان 
دعوت شد با حضور به همراه هیاتی از مسئولان ذیربط از کشور 
ازبکستان در نمایشگاه فرش دستباف اصفهان که در تاریخ ۴ 
تا ۹ بهمن ماه برگزار می شــود، زمینه را برای برقراری روابط 

مستمر و تاثیر گذار فراهم آورد. 

تامین 10.7 درصد برق 
مصرفی شهر اصفهان از منابع 

تجدیدپذیر 
مدیر بهینه  ســازی معاونت خدمات شهری شهرداری 
اصفهان گفت: ١٠.٧ درصد برق مصرفی امســال مدیریت 
شهری اصفهان از منابع تجدیدپذیر تامین می شود که نسبت 

به سال قبل ۴.٨ درصد افزایش یافته است.
سیدمهدی حسینی در گفت وگو با ایرنا اظهار کرد: افزایش 
منابع تجدیدپذیر تامین برق از جمله رویکردهای شهرداری 

اصفهان است و برای آن برنامه ١٠ ساله داریم.
او اضافــه کرد: اکنون ٢.١٩ مگاوات میزان تولید انرژی 
الکتریکی اصفهان از منابع تجدیدپذیر است که نسبت به 

مدت مشابه سال قبل حدود هزار مگاوات بیشتر شده است.
مدیر بهینه سازی شهرداری اصفهان ادامه داد: برنامه ما 
تولید ٢٢ مگاوات برق از منابع تجدیدپذیر تا سال ١۴١٠ است 
و در صورت تحقق آن تمام برق مورد نیاز از منابع غیرفسیلی 
خواهد بود که نقش شایانی در حفظ محیط زیست و کاهش 

آلاینده ها خواهد داشت.
حسینی تصریح کرد: میزان برق مصرفی در ارائه انواع 
خدمات شهری مانند روشنایی پارک ها، ساختمان های اداری 
و خدماتی و آب نماها در طول یک سال ۲۰۰ میلیارد ریال 

هزینه دارد.
او خاطرنشان کرد: این میزان برق صرف تامین روشنایی 
۵٠٠ پــارک اصلی و محلی، ٢٨٠ ســامانه آبیاری فضای 
ســبز، ۴٨٠ آبنما، ١٩٨ پروژه نورپردازی ابنیه تاریخی، ۴٠٠ 

ساختمان اداری و خدماتی می شود.

خواب زمستانه نیروگاه های 
کوچک مقیاس

رئیس انجمن نیروگاه های تولید پراکنده اصفهان گفت: 
قطعی گاز از پنجــم آذر برای تمام نیروگاه های پراکنده در 
سطح کشور انجام شده است، در حالیکه این موضوع منجر به 

متضرر شدن نیروگاه های کوچک مقیاس می شود.
محمود پوربهــزاد در گفت وگو با ایمنــا اظهار کرد: به 
علت کمبود و افت فشار تصمیم گرفته شده است گاز تمام 
نیروگاه های کوچک مقیاس در ســطح کشور قطع شود که 
تاکنون بیشتر نیروگاه ها خاموش شده اند و سایر نیروگاه ها تا 

ششم آذر خاموش شدند.
او افزود: مطالبات ما بیش از یک ســال است پرداخت 
نشده است و این خاموشی مجدد موجب ایجاد مشکلاتی 

به خصوص در پرداخت دستمزد نیروها خواهد شد.
رئیس انجمن نیروگاه های تولیــد پراکنده اصفهان در 
ارتباط با مدت زمان قطعی گاز گفت: سال گذشته به مدت 
سه ماه یعنی تا فروردین قطعی گاز داشتیم، اما تاکنون مدت 
زمان مشخصی برای قطعی اعلام نشده است. قطعی گاز 

موجب متضرر شدن نیروگاه های کوچک مقیاس می شود.
او افزود: برای خاموشی نیروگاه ها باید ژنراتور و رادیاتور 
قطع و خاموش شــود که این کار با تخلیه آب و ضدیخ به 

دلیل اینکه سرما موجب ترکیدن آن نشود، انجام می شود.
پوربهزاد اضافه کرد: برای شروع مجدد نیروگاه ها حداقل 
یک هفته با صرف هزینه زیاد لازم اســت که برای آغاز به 

کار، هر ژنراتور به یک بشکه ضد یخ و آب مقطر نیاز دارد.
او درباره آب مصرفی نیروگاه ها گفت: آب مقطر لیتری 
۱.۰۰۰ تومان و ضد یخ بشــکه ای حدود ۲۰ میلیون تومان 
اســت که باید خریداری شــود، این در حالیست که هیچ 
درآمدی در مدت خاموشــی نخواهیم داشت و باید هزینه 

بالایی برای این مواد پرداخت کنیم.
رئیس انجمن نیروگاه های تولید پراکنده اصفهان درباره 
مطالبات خود از وزارت نیرو افــزود: خرید، پرداخت قیمت 
تمام شده برق، در اختیار گذاشتن امکانات و پاسخگویی به 

سوالات از مطالبات ما هستند.
او با اشــاره به عادلانه نبودن قیمت برق گفت: قیمت 
تمام شــده هر کیلووات برق بیشــتر از هزار تومان است، 
درحالیکه برق خریداری شده از ما حدود ۶۰۰ تومان است که 

همان هم پرداخت نمی شود.

ظرفیت تولید سالانه 200 
میلیون تخم چشم زده ماهی 

قزل آلا در اصفهان 
مدیر شیلات ســازمان جهاد کشاورزی اصفهان گفت: 
این اســتان ظرفیت تولید سالانه ۲۰۰ میلیون عدد »تخم 
چشــم زده« ماهی قزل آلا را دارد و قادر است بخش قابل 

توجهی از آن را صادر کند.
محمد رضا عباسی در گفت وگو با ایرنا اظهار کرد: تخم 
چشم زده ماهی قزل آلا به عنوان یک محصول راهبردی در 
تامین گوشت سفید به شــمار می رود و در صورت حمایت 

می توان میزان قابل ملاحظه ای از آن را صادر کرد.
او بــا بیان اینکه اصفهــان توانایی راه انــدازی مراکز 
مختلف محصولات آبزی را دارد، ادامه داد: این محصول در 
شهرستان فریدونشهر تولید می شود و قابلیت افزایش تعداد 

مجموعه های تولیدی در سایر مناطق را داریم.
مدیر شیلات سازمان جهاد کشاورزی اصفهان تصریح 
کرد: با تلاش یک شرکت متعلق به بخش خصوصی، اولین 
محموله تخم چشم زده تمام ماده به تعداد ۲۰۰ هزار قطعه به 

کشور تاجیکستان صادر کردیم.
عباســی افزود: با همت این مجموعــه نمونه صتعن 
شیلات و حمایت سازمان شیلاتی کشور و استان، عملیات 
تکثیر و تولید »تخم چشم زده تمام ماده« با همکاری مراکز 
دانشگاهی حدود پنج ســال قبل آغاز شد و اکنون در تمام 

فصول سال امکان تکثیر آن فراهم است.
او گفت: به غیر از تاجیکســتان، قادریم تخم چشم زده 
ماهی قزل آلا را به دیگر کشــورها نیز صادر کنیم و تا دایره 

مقاصد صادراتی ما و ارزآوری برای کشور افزایش یابد.

  خبر   خبر

امید بازگشت رودخانه دائمی زاینده رود به تکمیل پروژه های 
انتقال آب در کنار مقابله با برداشت های بی رویه در بالادست، 
همچنین اصلاح شبکه ها و الگوی کشت در پایین دست گره 
خورده است و کارشناسان معتقدند با اجرای این سه گام، تا سه 
یا چهار سال آینده شاهد جریان همیشگی رودخانه خواهیم بود.
بازگشت زاینده رود پرتکرارترین خواسته مردم اصفهان در 
دو دهه اخیر بوده اســت، بزرگترین رودخانه منطقه مرکزی 
ایران بــه طول ۴۰۰ کیلومتر که از کوه های زاگرس مرکزی 
به ویژه زردکوه سرچشمه می گیرد، در کویر مرکزی ایران به 
سمت شرق پیش می رود تا در تالاب بین المللی گاوخونی در 
شــرق اصفهان آرام گیرد. این رودخانه به دلیل بی برنامگی و 
ضعف مدیریت در تنظیم منابع و مصارف آب، برداشت های 
غیرقانونــی، انتقال آب به دیگر حوضه ها، تراکم جمعیت و تا 
حدودی کاهش نسبی بارندگی ها به یک رودخانه فصلی تبدیل 
شده که در فصول سرد سال برای تأمین حقابه های کشاورزی 
چند ماهی در آن آب جاری است. اجرای طرح های انتقال آب 
و تخصیص منابع جدید آبی از جمله قول هایی است که بارها 
مسئولان دولت و وزارت نیرو بر آن تاکید کرده اند، اما پس از 

دو دهه این طرح ها بلاتکلیف مانده است. 
حامد یزدیان، عضو هیئت علمی دانشگاه 
اصفهان در گفت وگو با ایمنا موانع موجود 
برای تکمیل این پروژه ها و راهکارهای 
احیای زاینــده رود را بیان می کند. متن 

کامل این مصاحبه را در ادامه می خوانید:
اجرای پروژه های احیای زاینده رود با چه موانعی روبه رو است؟

در دو تا سه دهه گذشته چندین پروژه در حوضه زاینده رود 
و به طــور عمده برای انتقال آب کارون به این حوضه تعریف 
شــده که بعضی از آن ها تکمیل شده، بعضی نیمه تمام است 
و بعضی نیز تقریبا معطل مانده و کار جدی برای آن ها انجام 
نشده است. پروژه »کوهرنگ ۳« سال ۱۳۷۴ آغاز شد، تونل 
آن بــه طول ۲۳ کیلومتر یکی از پیچیده ترین پروژه ها از نظر 
زمین شناسی حتی در سطح بین المللی به شمار می آید که هنگام 
اجرای این پروژه، چندین نفر جان خود را از دست دادند و دو، 
سه بار کل تونل بر اثر ورود آب های زیرزمینی و سفره های آب 
پر از آب شد، اما با تلاش متخصصان ایرانی این تونل به پایان 
رســید و سه، چهار سال است که پروژه تونل به پایان رسیده 
اســت، اما قرار بود در بالادست آن، سدی برای انتقال آب به 
حوضه زاینده رود ساخته شود که بلاتکلیف ماندن سد در چند 
سال گذشــته، از اتفاقات بد بوده است. وزارت نیرو نیز در دو، 
سه سال اخیر نتوانسته است درباره این سد تصمیم گیری کند 
و پروژه همچنان تعطیل مانده است. این پروژه یک سیستم 
انتقال موقتی نیز دارد که قرار بوده تا ساخته شدن سد، آب را 
از طریق پمپاژ وارد تونل و به حوضه زاینده رود منتقل کند که 
این سیستم پمپاژ هم آماده است، اما به دلیل ضعف مدیریتی 
وزارت نیرو در برطــرف کردن و پرداختن به مطالبات مردم، 
معطل مانده و یکی از مطالبات جدی استان اصفهان این است 
که سال جاری حداقل پروژه انتقال موقت کوهرنگ راه اندازی 
شود. تونل »کوهرنگ ۳« در ازای انتقال آب به یزد در دستور 
کار قرار گرفت، یعنی قرار بــود پس از افتتاح این پروژه، آب 
انتقالی آن به یزد منتقل شود، بنابراین یکی از پروژه های جدی 
برای استان اصفهان به شــمار می آید که سد آن بیش از ۴۰ 
درصد پیشرفت فیزیکی دارد و لازم است که وزارت نیرو هرچه 
ســریع تر عملیات اجرایی آن را آغاز کند که این کار نیازمند 
مدیریت جدی، جهادی، انقلابی و فنی است و اگر در مجموعه 
مدیریت آب استان حاکم شود، این پروژه تکمیل خواهد شد. 
پروژه دیگر »بهشت آباد« اســت که مطالعات آن تقریبا ۲۰ 
سال پیش آغاز شده و اقداماتی صورت گرفته است؛ از جمله 
اینکه در دهه ۹۰ پیمانکار و اعتبار پروژه مشــخص شد، اما 
»بهشت آباد« نیز با وجود دریافت همه مجوزهای لازم، بنا به 
دلایلی که اغلب اجتماعی است و بر مباحث زیست محیطی نیز 
تأثیر گذاشته، بلاتکلیف مانده است و وزارت نیرو به کارفرمایی 
شــرکت آب نیروی ایران پروژه را در سال های اخیر متوقف 
کرده است، در حالی که این پروژه از نظر اقتصادی و پایداری و 
امکان انتقال سیلاب های حوضه کارون به زاینده رود توجیه پذیر 
است؛ به عبارتی تأثیر »بهشت آباد« بر حوضه کارون و محیط 
زیست بالادست جدی نخواهد بود. از سوی دیگر حجم آبی که 
قرار است از طریق این تونل به زاینده رود منتقل شود در برابر 
آورد رودخانه های بالادست و استفاده از سیلاب ها قابل توجه 

نیست. پروژه های تونل »کوهرنگ ۳« و »بهشت آباد« برای 
انتقال سیلاب های بدون استفاده به حوضه زاینده رود طراحی 
شده است و با وجود درخواست های کارشناسان در دوره های 
مختلف مدیریتی استان برای اجرای آن ها، همچنان بلاتکلیف 
است و در ســال های اخیر در عمل هیچ اقدام خاصی برای 

تکمیل و بهره برداری از آن ها انجام نشده است.
Á  بیشتر از دو دهه است که احیای زاینده رود

و تکمیل این پروژه ها بــه عنوان مطالبه مردم 
اصفهان مطرح می شود و مسئولان وزارت نیرو 
نیز قول هایی در این زمینه می دهند، چرا با این 
وجود اقدامی برای تکمیل پروژه های آب رسانی 

صورت نمی گیرد؟
در نوع برخورد با این مســائل باید باب تفاهم و مذاکره با 
ذی نفعان بالادســت باز شود، به عبارت دیگر در این پروژه ها 
باید منافع دو اســتان در نظر گرفته شود که در عمل نیز این 
اقدام صورت گرفته، اما لازم است که این مسائل تبیین شود 
تا برای افراد در حوضه مبدا نیز این رضایت ایجاد شــود؛ این 
پروژه ها می تواند منافع آن ها را نیز در بر داشته باشد. به تازگی 
پروژه »بن_بروجن« افتتاح شد که کارشناسان آن 
را بارگذاری جدید روی رودخانه می دانند، دلیل 
ادامه بارگــذاری و بلاتکلیفی پروژه های احیای 

رودخانه به نظر شما چیست؟
وزارت نیرو معتقد است که این پروژه »بن-بروجن« برای 
تأمین آب شرب اجرا شد که این موضوع برای استان اصفهان 
دچار ابهام اســت زیرا پروژه در مسیری اجرا شده که از چند 
شــهرک صنعتی در حال گذر است و بیم آن می رود که این 
آب در حال اســتفاده برای صنعت و شــرب باشد، این یک 
موضوع جدی اســت و به نظر می رسد که باید وزارت های 
نیرو و کشور تضمین های لازم را بدهند که این پروژه فقط 
برای شرب اســتفاده می شــود. موضوع دوم این است که 
»بن-بروجــن« یک بارگذاری جدید بــر حوضه زاینده رود 
به شــمار می آید، شاید در پنج، شــش ماه گذشته با استفاده 
روش هایی در اســتان چهارمحال وبختیاری این برداشت ها 
را در قالب طرح »بن-بروجن« انجام دادند و هفته گذشــته 
پروژه به طور رسمی افتتاح شد، اما این یک بارگذاری جدید و 
برخلاف مصوبات شورای عالی آب بوده و از نظر فنی امکان 
تأمین این آب از حوضه کارون به راحتی وجود داشته است، 
انتقاد مسئولان اســتان اصفهان نیز از این جهت است زیرا 
همه موافق آب رســانی شرب به شهرها و روستاهای استان 
چهارمحال وبختیاری هستند، اما اینکه مبدا این انتقال کجا 
باشد، محل مناقشه و اختلاف است.  این طرح می توانست از 
حوضه کارون یا سرشاخه های سبزکوه یا دیگر مناطق استان 
چهارمحال وبختیاری انجام شود، اما متأسفانه این بارگذاری بر 
حوضه زاینده رود با مشکلات موجود، محل اشکال و اختلاف 
اســت و درخواست همه کارشناسان از وزارت نیرو این است 
که یا این مبدا عوض شــود یا در ازای برداشــت از حوضه 
زاینــده رود، تخصیصی از حوضه کارون به حوضه زاینده رود 
داده شــود که ایــن اتفاق را جبران کند. افتتــاح این پروژه 

هم زمان با روز اصفهان انجام شد که نگرانی های اجتماعی را 
ایجاد کرد و همه این موارد جدی ازجمله برداشت از حوضه 
زاینده رود، خلاف قانون بودن، خلاف مصوبه شــورای عالی 
آب بودن و استفاده برای مصارف بیش از شرب، محل سوال 
است و باید مورد توجه قرار گیرد، زیرا تخصیصی که وزارت 
نیرو به این پروژه داده است، بیش از ۴۰ میلیون متر مکعب 
در سال است، به تازگی وزارت نیرو این عدد را ۱۸ میلیون متر 
مکعب اعلام کرده است، بنابراین حجم برداشت آب نیز یک 
سوال جدی است. برداشت افراد در پایین دست به این معنی 
اســت که حتی اگر عدد و رقم برداشت آب از جسم بی جان 
زاینده رود در این پروژه چندان زیاد نباشــد، اما ضربه نهایی 
برای از بین رفتن زاینده رود است و باید همه این موارد جدی 
گرفته شود. کمترین خواسته مردم این است که فوری منابع 
جدیدی به حوضه زاینده رود تزریق شــود تا این برداشت ها، 
همچنین برداشت های بی رویه در بالادست رودخانه را جبران 

کند.
Á  وعده های وزیر نیرو در اصفهان برای تکمیل

پروژه هــای نیمه تمام را تا چــه اندازه عملی 
می دانید؟

»بهشــت آباد« یک پروژه چندین ساله است، اما اعلام 
کردند که مســاعدت هایی در اجرای این پروژه ها به ویژه 
در اصفهان انجام می شــود، تاکید شد که سیستم انتقال 
موقت پروژه کوهرنگ تا یکی، دو ماه آینده و پیش از آغاز 
فصل بارش وارد مدار شود، در زمینه آب هایی که از جنوب 
اصفهان خارج می شــود نیز دولت پیشنهادهای استان را 
پذیرفته اســت و امیدواریم وزارت نیرو در تأمین آن برای 
جبران کم آبی در حوضه زاینده رود و فرونشست اعتباراتی 
را به اســتان اصفهان بدهد.  اگر این وعده ها عملی شود، 
با جبران بخشــی از کمبود حوضه، بــه زاینده رود کمک 
می کند به ویژه آنکه حوضه زاینده رود اکنون از نظر مصرف 
شــرب بسیار گسترده است و افراد وابسته به این حوضه از 
طرح های انتقال به یزد، شــرب اصفهان، شرب بخشی از 
استان مرکزی و بخشی از استان چهارمحال وبختیاری را 
در بر می گیرد و همه این ها اعداد قابل توجهی اســت که 
سال های اخیر این نیازهای شرب همراه با افزایش جمعیت 
مشکل ساز شده اســت، انتقال آب به یزد هم انجام شده 
اســت اما منابعی در ازای آن تأمین نشــده و در عمل این 
آب با برداشت از حقابه های کشاورزی و فشار به سفره های 
زیرزمینی تأمین شده است و نتایجی همچون فرونشست به 
همراه داشته است، بنابراین در صورت اجرای این پروژه ها 

بخشی از کمبودهای حوضه جبران می شود.
Á  شفافیت برداشــت از زاینده رود که مطالبه

مردم از دولت بود، چقدر اتفاق افتاده است؟
هنوز به طور کامل این اتفاق نیفتاده اســت، البته در این 
زمینه اقدامات خوبی انجام شده و سامانه هایی در وزارت نیرو 
به بهره برداری رسیده است که می تواند زیرساخت هایی برای 
موضوع شفافیت شــود، همچنین گره خوردن آب و برق به 
یکدیگر و موضوع کنتورهای هوشــمند از مقدماتی است که 

می توان گفت وزارت نیرو انجام داده اســت و در صورت عزم 
جدی وزارت نیرو، در زمینه شــفافیت نیز می توان گام هایی 
برداشت، اما به نظر می رســد این مورد علاوه بر کارشناسان 
باید از طریق رســانه ها، افراد مطالبه گر و همه مردم مطالبه 
جدی شود زیرا از نخستین اصول حکمرانی، موضوع شفافیت 
در داده ها و اطلاعات اســت و اگر این اتفاق نیفتد، حکمرانی 
مطلوب نمی تواند رخ دهد؛ به عبارت دیگر مردم باید بدانند و 
به داده ها اعتماد داشته باشند و این موضوعی است که دولت 
باید در اولویت برنامه های خود قرار دهد. شفافیت هم به نفع 
مردم بالادست و پایین دست و هم به نفع حاکمیت خواهد بود، 
بنابراین همه باید آن را مطالبه کنیم تا به نقطه مطلوب برسیم.

Á  با توجه به تکرار این وعده ها چگونه می توان
پشتوانه اجرایی قوی تری برای آن ها ایجاد کرد؟

صحبت های وزیر نیرو در اصفهان در اختیار رسانه ها قرار 
دارد، بایــد این قول ها مکتوب و طبق یک برنامه زمان بندی 
مطالبه شــود.   وعده ها دو بخش دارد بخشی مساعدت ها و 
مجوزهایی اســت که وزارت نیرو صادر می کند و بخشی هم 
مربوط به اجرا است که باید مدیریت آب استان انجام دهد، پس 
یک این مطالبه جدی این است؛ آیا مدیریت آب استان توان 
انجام این تعهدات را دارد یا نه؟ بالاخره مدیریت مســتقر آب 
استان از تجربه و سابقه ای برخوردار است و کارنامه عملکرد آب 
منطقه ای استان، مدیران اصفهانی و حتی شرکت آب نیرو به 
عنوان مجری پروژه »بهشت آباد« نیز باید همواره ارزیابی شود، 
همان گونــه که مردم در همه کارها از حق نظارت بر پروژه ها 
برخوردار هســتند باید در این زمینه نیز رسانه ها مطالبه گری 
کنند که پیشــرفت پروژه هایی که وزیر نیرو وعده آن ها را در 
اصفهان داد، با چه سرعتی انجام می شود؟ اگر اعلام شده است 
که طی چند ماه آینده پروژه به بهره برداری می رســد، نیازمند 
آماده سازی ها و جلسات، هماهنگی ها و پیگیری های اجتماعی 
است که باید از همین امروز آغاز شده باشد در غیر این صورت، 
امکان اجرای وعده ها در چند ماه آینده وجود ندارد، به همین 
دلیل باید مشــروح صحبت های وزیر نیرو در اختیار همه قرار 

گیرد و اجرای آن ها به طور دوره ای مورد ارزیابی قرار گیرد.
Á  ،اگر وضع به همین منــوال ادامه پیدا کند

سرنوشت زاینده رود چه خواهد شد؟
موضوع مدیریت مصرف در این زمینه از اهمیت بســیار 
زیادی برخوردار اســت به شرطی که واقعا مصارف کنترل و 
توسعه ها محدود شود، کشاورزی هم به سامان برسد که نوع 
مصــارف آن در حد معقول تر و بهینه باشــد، در کنار اجرای 
پروژه های انتقال آب، به نظر می رســد که در چند سال آینده 

جریان دائمی زاینده رود محقق خواهد شد.
 این امید وجود دارد که اگر مســئولان به طور جدی اراده 
کنند، رودخانه دائمی زاینــده رود به اصفهان بازگردد، اما این 
اتفاق نیازمند تکمیل پروژه هــای انتقال آب در کنار مقابله با 
برداشت های بی رویه در بالادست، همچنین اصلاح شبکه ها 
و الگوی کشت در پایین دست است و اگر این سه عامل با هم 
اتفاق بیفتد، شاهد زاینده رود دائمی فکر می کنم در سه، چهار 

سال آینده خواهیم بود.

مدیرعامل شرکت آبفای استان اصفهان از نوسازی شبکه 
داخلی توزیع آب روستای اسلام آباد بخش پیشکوه فریدون شهر 
در قالب طرح ملی جهاد آبرسانی خبرداد. به گزارش اصفهان 

امروز، حسین اکبریان اظهار کرد: شبکه 
داخلی توزیع آب روستای اسلام آباد بخش 
پیشکوه فریدون شهر با اجرای چهار هزار 
متر لوله گذاری و نصب ۱۰۶ فقره انشعاب 
آب، در قالب طرح ملی جهاد آبرسانی به 
روستاها نوسازی شد. او قدمت این شبکه 
را بیش از ۳۰ سال عنوان کرد و گفت: 
و  محوری  عدالت  خدمت رسانی،  جهاد 
پایدار  و  سالم  آب  رساندن  برای  تلاش 
به مردم روستاهای استان یکی از اهداف 
مهم شرکت آبفا است. مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب استان اصفهان خاطرنشان 
کرد: اکنون لوله گذاری و نصب انشعابات 
کنتورها  استانداردسازی  و  شده  تکمیل 
یعنی جابجایی کنتورهای سالم و نصب 

حوضچه های جدید در مراحل پایانی کار است و انتظار می رود 
تا هفته آینده این پروژه تکمیل و شبکه قدیمی از مدار خارج 
شود. او افزود: با توجه به فرسودگی مخزن هوایی موجود، احداث 

مخزن زمینی بتنی ۲۰۰ مترمکعبی نیز در برنامه های اجرایی در 
قالب طرح جهاد آبرسانی خواهد بود. اکبریان اضافه کرد: در قالب 
طرح جهاد آبرسانی و با همت مجریان طرح در شهرستان های 

نائین، سمیرم و فریدون شهر شبکه توزیع آب ۲۲ روستا با مجموع 
حدود ۶۰ کیلومتر لوله گذاری و نصب و استانداردسازی انشعابات 

تا پایان سال ۱۴۰۳ نوسازی و اصلاح خواهد شد. 

هیـات مدیره شـرکت نفت سـپاهان روز چهارشـنبه ۸ 
آذر مـاه از پالایشـگاه بازدیـد کردند.

بـه گـزارش روابـط عمومی شـرکت نفت سـپاهان در 
ایـن بازدیـد مهنـدس امیـن دهقـان  مدیرعامل  شـرکت 
نفـت سـپاهان و هیـات همـراه، ضمـن بازدیـد از بخـش 

هـای مختلف پالایشـگاه و بررسـی پروژه های در دسـت 
اجـرا ، در جریان آخرین وضعیت پیشـرفت عملیاتی پروژه 

ها قـرار گرفتند.
لازم به ذکر اسـت جلسـه هیـات مدیره شـرکت نفت 

سـپاهان این هفته در پالایشـگاه برگزار شـد.

نوسازی شبکه توزیع آب 
روستای اسلام آباد فریدونشهر 

نفت سپاهان از پالایشگاه
 اصفهان بازدید هیات مدیره

سه گام برای بازگشت زاینده رود
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ورزش
   منهای فوتبال   خبر کوتاه

پیام نیازمند در تیم منتخب 
هفته پنجم آسیا

گلر ملی پوش باشــگاه ســپاهان، با کسب نمره ای 
قابل قبول تنها بازیکن ایرانی حاضر در تیم منتخب هفته 
پنجم لیگ قهرمانان آسیا لقب گرفت. لیگ قهرمانان آسیا 
در حالی به هفته پایانی خود نزدیک می شــود که تقریبا 
تکلیف نیمی از تیم های صعودکننده مشخص شده و چند 
تیم سرشناس دیگر ازجمله سپاهان و پرسپولیس ایران 
چشم به هفته آخر برای صعود از گروه خود دوخته اند. در 
همین راستا، پس از اتمام هفته پنجم لیگ قهرمانان آسیا، 
سایت آماری سوفا اسکور، اقدام به انتخاب تیم منتخب 
این هفته از مســابقات کرد و پنــج بازیکن از تیم های 
غرب و ۶ بازیکن از تیم های شــرق آســیا را در ترکیب 
خود قرارداد. پیام نیازمند، سنگربان شماره یک سپاهان 
به واسطه درخشش در جدال با نیرو هوایی عراق با کسب 
نمره بســیار خوب ۸/۹ به عنوان تنها بازیکن ایرانی در 
تیم منتخب هفته قرار گرفت. نیازمند در جدال با حریف 
عراقی، نمایش بســیار خوبی به خصوص در نیمه دوم از 
خود به جا گذاشت و با مقاومتی که از خود برابر شوت ها و 
سانترهای از جناحین انجام داد، دومین کلین شیت پیاپی 
آسیایی خود را به ثبت رساند تا این گونه در تیم منتخب 
به عنــوان تنها نماینده ایران جا بگیرد. بوعلام خوخی از 
السد قطر، عبدالرزاق حمدا... از الاتحاد عربستان، میشل 
اولونگا از الدحیل قطر و دراگان چران از پاختاکور ازبکستان 
دیگر نماینده های غرب آسیا در تیم منتخب هفته پنجم 

لیگ قهرمانان آسیا هستند.

مشکل میزبانی سپاهان حل 
می شود

دبیرکل فدراســیون فوتبال بابیان این که سپاهان با 
صعود به مرحله بعد می تواند از میزبانی خود استفاده کند،  
گفت: دربی پیش رو بدون سیستم VAR برگزار خواهد 
شد. هدایت ممبینی درباره مشکل ورزشگاه نقش جهان 
گفت: مسئولان باشگاه سپاهان پیگیر این موضوع هستند. 
ســپاهان با صعود به مرحله بعد می تواند از میزبانی خود 
اســتفاده کند. او در پاســخ به پرسشی مبنی بر این که 
روند پرونده استقلال و شکایت ذوب آهن از این باشگاه 
در کمیته  انضباطی چگونه اســت؟ گفت: ارکان قضایی 
مستقل هستند و مســائل انضباطی را بررسی می کنند، 
اگر رای صادر شــود ابلاغ خواهد شــد و اجازه بدهید ما 
به این مســائل ورود نکنیم. او در پاسخ به این پرسش 
که آیا VAR در ورزشــگاه آزادی ماندگار می شــود یا 
خیر؟ گفت: فدراسیون پیگیری های خوبی برای سیستم 
VAR دارد و امیدوارم مشــکلات در این زمینه برطرف 
شوند. داربی با VAR برگزار نمی شود. شرایط VAR این 
طور نیست که با دوربین و دستگاه اتفاق بیافتد و وقتی که 
لیگی لایسنس VAR می گیرد باید توانایی اجرای تمام 
شرایط را داشته باشد. اگر ۱۰ دستگاه VAR داشته باشیم 
و لیگ ما لایسنس نگیرد نمی توانیم از این سیستم استفاده 
کنیم. دبیرکل فدراسیون فوتبال درباره حضور داوران پشت 
دروازه در دربی اظهار کرد: این پیشنهاد افشاریان بود که 

فعلا در حد پیشنهاد کمیته داوران است.

شکایت هیئت فوتبال اصفهان 
از نکونام

مدیر روابط عمومی هیئت فوتبال اصفهان از شکایت 
این هیئت از جواد نکونام سرمربی تیم استقلال تهران در 
پی حواشی مسابقه اخیر استقلال و ذوب آهن اصفهان در 
ورزشگاه فولادشهر خبر داد. احمدرضا هادی دلیل شکایت 
را رفتار نامناســب نکونام در بازی شنبه گذشته تیم های 
اســتقلال و ذوب آهن اصفهان در ورزشگاه فولادشهر 
عنوان کرد و اظهارداشت: این مربی به غیراز درگیری با 
فیلمبردار صداوسیما با عوامل هیئت فوتبال نیز وارد تنش 
شد. وی ادامه داد: نکونام بازیکن اسبق و بزرگ تیم ملی 
بوده اســت که همه ما ملزم به حفظ احترام او هســتیم 
اما رفتار این مربی در مســابقه اخیر هیچ جای توجیهی 
ندارد. مدیر روابط عمومی هیئت فوتبال اصفهان اضافه 
کرد: بر همین اســاس و پیرو شکایت باشگاه استقلال 
از هیئت فوتبال اســتان و باشگاه ذوب آهن مستندات و 
گزارش کامل خود را آماده و به کمیته انضباطی فدراسیون 
فوتبال ارسال کرده ایم. هادی تصریح کرد: آن شب شاهد 
بیان الفاظ رکیک از ســوی سرمربی استقلال بودیم که 
به هیچ وجه در شان نکونام نبود و رسیدگی کمیته انضباطی 

فدراسیون فوتبال را خواستاریم.

پیام ساکت برای موفقیت حاج 
صفی در یونان

مدیرعامل باشــگاه سپاهان با انتشار پیامی موفقیت 
احسان حاج صفی در لیگ یونان را تبریک گفت. متن پیام 
محمدرضا ساکت به این شرح است:»جناب آقای احسان 
حاج صفی کاپیتان محترم تیم ملی فوتبال ایران، بدینوسیله 
انتخاب شایسته جنابعالی به عنوان بهترین دفاع چپ سال 
۲۰۲۳ یونــان را تبریک عــرض می نمایم. اینجانب به 
نمایندگی از خانواده باشگاه فولاد مبارکه سپاهان برای 
شــما که از اعضای پرافتخار این خانواده هستید، آرزوی 
سلامتی و موفقیت های روزافزون دارم.«احسان حاج صفی 
یکی از بازیکنان پرورش یافته در آکادمی سپاهان است 
که از شــهر کاشان توانســته خودش را به آکادمی این 
باشگاه برساند. احسان طی سال های گذشته چندین مرتبه 
در ســپاهان رفت وبرگشت داشته و آخرین حضورش به 
لیگ بیستم بازمی گردد که در نیمه دوم فصل به اردوی 
طلایی پوشان اصفهانی اضافه شد و در مسیر کسب عنوان 

نایب قهرمانی با ۶۵ امتیاز اثرگذاری اش غیرقابل انکار بود.

گیتی پسند در تعقیب 
صدرنشین لیگ برتر 

تیم والیبال گیتی پسند اصفهان در هشتمین دیدار خود در 
لیگ برتر والیبال ایران از سد تیم شهداب یزد گذشت و با 
کسب هفتمین پیروزی در این دوره از رقابت ها، جایگاه دومی 
خود مستحکم تر کرد. تیم والیبال گیتی پسند در چارچوب 
هفته هشتم لیگ برتر والیبال مردان ایران، در مهم ترین و 
سرنوشت سازترین دیدار هفته در ورزشگاه شهدای مخابرات 
اصفهان، مقابل تیم شــهداب یزد به پیروزی سه بر یک 
رسید. تیم والیبال گیتی پسند با این پیروزی جایگاه خود را 
در رتبه دوم جدول رده بندی لیگ برتر والیبال مردان کشور 
مســتحکم تر کرد. آن ها در یک دیدار پایاپای و نزدیک در 
دست اول با نتیجه ۲۵ بر ۲۱ و در دست های سوم و چهارم با 
نتایج مشابه ۲۵ بر ۲۳ حریف یزدی خود را با شکست بدرقه 
کردند. تیم شهداب یزد که در این دیدار از حضور بازیکنان 
ارزشمند خود، شامل مهدی مهدوی، رادوسلاو پاراپانوف، 
محمد ولی زاده، مسعود غلامی، سینا نیک پور، میثم صالحی 
و محمدرضا حضرت پور بهره می برد تنها توانست در دست 
دوم و با نتیجه ۲۵ بر ۱۹ گیتی پســند را با شکســت و به 
رختکن بفرســتد و در این دســت یاران شهداب یزد روی 
تور مانع گیتی پســندی ها شدند ولی نتوانستند این روند را 
در ۲ دست پایانی ادامه دهند. تیم والیبال گیتی پسند که تا 
این جای این فصل عملکردی رویایی داشته است در این 
دیدار به دنبال حفظ جایــگاه دوم خود در جدول رده بندی 
بود و نیم نگاهی نیز به صدرنشینی داشت و ازاین رو از همان 
ابتدای بازی جنگنده و طوفانی بازی را آغاز کرد و هواداران 
پرشور این تیم نیز با تشویق های بی امان خود کمک زیادی 
به تیم محبوبشان به ویژه در زمان ارسال سرویس های تیم 
مقابل کردند و رفته رفته گیتی پسند توانست چند امتیاز جلوتر 
قرار بگیرد. شاگردان سعید عقیلی در تیم گیتی پسند در این 
دیدار هومن باقری، مرصاد آقاجانی، سعید آقاجانی، علی زارع، 
رمضان صحبتی، آرمین رنجبر و مهران توانا بودند که همگی 
عملکرد خوبی به ویژه در ۲ دست پایانی داشتند. شاگردان 
محمدرضا تندروان در تیم شهداب یزد نیز که به دنبال گرفتن 
جایگاه دومی از گیتی پسند بودند، هرچند بازی خوبی را به 
نمایش گذاشتند ولی به نظر می رسید تشویق های هواداران 
تیم اصفهانی بر تمرکز آن ها تاثیر منفی گذاشته است. تیم 
والیبال گیتی پسند با این پیروزی، ۲۰ امتیازی شد و جایگاه 
دوم خود در جدول رده بندی را مســتحکم تر و این تیم هم 
اکنون تنها با یک امتیاز کمتر و با معدل ۱/۰۸۵ در تعقیب 

تیم رده نخست فولاد سیرجان است.

سهراب مرادی در کادرفنی تیم 
ملی وزنه برداری

ســرمربی تیم ملی وزنه برداری از اضافه شدن سهراب 
مــرادی به کادر فنی تیم ملی خبر داد. نواب نصیرشــلال 
در مورد اضافه شــدن سهراب مرادی به کادرفنی تیم ملی 
وزنه برداری ایران بیان کرد: سهراب مرادی قهرمان بزرگی 
است و براساس سابقه، تجربه و خیلی موارد دیگر به کادرفنی 
تیم ملی اضافه شد. نصیرشلال در پاسخ به این پرسش که 
سهراب مرادی در زمان ورزشکاری، فردی کم حرف و بیشتر 
سرگرم تمرینات خود بود و اکنون به عنوان مربی می تواند با 
ورزشکاران ارتباط بگیرد؟ تاکید کرد: زمانی که ورزشکار بود 
به واسطه اینکه شاید سن او بیشتر بود، همیشه نگاه بچه ها 
به او به عنوان یک بزرگ تر و یک قهرمان بود. حضورش در 
کنار تیم مثل یک راهنما و باعث قوت قلب بود. الان هم 
در سمت جدید، به همین شکل است. به واسطه قهرمانی و 
تجربه زیادی که دارد به لحاظ فنی و روحی و روانی خیلی 
به بچه ها کمک می کند. واقعیت این است حضورش در این 
چند روز خیلی خوب بوده است و امیدوارم ازاین پس در این 
ســمتی که دارد در کنار بچه ها مثمر ثمر باشد. او در مورد 
اینکه با توجه به حضور دو قهرمان المپیک در کادر فنی تیم 
ملی، انتظــار زیادی برای رقم خوردن اتفاقات خاص وجود 
دارد، تصریح کرد: ما باید بپذیریم چه داشــته ای داریم و در 
چه شرایطی هستیم. به هرحال طبیعی است که انتظارات 
بالا باشــد. در این مدت که در خدمت تیم ملی بودیم همه 
تلاش خود را کردیم و از پایه کار را شــروع کردیم. هر چه 
جلوتر می رویم با رعایتشان قهرمانان، داریم تغییر و تحولاتی 
ایجاد می کنیم و به ســمتی می رویم که از نفرات کم سن 
و ســال استفاده کنیم. ما باید استعدادهایی را کشف کنیم. 
فکر نمی کنم حتی یک وزنه بردار در ایران باشد که معتقد 
باشد می توانسته در اردو خودی نشان دهد و مدال بین المللی 
بگیرد اما دعوتش نکرده باشــیم. حتی در اردوی جدید هم 
چنــد نفر جوان آوردیم. او ادامه داد: ما تا بازی های المپیک 
سه مسابقه در پیش داریم و به دلیل گرفتن سهمیه المپیک 
خیلی نمی توانیم از نفرات جدید استفاده کنیم، چون اجبار 
داریم برخی وزنه برداران که شانس کسب سهمیه المپیک 
دارند را اعزام کنیم. سعی بر این است در کنار باتجربه ها و 
عنوان دارها، کم کم نفرات کم تجربه تر را بیاوریم که به آن ها 
فرصت داده شود تا از تجربیات بزرگ ترها استفاده کنند. این 
پروسه باید در مسیر قهرمانی طی شود. من درگذشته هم 
گفتم که ما نیاز به زمان داریم تا ورزشکار پخته شود و برخی 
تجربه ها را به دست آورد. سرمربی تیم ملی در پاسخ به این 
پرسش که سهراب مرادی از کدام مسابقه در پشت صحنه 
تیم ملــی را همراهی می کند؟ تصریح کرد: او از الان جزو 
کادر فنی است اما در قطر کاپ حضور ندارد، چون ماه های 
گذشته اسامی نفرات اعلام شــد. در قهرمانی آسیا ۲۰۲۴ 
ازبکستان به عنوان مربی حضور دارد. نصیرشلال در مورد 
اینکه ســه دستیار دارد، اما شاید تنها یک سهمیه مربی به 
او داده شود و چگونه قرار است دستیار خود را برای المپیک 
پاریس انتخاب کند، گفت: یکی از مشــکلاتی است که از 
روز اول مطرح کردم. آقای انوشیروانی هم شرایط ما درک 
می کند و قول هایی داده اســت مبنی بر اینکه کادرفنی را 
کامل داشته باشیم. البته نیازمند کمک کمیته ملی المپیک 
هســتیم، چون مربیانی بیش از یک سال دارند برای تیم و 

ورزشکاران زحمت می کشند.

شرایط برای خط دفاع سپاهان به گونه ای 
پیش رفته که ســیاوش یزدانی به یکی 
از بازیکنان کلیدی مورایس تبدیل شــده 
است. یزدانی طی این فصل با مصدومیت 
از ناحیه کمر و سپس همسترینگ مواجه 
شده و به همین دلیل فقط در چند مسابقه 
از ابتدا در ترکیب اصلی حاضر بوده، اما حالا باید طی روزهای 
باقی مانده تــا دیدار برابر الاتحاد بدنش را آماده مســابقه 
حساس برابر زردپوشان عربستانی برای برپایی جشن صعود 
از گروه کند. یزدانی در بازی سپاهان که مقابل پرسپولیس 
در ورزشگاه نقش جهان برگزار شد تا کنار خط هم برای ورود 
به زمین آمد اما وقتی سوت پایان بازی به صدا درآمد شانس 
حضور در زمین را پیدا کرد. او بلافاصله به ســمت هادی 
محمدی و محمد دانشــگر دو مدافع میانی تیم رفت و به 
آن ها بابت بسته نگه داشتن دروازه تیم تبریک گفت. یزدانی 
از دیدار برابر نفت آبادان به ترکیب اصلی سپاهان رسید اما 
وقتی در مصاف با نساجی هم بار دیگر در جمع ۱۱ بازیکن 

اصلی تیم دیده شــد، در دقیقه ۳۷ دچار مصدومیت شد تا 
بار دیگر قلب خط دفاعی ســپاهان دستخوش تغییر شود. 
پس از اشتباهات نیلسون مقابل ملوان بندرانزلی سرانجام 
این بازیکن از فهرســت تیم به طورکلی کنار رفت تا حالا 
هادی محمدی، محمد دانشگر و سیاوش یزدانی ۳ مدافع 
تخصصی طلایی پوشان تا پیش از نیم فصل باشند. جدایی 
نیلسون شانس سیاوش را برای حضور در ترکیب سپاهان 
بیشتر از گذشته می کند، اما پس از هجمه ای که علیه مدافع 
برزیلی ایجاد شــد و درنهایت به جدایــی او منجر گردید، 
مســئولیت یزدانی در هفته های آتی سخت تر و پرچالش تر 
خواهد شد. اما سیاوش یزدانی در نقل و انتقالات زمستانی 
فصل گذشته، به شکل عجیب و جنجالی از استقلال جدا 
شد. این بازیکن که مورد غضب ریکاردو ساپینتو قرارگرفته 
بود، قراردادش به صورت یک طرفه فسخ شد تا بدین ترتیب 
از جمع آبی ها جدا و راهی سپاهان شود. یزدانی که تا آخرین 
ســاعات بازار نقل و انتقالات علاقه ای به جدایی نداشت، 
از اســتقلال کنار گذاشته شد و مدیران باشگاه قرارداد او را 

فســخ کردند تا بازیکن جدیدی به خدمت بگیرند که حتی 
این اتفاق نیز رخ نداد و جای خالی ســیاوش تا پایان فصل 
پر نشد. اما داستان پیوستن یزدانی به سپاهان از همان هفته 
دوم لیگ فصل گذشــته و مصاف استقلال و سپاهان رقم 
خورد. دیداری که در پایان با برتری ۲ بر یک طلایی پوشان 
تمام شد. مسابقه ای که چند ثانیه مانده به پایان تحت تاثیر 
خطای ســیاوش در محوطه جریمه استقلال روی شهریار 
مغانلو قرار گرفت و در ادامه مدافع ســابق استقلال با اتهام 
خیانت به تیم از اردوی آبی پوشــان کنار گذاشته شد تا به 
سپاهان بپیوندد. چند هفته پس ازاین مسابقه بار دیگر یزدانی 
در ترکیب اصلی تیم زردپوش اصفهانی اشتباه مشابهی را 
تکرار کرد. یزدانی دربازی با پرســپولیس در تلاش برای 
ممانعــت از ادامه حرکت محمد عمــری پدیده این فصل 
پرسپولیسی ها در محوطه جریمه خودی بود که این برخورد 
در ابتدا از سوی بیژن حیدری قاضی وسط مسابقه، تمارض 
تشــخیص داده شــد ولی در ادامه محمدرضا منصوری از 
حیدری خواست تا پنالتی اعلام کند. این تصمیم در ابتدا با 

اعتراض شدید سپاهانی ها مواجه شد، ولی در ادامه رفته رفته 
با این تصمیم کنار آمدند و پس از کارت زردی که به یزدانی 
نشان داده شــد، گولسیانی مدافع میانی پرسپولیس دروازه 
تیم ســابقش را با ضربه ای برخلاف جهت حرکت نیازمند 
باز کرد. اما این پایان شیرین کاری های سیاوش نبود چراکه 
او کمر همت بســته بود تا یک تنه تیمش را نابود کند. او 
در دقیقه ۹۹ مسابقه که وقت های اضافه نخست محسوب 
می شد با تکلی از پشت سعی کرد تا توپ جلوی پای مهاجم 
برزیلی پرســپولیس را دور کرده و یک موقعیت آشکار گل 
را از حریف بگیرد اما محاســبات این بازیکن اشتباه از آب 
درآمد و یک پنالتی به مهمان تقدیم کرد. همچنین کارت 
زرد دوم را هم به جان خرید تا تیمش را در حســاس ترین 
زمان بازی ده نفره کند. اتفاقی که عملا موجب فروپاشــی 
ســپاهان شد و خنجر ســیاوش بدجور در قلب زردپوشان 
اصفهانی فرورفت. ایــن در حالی بود که قلب خط دفاعی 
سپاهان با حضور زوجی استقلالی یعنی دانشگر و یزدانی به 
صخره ای نفوذناپذیر تبدیل شد. از این زمان به بعد یزدانی 
دیگر فرصت چندانی برای بازی به دســت نیاورد و همواره 
دیگر مدافعان به او ترجیح داده می شــدند. در فصل جاری 
هم با جذب هادی محمدی عملا جا برای سیوش تنگ تر 
شد اما جدایی نیلسون جونیور فرصت به وجود آورد تا یزدانی 
همچنان امیدوار به بازی باشد. البته یک مصدومیت بدموقع 
تا حدودی شــرایط را برای مدافع جنجالی سپاهان دشوار 
کرد اما به نظر می رسد دوباره ورق به سود یزدانی برگشته 
و او فرصتی برای خروج از ســایه پیداکرده است. فرصتی 
که اگر یزدانی قدر آن را بداند حتی می تواند تضمینی برای 
تثبیت جایگاهش باشــد. جایگاهی که می توانست خیلی 
زودتر به دست آمده و این همه طول نکشد اما شیطنت های 
گاه وبیگاهش این اجازه را نداد. شــیطنت هایی که در قالب 
بازی اش هم دردسرســاز شده و زمان جبران آن فرارسیده 

است.

مدافع جنجالی سپاهان در رادار مورایس برای پوشش قلب خط دفاعی

سیاوش از سایه بیرون می آید

سرمربی سپاهان از زمان حضورش در فوتبال باشگاهی 
پیروز  همواره  و  نخورده  شکست  تهران  در  هیچ گاه  ایران 
بوده است. ژوزه مورایس دومین فصل حضورش در فوتبال 
باشگاهی ایران را می گذراند و همواره سپاهانِ تحت هدایت او، 
نمایش های تهاجمی را از خود به جای گذاشته و نگاهی به 
کارنامه این سرمربی پرتغالی نشان می دهد که او توانسته تیمی 
مدعی را در اصفهان بسازد. طلایی پوشان در فصل جاری هم 
در لیگ برتر و هم در لیگ قهرمانان آسیا عملکرد درخشانی را 
از خود به جای گذاشته  اند و توانسته اند در مسابقات داخلی جزو 
تیم های مدعی باشند و در لیگ قهرمانان آسیا هم در آستانه 
صعود از مرحله گروهی هستند. مورایس برابر تیم های مدعی 
در فوتبال ایران کارنامه درخشانی را از خود به جای گذاشته و 
توانسته هم مقابل استقلال و هم پرسپولیس به پیروزی برسد. 
او در ۳ رویارویی اش با آبی پوشان پایتخت، ۳ بار برنده شده و 
رکوردی ۱۰۰ درصدی دارد و درنبرد با پرسپولیس هم ۲ برد، 
یک تساوی و یک شکست در کارنامه ژوزه مورایس دیده 
می شود که کارنامه قابل قبول و موفقی محسوب می شود. در 
کنار موفقیت چشمگیر سرمربی پرتغالی برابر سرخابی های 
پایتخت، عملکرد درخشان او در مسابقاتی که در تهران و به ویژه 

ورزشگاه آزادی انجام شده، جالب توجه است. ژوزه مورایس در 
نخستین تجربه رسمی حضورش روی نیمکت طلایی پوشان، 
فصل گذشته در هفته نخست لیگ برتر روی نیمکت سپاهان 
در جدال با استقلال حضور پیدا کرد. او توانست بردی ۲گله 
را برابر آبی پوشان پایتخت به دست آورد و در ادامه توانست 

به طوری که  کند؛  تکمیل  را  تهران  در  خود  درخشان  فصل 
مورایس در هفته هفتم لیگ برتر، توانست هوادار را در تهران 
شکست بدهد و بعدازآن، در هفته بیست وسوم لیگ برتر و دور 
برگشت مسابقات لیگ بیست ودوم، طلایی پوشان در ورزشگاه 
آزادی تهران برابر پرسپولیس به پیروزی رسیدند تا رکورد ۱۰۰ 

درصد پیروزی در دیدارهایی که در تهران برگزارشده در کارنامه 
نخستین  در  اصفهانی  برسد. طلایی پوشان  به ثبت  مورایس 
مسابقه شان در فصل جدید رقابت های باشگاهی که در تهران به 
میدان رفتند، در هفته چهارم لیگ برتر برابر پیکان قرار گرفتند 
و توانستند بردی ۳ بر یک را به دست آورند. درحالی که هر ۲ 
مسابقه سپاهان برابر سرخابی های پایتخت در نیم فصل نخست 
در اصفهان برگزارشده اما آن ها به واسطه محرومیت از میزبانی در 
دیدارهای خانگی در لیگ قهرمانان آسیا، ۲ مسابقه اخیرشان را 
در تهران و ورزشگاه آزادی برگزار کرده اند. سپاهانی ها در جدال 
با اولمالیق، شبی رویایی را پشت سر گذاشتند و با نتیجه ۹ بر 
صفر در هفته چهارم لیگ قهرمانان آسیا به پیروزی رسیدند و در 
هفته پنجم این رقابت ها هم شاگردان ژوزه مورایس با یک گل 
در ورزشگاه آزادی تهران مقابل نیروی هوایی عراق پیروز شدند 
تا ۴ برد در ۴ مسابقه ای که مورایس در ورزشگاه آزادی سپاهان 
را هدایت کرده، در کارنامه این سرمربی پرتغالی به ثبت برسد. 
همچنین با توجه به پیروزی های به دست آمده مقابل پیکان و 
هوادار در تهران، او در هر ۶ مسابقه ای که در پایتخت در قامت 
سرمربی روی نیمکت سپاهان حضورداشته توانسته پیروز شود و 

رکوردی جالب توجه را به نام خود ثبت کرده است.

ژوزه مورایس و بهشتی به نام آزادی

به نظر می رسد فرشــاد احمدزاده در حال گذراندن یکی 
از بهترین دوران های خود در تیم ســپاهان است و در آستانه 
شکســتن رکورد شمار گل هایش در پرســپولیس قرار دارد. 
برانکو ایوانکوویچ در دوره ســرمربیگری اش در پرسپولیس 
به چند مهره اعتماد کرد که بعد از گذشــت مدت کوتاهی، 
این بازیکنان به ستاره های تیم برانکو تبدیل شدند. یکی از 
آن ها فرشاد احمدزاده بود؛ احمدزاده البته پیش از آنکه برانکو 
سرمربی سرخ ها شود، بازیکن پرسپولیس بود و کشف یحیی 
گل محمدی محسوب می شــود اما بعد از گذراندن خدمت 
سربازی او در تراکتور، او با چراغ سبز برانکو به جمع سرخ ها 
بازگشت و دوران درخشــانی را زیرنظر سرمربی کروات در 
پرسپولیس گذراند. احمدزاده در تصمیمی غیرمنتظره راهی 
فوتبال لهستان شد اما نتوانست روزگار خوبی را در شلاسک 
وروتســواف بگذراند و به پرسپولیس بازگشــت اما روزگار 
پرنوسان احمدزاده در فوتبال لهستان، روی عملکرد فنی او 

تاثیرگذار بود و همین مسئله باعث شد تا در بازگشت دوباره اش 
به پرسپولیس، تنها نیم فصل میهمان سرخ ها باشد و بعد از 
با نظر مثبت جواد نکونام به فولاد خوزســتان پیوست. بعد از 
درخشش فولاد، احمدزاده برای یک ماموریت تازه به اصفهان 
سفر کرد و قرارداد ۳ساله ای را با طلایی پوشان به امضا رساند 
که در فصل جاری، ســتاره سپاهانی ها حال گذراندن آخرین 
فصل قرارداد خود اســت. هافبک هجومی طلایی پوشان در 
اولین فصل حضورش در سپاهان زیرنظر محرم نویدکیا ۳ گل 
برای سپاهان زد و ۲ گل هم ساخت. در ادامه روند رو به رشد 
او در فوتبال ایران و در مســیر بازگشــت به فرم ایده آلی که 
در پرسپولیس در دوره سرمربیگری برانکو ایوانکوویچ داشت، 
احمدزاده زیرنظر ژوزه مورایس روزگار درخشانی را در سپاهان 
می گذراند؛ به طوری که او فصل گذشته ۴ بار برای سپاهانی ها 
گل زد و پنج پاس گل هم در کارنامه اش به چشم می آید که 

این درخشش در فصل جاری هم ادامه دارد.

محمد دانشگر و ســیاوش یزدانی دو شوالیه زردپوش 
برای نجات سپاهان و رســاندن این تیم به مرحله حذفی 

خواهند بود. 
ســپاهان با ۲ پیــروزی خانگی در ورزشــگاه آزادی و 
گرفتن ۶ امتیاز، شانســش برای صعــود از مرحله گروهی 
لیگ قهرمانان را به بالاترین حد خود رســاند. آن ها حالا 
و در هفته پایانی باید راهی عربســتان شده و برابر الاتحاد 
قرار بگیرند؛ تیمی که برنده بازی برگزارنشده با سپاهان شد 
و شــاگردان مورایس می خواهند با یک انتقام شیرین یک 
صعود شیرین تر را جشن بگیرند. مورایس اما با کمبود مهره 
در قلب خط دفاع روبروست و این یعنی چاره ای برای مرد 
پرتغالی جز استفاده از زوج محمد دانشگر و سیاوش یزدانی 
برای حضور در مهم ترین قســمت زمین وجود ندارد. دیگر 
خبری از نیلسون جونیور نیست و قرارداد این مدافع برزیلی 
نه چندان باکیفیت یکــی، دو هفته قبل به صورت دوطرفه 

فسخ شد. هادی محمدی هم به دلیل اخراج در بازی برابر 
نیروی هوایی، از حضور برابر همگروه عربســتانی محروم 
است. زوج دانشــگر و یزدانی روزگار خوبی را در استقلالی 
که بدون شکست قهرمان لیگ برتر شد، داشتند. آن ها در 
کنار مرادمند، مثلث خط دفاع ۳ نفره تیم مجیدی بودند که 
البته با سرباز شدن یزدانی و مرادمند از بین رفت. در سپاهان، 
امــا کمتر فرصتی پیش آمد تا یزدانی و دانشــگر کنار هم 
بازی کنند. در بازی با استقلال خوزستان، دانشگر جایی در 
ترکیب اصلی نداشت و بین دونیمه وارد زمین شد تا جانشین 
هادی محمدی شود. در نیمه دوم آن بازی، یزدانی و دانشگر 
کنار هم قرار گرفتند و البته دروازه سپاهان هم باز شد. زوج 
یزدانی و دانشگر، ۳۶ دقیقه برابر نساجی و ۴۵ دقیقه روبروی 
استقلال خوزستان و درمجموع ۸۱ دقیقه دربازی های این 
فصل سپاهان در لیگ برتر، کنار هم بازی کرده اند و حالا در 

بازی مرگ وزندگی سپاهان، باید خودشان را نشان بدهند.

روزگار درخشان فرشاد
 احمدزاده با پیراهن طلایی

زوج دانشگر و یزدانی 
در بازی مرگ وزندگی

 

امیرحسین احتشامی
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وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

چت جی پی تی یک ساله شد
در ۳۰ نوامبـر سـال ۲۰۲۲ اتفاق بزرگ در صنعت فناوری 
رخ داد و شـرکت OPENAI از چت بـات هـوش مصنوعـی 
چـت جی پـی تی رونمایـی کرد. چـت جی پی تـی که تنها 
دو مـاه پـس از عرضه عمومـی به رکـورد ۱۰۰ میلیون کاربر 
فعال ماهانه )MAU( دسـت پیدا کرد حالا یک سـاله شـده 

است.
زمانـی که OPENAI سـال گذشـته در حال آماده سـازی 
اولیـن نسـخه عمومـی چـت جـی پـی تـی بـود، رهبـران 
شـرکت از آن به عنـوان یـک »پیش نمایـش تحقیقاتـی بی 
سـر و صـدا« یـاد کردنـد. در واقـع عرضـه ایـن چت بـات 
تحول برانگیـز به قـدری بی سـر و صـدا بوده اسـت که حتی 
برخـی از کارمنـدان OPENAI از راه انـدازی چـت جـی پـی 
تـی بی اطلاع بوده اند. سـم آلتمن، مدیرعامـل OPENAI در 
ایکـس نوشـت:  »یک سـال پیـش در چنین شـبی احتمالًا 
در دفتـر نشسـته بودیـم و پیـش از اولین راه انـدازی در صبح 
روز بعـد، در حـال انجـام آخرین کارهای مربـوط به چت جی 
پـی تـی بوده ایـم. عجـب سـالی بـود...« »گـرگ براکمن«، 
بنیانگـذار و عضـو هیئـت مدیـره OPENAI نیـز می گویـد:  

»تولـدت مبـارک چـت جی پـی تی!
یـک سـال پیـش چیـزی را منتشـر کردیـم کـه قصـد 
داشـتیم »پیش نمایـش تحقیقاتـی بی سـروصدایی« باشـد 
و انتظـار داشـتیم کـه لحظـه واقعـی هیجان مـا راه انـدازی 
GPT-۴ باشـد. از همه برای تلاش هایشـان متشـکرم!« از 
زمـان راه انـدازی چـت جـی پی تی در سـال گذشـته شـاهد 

گسـترده ای  به طـور  مصنوعـی  هـوش  گسـترش  و  رشـد 
بوده ایـم و از ایـن چت بـات به عنوان آیینه تمـام نمای هوش 
مصنوعی یاد شـده اسـت. به گفته شـرکت تجزیـه و تحلیل 
داده SIMILARwEB، بیـش از ۱۰۰ میلیـون کاربـر در عـرض 
دو مـاه پـس از راه انـدازی بـه چـت جـی پـی تی دسترسـی 
پیـدا کرده انـد. تحلیلگـران بانـک سـرمایه گذاری UBS نیز 
مـاه فوریـه نوشـتند کـه »نمی توانند رشـد سـریع تری برای 
یـک برنامه اینترنتـی مصرف کننده به یـاد بیاورند.« موفقیت 
غیرمنتظـره چـت جـی پی تی همچنیـن یک رقابـت بزرگ 

در بیـن غول هـای فناوری ماننـد گوگل، متا و آمـازون ایجاد 
کـرده اسـت و همچنیـن الهام بخـش چت بات هـای دیگری 

از جملـه BARD بوده اسـت.
بـا ایـن حـال، محبوبیـت چت جی پـی تی باعث شـد تا 
ایـن نگرانـی به وجـود بیایـد کـه این فنـاوری ممکن اسـت 
در آینـده جایگزین انسـان ها شـود. همچنیـن OPENAI به 
دلیـل تأثیـر بـر انتشـار اطلاعـات غلـط آنلاین، جمـع آوری 
غیرمجـاز داده هـا برای آمـوزش هوش مصنوعـی و تأثیرات 

زیسـت محیطی مـورد انتقاد قـرار گرفته اسـت.

طرح: حامد بذرافکن/ اصفهان امروز  الودگی هوا 

تاثیر افکار میرفندرسکی بر اندیشمندان غیرایرانی 

شیوه نامه پلاستیک های زیست
 تخریب پذیر نهایی شد 

نمی خواهیم برای خرید کاغذ انحصار ایجاد کنیم

رویـداد فصلـی »بـه سـاعت اصفهـان« ایـن بـار با 
نگاهـی بـه غـزه و افغانسـتان برگزار شـد و شـاعران در 

وصـف شـرایط ایـن دو کشـور شعرسـرایی کردند.
بـه گـزارش مهـر، رویـداد »بـه سـاعت اصفهـان« 
شـامگاه پنجشـنبه با اجرای محمد جواد شرافت و علاوه 
بـر موضوع آزاد بـا موضوع ویژه غزه و افغانسـتان برگزار 
شـد. یکـی از نقـاط قوت ایـن رویـداد علاوه بـر حضور 
شـاعران اصفهانـی حضـور و شـعرخوانی تعـداد قابـل 

توجهـی از شـاعران مطـرح کشـوری در اصفهـان بود.
در ایـن شـب شـعر کـه در پردیس هنری سـینمایی 
سـوره برگـزار شـد چهره های مطرح شـعر کشـور مانند 
علـی داوودی، مهـدی سـیار، علی محمـد مـؤدب زاده، 
محمدکاظـم کاظمـی، ناصـر فیـض، اسـماعیل امینی، 
حسـنا محمـدزاده و…حضور داشـتند و به شـعرخوانی 
پرداختنـد. ایـن شـب شـعر بـا خیـر مقـدم دکتـر احمد 
نـوری رئیس حـوزه هنری اسـتان اصفهان به شـاعران 
و آرزوی زنـده وجـاری بودن همیشـگی زاینـده رود آغاز 
شـد. محمد حسـین صفاری نخسـتین شـاعری بود که 
کار خـود را بـا یـک غـزل کوتاه آغـاز کرد. لیـلا مهذب 
یکـی از برگزیـدگان بخـش ویژه نفـر بعدی بـود که به 
شـعرخوانی پرداخـت و در ادامـه محمـد کاظـم کاظمی 
شـاعری از افغانسـتان بـه شـعرخوانی در خصـوص این 
کشـور پرداخت و از نگاه ویژه ای که به افغانسـتان در این 
شـب شعر شده است تشـکر کرد و اینکه شاعران ایرانی 
در خصـوص ایـن کشـور شـعر گفته انـد را مایـه افتخار 
دانسـت. در این شـب شـعر ناصر فیض، کمیل رضازاده، 
فرزانـه شـفیعی، میـلاد عرفـان پـور، فاطمـه شـفیعی، 
مرتضی حسـنی و… از شـاعرانی بودند که در خصوص 
غزه و فلسـطین به شـعرخوانی پرداختنـد. در مجموع در 
رویـداد فصلی شـعر به سـاعت اصفهان این بـار بیش از 
۳۰ شـاعر به شـعرخوانی بـا موضوعات آزاد و فلسـطین 
و افغانسـتان پرداختنـد. شـهادت حضـرت زهـرا و دهـه 
فاطمیـه و مادر نیز یکی از موضوعاتـی بود که در بخش 
آزاد شـاعران بـه آن توجه ویژه داشـتند. مهـدی نظارتی 
زاده برگزیده بخش سـپید، اطهره رضایی و بهار مراتیان 
برگزیدگان بخش آزاد بودند که در این شـب شـعر اشعار 
خـود را خواندنـد.  در ایـن برنامه شـاگردان واحد آموزش 
حـوزه هنـری اسـتان اصفهان نیز به سرپرسـتی اسـتاد 
دیهیـم نیا به اجرای قطعات موسـیقی پرداختند که مورد 

توجـه حضار قـرار گرفت.

تفاهم نامه اجرای پروژه فیبرنوری منازل و کسب و 
کارهای ۱۱ شــهر استان اصفهان، میان شهرداری ها و 
اپراتور ابلاغی سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
امضا شد. به گزارش وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، 
با حضور علی اصغر انصاری، معاون برنامه ریزی و نظارت 
راهبردی وزیر ارتباطات، مهران زینلیان، معاون هماهنگی 
امور عمرانی اســتانداری، جعفر مطلــب زاده، مدیر کل 
ارتباطات و فناوری اطلاعات استان اصفهان، شهرداران 
۱۱ شــهر و جمعی از مسئولان استان اصفهان، قرارداد 
شروع عملیات اجرایی پروژه فیبر نوری منازل و کسب 
و کارها در ۱۱ شــهر استان منعقد شد. انصاری معاون 
وزیر ارتباطات در این جلسه با بیان اینکه پروژه فیبرنوری 
منازل و کسب و کارها، اساس توسعه دیجیتال کشور به 
شــمار می رود، گفت: این پروژه از مهم ترین پروژه های 
زیرساختی و اولویت وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 

محسوب می شود.
مطلب زاده مدیــرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات 
استان اصفهان نیز تصریح کرد: پروژه FTTH در هفت 
شهر بهارستان، مبارکه، فولادشهر، مجلسی، خوانسار، 
گلپایگان و همچنین شهر داران در استان اصفهان شروع 
شــده و تا کنون بیش از ۲۱۶ هزار متر حفاری توســط 

اپراتورهای فناپ و آسیاتک داشته ایم.
در ادامه شهرداران شــهرهای شهرضا، فلاورجان، 
زیباشــهر، طالخونچه، حبیب آباد، حسن آباد کمشچه، 
جوزدان، رضوانشهر، اشترجان و ده سرخ تفاهمنامه شروع 
پروژه فیبرنوری منازل و کســب وکارها را با اپراتورهای 
ابلاغی سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی امضا 
کردند. اســتان اصفهان ۱۱۴ شهر با جمعیتی بیش از 
۴.۵ میلیون نفر دارد که ۸۸ درصد جمعیت کل اســتان 

را تشکیل می دهد.

»به ساعت اصفهان« 
با نگاهی به غزه و 

افغانستان

تفاهم نامه اجرای پروژه 
فیبرنوری در 11 شهر 

استان اصفهان امضا شد

معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و رییس انجمن آثار و 
مفاخر فرهنگی ایران گفت: اندیشه های میرفندرسکی نه تنها بر 
دانشمندان اسلامی بلکه بر اندیشمندان غیر ایرانی و غیراسلامی 
هم تأثیرگذار بوده است. به گزارش ایرنا، محمود شالویی در 
ابوالقاسم میرفندرسکی در  متاله  بزرگداشت حکیم  همایش 
اصفهان افزود: هانری کربن و رودلف اتُو از اندیشمندان مشهور 
غیرایرانی و غیراسلامی هستند که با وجود اینکه سال های 
اما  داشتند،  فاصله  فندرسکی  میر  زندگی  دوران  با  طولانی 
اندیشه های این حکیم بر آنها بسیار تاثیر گذاشته است. او ادامه 
داد: حکیم میرفندرسکی در زمینه های مختلف حکمت، هندسه، 
ریاضیات و شیمی مدارج والایی داشت و در عرفان نیز صاحبنظر 
بود و در این عرصه شاگردان زیادی پرورش داد. رییس انجمن 
آثار و مفاخر فرهنگی ایران گفت: حکیم میرفندرسکی دارای 
شخصیت علمی والایی است که باید بیش از پیش به همه 
بویژه نسل جوان معرفی شود. او با بیان اینکه حکمت ها با هم 
نوعی همزبانی درونی و فهم مشترک دارند که نوعی قاعده 
کلی است، ادامه داد: در نوشته های موجود برخی او را فیلسوفی 
برتر و برخی دیگر او را مردی قَلندر مانند ژولیدگان یاد کرده اند.  
شالویی خاطرنشان کرد: امروز جامعه جوان کشور این انتظار را 
دارد که اندیشه های حکیمان و بزرگان بصورت ساده تر و روان تر 
و به زبانی صمیمانه تر برای آنها بیان شود. او اضافه کرد: آشنایی 
با معارف این بزرگان با زبان آن روزگار که خاصه اهل معرفت 
بیان شده، برای نسل امروز خیلی سخت، ثقیل و سنگین است.  

رییس انجمن آثار و مفاخر فرهنگی ایران ابراز امیدواری کرد 
که از این فرصت برای معرفی بهتر آراء و اندیشه های حکیم 
میرفندرسکی به زبانی ساده تر استفاده شود و فاصله و گُسستی 
که امروز بین طبقات جامعه با جوانان در راستای رساندن اینگونه 
معارف ایجاد شده است، کاهش یابد. همایش بزرگداشت حکیم 
متأله ابوالقاسم میرفندرسکی با هماهنگی اعضای هیات علمی 
انجمن آثار و مفاخر فرهنگی استان و با حضور اندیشمندان 
علمی و فرهنگی حوزه و دانشگاه و بزرگان اندیشه و حکمت 
اسلامی در سالن اجتماعات اداره کل بهزیستی اصفهان برگزار 
شد. این همایش که با قرائت پیام های مراجع عالیقدر آیت 
الله حاج شیخ حسین مظاهری و آیت الله حاج شیخ عبدالله 
جوادی آملی در باره شخصیت حکیم میرفندرسکی همراه بود، با 
همکاری انجمن آثار و مفاخر فرهنگی استان، دانشگاه اصفهان، 
حوزه علمیه استان و خانه حکمت برگزار شد. میرزا ابوالقاسم 
میرفندرسکی، حکیم و دانشمند دوره صفوی است. این فیلسوف 
و حکیم، مقدمات علوم را در استرآباد گرگان فراگرفت و سپس 
برای تحصیل به قزوین و اصفهان آمد و نزد علامه چلبی بیک 
تبریزی که از شاگردان افضل الدین محمد ترکه اصفهانی بود، 
به تحصیل فلسفه و علوم دیگر پرداخت. او در اصفهان شفا 
را تدریس می کرد و کسانی مانند آقا حسین خوانساری، ملّا 
رجبعلی تبریزی و ملاصدرا از شاگردان او بودند. محمدباقر 
میرحسینی فندرسکی مشهور به میرفندرسکی حکیم و دانشمند 

دوره صفوی است. 

وزیـر فرهنگ و ارشـاد اسـلامی در پاسـخ بـه انتقادات 
ایرانـی  بـه خریـد کاغـذ  ناشـران  دربـاره ملـزم کـردن 
می گویـد: مـا نمی خواهیم انحصار ایجاد کنیـم و به همین 
دلیـل کاغـذ در واردات کالا جـزء کالاهـای اساسـی قـرار 

اسـت. گرفته 
محمدمهـدی اسـماعیلی کـه بـرای افتتـاح فـاز دوم 
کارخانـه کاغـذ و چـوب مازنـدران  و شـرکت در مراسـم 
»خودکفایـی در تولید کاغـذ مورد نیاز کتاب های درسـی« 
به این اسـتان سـفر کرده، در پاسـخ به سوال ایسـنا درباره 
انتقاداتـی کـه دربـاره خرید کاغـذ از کارخانـه ایرانی وجود 
دارد، گفـت: مـا ایـن انتقـاد دوسـتان را شـنیده ایم؛ اولا ما 
الـزام نداریـم کـه همـه بیاینـد از اینجـا )کارخانـه کاغـذ 
مارنـدران( کاغـذ بخرنـد نمی خواهیم انحصـار ایجاد کنیم 
و بـه همین دلیل در بحـث واردات، کاغذ را در گروه کالای 
یـک قرار دادیـم، کالایی که با ارز ۲۸ هـزار و ۵۰۰  تومان 
وارد می شـود. در واقع کاغذ در کنار کالاهای اساسـی قرار 
گرفته اسـت. تنهـا مورد خـارج از کالاهای اساسـی که در 
گـروه کالاهـای یـک قـرار دارد کاغذ اسـت، بـه این دلیل 
کـه ما گفتیـم برخی کارها نیـاز به کاغذهـای خاصی دارد 
کـه ما تولیـد نمی کنیم؛ مثـلا کاغذهای مورد نیـاز کودک 

و نوجـوان و کاغذهای گلاسـه.  
 او بـا بیـان این کـه بـه دنبـال تهیـه کاغـذ مـورد نیاز 
کشـور هسـتیم بـا اشـاره بـه انتقاداتی کـه دربـاره کیفیت 
مدیرمسـئول  آقـای  گفـت:  دارد،  وجـود  ایرانـی  کاغـذ 
روزنامـه ای آمـده بـه مـن می گویـد این کاغـذ ایرانـی در 
چـاپ پـاره می شـود، رول هـا یک جـوری اسـت. کارخانـه 
و ۱۰  مازنـدران  اسـتان  هفته نامه هـای  همـه  مازنـدران 
روزنامـه دیگـر را نشـان می دهـد کـه بـا ایـن کاغـذ دارد 
منتشـر می شـود. همیـن الان  منتشـر می شـود. یـا در 
انتقاداتـی می گوینـد، کاغـذ ایرانـی چهاررنـگ درنمی آید، 
کتاب هـا  دیده ایـد،  را  بچه هـا  درسـی  کتاب هـای  شـما 
رنگـی اسـت.  ۱۵۵ میلیـون  جلـد کتاب درسـی با همین 
کاغـذ منتشـر شـده اسـت. کتاب هـای درسـی چهاررنگ 

اسـت؛ چطور منتشـر شـده اسـت؟
 وزیـر ارشـاد در ادامه بیـان کرد: نمی خواهیم با کسـی 
بحـث کنیـم امـا الان ۱۵۵ میلیـون جلـد کتـاب درسـی 
منتشـر می شـود کـه صفر تـا صدش کاغـذ ایرانی اسـت. 
مـا )مجموعـه وزارت ارشـاد( نیـز داریـم هزارتـن کاغذ به 
ناشـران می دهیـم. آقای احمدونـد و رمضانـی و بچه های 
مـا ماهـی ۱۰۰۰ تـن کاغذ توزیع می کنند. سـال گذشـته 
در تـالار رودکی جشـنی گرفتیم و  اولین قـرآن چهاررنگ 
را بـا کاغـذ مازنـدران رونمایـی کردیـم که خیلی قشـنگ 
بـود. بـا  ایـن وجـود بر کیفیـت تأکیـد داریـم زیـرا داریم 
تسـهیلات می دهیـم. ان شـاءالله در بهمن مـاه بـه کارخانه 

کاغـذ شـیراز می رویم.
  او دربـاره ایجـاد »شـهرک صنایع خـلاق فرهنگی«، 
اظهـار کـرد: دوسـتان مـا بـه دنبـال راه اندازی »شـهرک 
صنایـع خـلاق فرهنگـی« بودنـد؛ یک فصل از سـندهای 
تحـول دولـت به اقتصـاد فرهنـگ اختصاص یافته اسـت. 
هفتـه گذشـته طـرح »دهکـده ]شـهرک[ صنایـع خلاق 
فرهنگـی« را در شـورای هنـر تصویـب کردیـم. دو زمین 
نامـزد ایجـاد این دهکده هسـتند؛ یک زمیـن ۱۵ هکتاری 
در قشـم کـه در کنـار دریا واقع شـده و جای خوبی اسـت 
و زمین دیگر در تهران اسـت. ان شـاءالله در چند روز آینده 

یکـی از ایـن دو زمیـن را انتخاب خواهیـم کرد.
 اسـماعیلی در ادامـه سـخنان خـود بـا بیـان این کـه 
تمایل دارد این شـهرک در قشـم راه اندازی شـود، گفت: به 
چنـد دلیـل مایلم ایـن اتفاق در قشـم بیفتد، یکـی این که 
می توانـد نقطـه کانونـی ]هـاب[ منطقه خلیج فارس شـود، 
دلیـل دیگـرم باتوجه بـه جایـگاه قشـم اسـت. مـا بایـد از 

حالـت انفعـال درآمـده و در حالـت تعامل قـرار بگیریم.
 او سـپس بـا اشـاره به این که بـه دنبال راه انـدازی چند 
نقطـه کانونی در کشـور هسـتند، توضیـح داد: در دوسـاله 
اخیـر دنبـال ایجـاد چنـد نقطـه کانونـی در نقـاط مختلف 

کشـور برای موضوعات مختلف فرهنگی هسـتیم؛ مثلًا در 
»قشـم« بـه دنبال ایجاد شـهرک صنایع خـلاق فرهنگی 
هسـتیم، بـا شـهرداری »مشـهد« کاری را شـروع کردیم 
دربـاره ایجـاد مجموعه رسـانه ای برای کشـورهای منطقه 
آسـیای میانـه، آسـیای مرکزی و افغانسـتان که بـه زودی 

خبرهایـش را اعـلام خواهیـم کرد. 
در »تبریـز« بـا همکاری بنیـاد آذربایجـان برنامه هایی 
را بـرای کشـورهای قفقـاز جنوبـی، قفقـاز شـمالی مثـلًا 
جمهوری هـای داغسـتان، چچـن، روسـیه و شـهر دربنـد 
داریـم. در خوزسـتان نیـز بـه ایـن هـم نحـو. چنـد نقطه 
اصلـی را در نظـر داریـم؛ مثـلًا در همیـن مازنـدران و در 
شهر »رامسـر«، جشـنواره منطقه ای سـینمای کشورهای 
حـوزه دریـای خـزر خواهیـم داشـت کـه بـه زودی برگزار 
خواهیـم کردیـم. آقای خزاعـی همه این کشـورها را رفته 

و کارهایـش انجام شـده اسـت.
  او خاطرنشـان کرد: مجموعه تحولاتی که رخ داده در 
حـوزه دیپلماسـی فرهنگ و هنـر تعریف می شـود که این 
موضوع مسـئله مهم ماسـت و ایـن طرح هـا، در این حوزه 
پیش برنـده هسـتند. موضوعـات مطرح شـده، پروژه هـای 
مهـم ما هسـتند که تاکنـون آن هـا را رسـانه ای نکرده ایم. 
ایـن دسـت فعالیت هـا کارهـای بـزرگ و بلنـد فکرکردن 

اولیـه ما هسـتند کـه یکی یکی دارنـد اجرایی می شـوند.
وزیـر ارشـاد در ادامـه سـخنان خـود، ایجـاد »خانـه 
جشـنواره« را از دیگـر طرح هایـی اعـلام کـرد کـه قـرار 

اسـت در منطقـه ۶ تهـران راه انـدازی شـود.
 بـه گفته او حدود یک سـال و نیم اسـت کـه به دنبال 
تملـک زمینـی هسـتند و تملـک آن در مراحـل آخـر قرار 
دارد. قـرار اسـت ایـن سـاختمان ۲۰ طبقـه و بـر اسـاس 

معمـاری ایرانی و اسـلامی باشـد.
وزیـر ارشـاد درباره این کـه این مکان آیـا صرفاً محلی 
بـرای جشـنواره ها خواهـد بـود و یا نمایشـگاه کتـاب هم 
شـاملش می شـود، گفـت: صرفـاً جشـنواره ها؛ نمایشـگاه 
کتـاب در مصلـی و در مسـاحتی نزدیـک بـه دو میلیـون 
مترمربـع اسـت کـه مسـاحت بی نظیـری اسـت و ایـن 
مسـاحت را در هیـچ جـا نمی توانیـم فراهـم کنیـم. البتـه 
این کـه نمایشـگاه در مصلـی برگـزار شـود یـا نـه بحـث 

اسـت. دیگری 
 اسـماعیلی همچنیـن در پاسـخ بـه سـؤالی دربـاره 
معافیـت مالیاتـی ناشـرانی کـه از معافیـت صددرصدی به 
۲۵ درصـد رسـیده و این کـه او نیـز در هیئـت دولـت بـه 
ایـن مسـئله انتقاداتـی داشـته، توضیـح داد: زمانـی که در 
هیئت دولت، لایحه مطرح شـد، پیشـنهاد اصلاح دادم که 
پیشـنهاد اصـلاح من تصویب شـد و نسـخه لایحـه برای 

اصـلاح رفته اسـت.
او دربـاره اصلاحیـه لایحـه نیز با بیـان این که معافیت 
مالیاتـی تقریبـاً به صـورت قبـل اسـت، گفت: اتفـاق مهم 
دیگـری افتاده اسـت؛ اینکـه عواید بخش فرهنـگ و هنر 
و مالیات هایـی کـه در ایـن حوزه اخذ می شـود، به صندوق 
هنـر واریـز می شـود. من بعـد بـا تصویـب لایحـه هرچـه 
مالیـات از اصحاب فرهنـگ و هنر گرفته می شـود، پولش 
از خزانـه به صـورت مسـتقیم به صنـدوق هنر مـی رود که 

ایـن موضـوع اتفاق مهمی بـرای هنرمندان اسـت.
او بـا بیـان این کـه هنـر در »صنـدوق هنـر« یـک نام 
اختصـاری اسـت و بـه معنـای عـام هنـر نیسـت، گفـت: 
»هــ« می شـود هنرمنـد، »نـون« می شـود نویسـندگان 
و »ر« می شـود روزنامه نـگاران. ایـن هنـر بـه معنـای بـه 
معنـای عـام نیسـت؛ بلکه کلمه اختصـاری اسـت. البته ما 
اصحـاب قـرآن و عترت را هم در مجلـس اضافه کردیم. با 
اجرایی شـدن بنـد ح، ۵۰ درصد منابع مسـتقیم به صندوق 
هنـر می آید کـه این اتفاق مهم ترش اسـت. ایـن صندوق 
می توانـد همـه نـوع تسـهیلات ارزان قیمـت را ارائـه دهد 

چنانچـه سـاخت مسـکن را شـروع کرده ایم.
 وزیـر ارشـاد همچنین دربـاره بودجه فرهنـگ و هنر و 
اقداماتـی کـه برای سـال آینـده انجام شـده اسـت، گفت: 
بـرای سـال آینـده وضعیـت تبصـره ۹ بند ح تثبیت شـده 
اسـت کـه هـم در لایحـه برنامـه هفتـم وجـود دارد و هم 
لایحـه بودجـه ۱۴۰۳ آمـده اسـت؛ امسـال عـدد ۲۳ هزار 
میلیـارد تومـان بـود کـه ایـن عـدد یـک درصـد بودجـه 
شـرکت ها و بانک هاسـت و در سـال آینـده بـه ۳۵ هـزار 

تـا می رسـد.
 ایـن میزان ظرف عمومی فرهنگ اسـت و اختصاصی 
بـه ارشـاد نـدارد. مـا در حوزه های مختلـف مثـلًا در یارانه 
کتـاب، هـزار میلیـارد تومـان بن گذاشـتیم کـه در مقاطع 
کتاب فروشـی ها،  و  ناشـران  اختیـار  در  سـال،  مختلـف 
نویسندگان، خریداران، دانشجویان، اسـتادان، دانش آموزان 
و طـلاب قـرار بگیـرد و ایـن پیش بینـی را داشـتیم کـه 
ایـن بن هـای خریـد را در طـول سـال به صـورت متناوب 

افزایـش دهیـم تـا چرخه اقتصـاد کتـاب فعال تر شـود.
وزیر ارشـاد همچنیـن درباره اندیشـیدن تمهیدی برای 
خانه به دوشـی  از  تـا  کتـاب  نمایشـگاه  برگـزاری  محـل 
دربیاید، گفت: ما برای نمایشـگاه جا کم نداریم، نمایشـگاه 
به صـورت سـنتی در محـل نمایشـگاه بین المللـی تهـران 

بـوده کـه برگزار می شـد. 
مجموعـه دیگـر مجموعه مصلی اسـت کـه الحمدلله 
بخش هـای زیـادی از مصلـی آمـاده شـده اسـت و سـال 
گذشـته در ۱۴۰ هـزار متـر نمایشـگاه دایـر کـرده بودیم و 
امسـال می توانیـم این میـزان را تا ۲۰۰ هـزار متر افزایش 

دهیم.
 الان مشـکل جـا نداریـم. محـل سـوم هـم مجموعه 
شـهر آفتاب اسـت. در هیچ جای دنیا برای نمایشگاهی که 
سـالی یک بار برگزار می شـود، محلـی را معطل نمی کنند. 
مـن ایـن خانه به دوشـی را دربـاره جشـنواره ها قبـول دارم؛ 
زیـرا آنجـا نیاز بـه جایی داریم کـه ما می خواهیـم با ایجاد 
خانـه جشـنواره آن هـا را از خانه به دوشـی درآوریـم، بـرای 
برگـزاری نیـاز به مجموعـه سـالن هایی داریم کـه در این 
دولـت کلنگـش را بـه زمیـن می زنیـم. ایـن اقـدام مثـل 
درخت گردوسـت دیگـران زحمتش را کشـیدند و ما داریم 

از تلاش هایشـان اسـتفاده می کنیم.
 مـا نیـز تـلاش می کنیم کارها جلـو بیفتد و هـر زمان 
افتتاح شـد اصحاب فرهنگ و هنر و رسـانه اسـتفاده اش را 
ببرند و این مجموعه سـالیان سـال برای مردم و هنرمندان 

بماند.

جعبه سیاه

رییس سازمان حفاظت محیط زیســت گفت: شیوه نامه 
پلاستیک های زیست تخریب پذیر در سازمان ملی استاندارد 
نهایی شــد، البته قرار بود در تیر ماه این اتفاق بیفتد اما چند 
ماه با تأخیر انجام شــد.  به گزارش سازمان حفاظت محیط 
زیست، علی سلاجقه در چهل و هفتمین نشست کارگروه ملی 
پسماند ضمن تشکر از مجموعه سازمان استاندارد افزود: این 
کار نوآورانه ای بود که در کشــور انجام شد. وی اظهار داشت: 
امیدوارم مســائل مربوط به پسماند به رییس جمهور کشیده 
نشود و ما خودمان در همین کارگروه ملی پسماند درباره مسائل 
تصمیم گیری و کار را تمام کنیم اما گاهی اوقات مسائل آنچنان 

پیچیده می شود که نمایندگان تام اختیار دستگاه ها نمی توانند 
مشکلات را حل کنند و ناچاراً برای رییس جمهور مزاحمت 
ایجاد می شود. سلاجقه با تاکید بر اینکه نباید اجازه بدهیم قول 
رییس جمهور با تاخیر اجرا شــود، گفت: همه سربازان دولت 
و ســربازان ملت هستیم و تکلیف داریم تا اجازه ندهیم قول 
رییس جمهور روی زمین بماند. معاون رییس جمهور گفت: 
۲۰ درصدی هم که بر اساس شیوه نامه پلاستیک های زیست 
تخریب پذیر قرار بود در ســال قبل انجام شود، مغفول مانده 
بنابراین تا پایان ســال ۱۴۰۲ باید ۴۰ درصد جمع آوری این 

پلاستیک ها را انجام دهیم.


